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Покана Трагедия Купа на България

Стр. 28

Лили Иванова пее в Кремъл
на юбилея на Иля Резник

Стр. 4

Мъж се запали пред
президентството

Стр. 31

3 греди на софийското дерби
в Своге, 3-ма изгонени в Перник

Стр. 11

Интервю
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Стратегия

Орбан иска банките
да станат унгарски

Стр. 10

За кой ли път

Дянков е излъгал
за бюджетния дефицит

Стр. 6
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Проф. Васил Проданов за
протестите и политиката

Няколко
ÄÓÌÈ

Валентин
ГЕОРГИЕВ

Два месеца. Точно толко-
ва е хоризонтът за дейст-
вие на служебния кабинет,
ако нещата в държавата ни
следват нормалния си поли-
тически ход. Два месеца,
през които основната му
задача е да подготви и про-
веде честни, демократични
и прозрачни избори.

Отворилият се вакуум
между партиите и улицата,
между фалшивата фасад-
ност на управлението, кое-
то ГЕРБ остави, и реални-
те проблеми на хората оба-
че създават нови и все по-
големи свръхочаквания.
Една нездрава амалгама от
ескалиращи искания и илю-
зии, ултиматуми и надежди,
която поддържа усещането
за също толкова служебна
идилия.

Не друг, а самият Плев-
нелиев зададе този тон,
като вмени на кабинета
“Райков” задачи, достойни
за цял управленски мандат,
че и повече.

Пенсионерски организа-
ции пък поискаха от  Райков
да наложи двумесечен мора-
ториум върху “огромните
сметки за ток на възраст-
ните хора”. Но... и предупре-
диха, че търпението им е
изчерпано, поради което и
те започват собствени про-
тести. Няма значение, че
парламентът е разпуснат,
че подобни стъпки изискват
законови промени, а не цар-
ски декрети.

И други протестиращи
напомниха за себе си, давай-
ки едноседмичен “гратис”
на служебното правител-
ство, за да започне да
изпълнява техните иска-
ния. Едното от които е
разсекретяване на всички
приватизационни договори.
Иначе - улицата пак е на ход.
Като капак на всичко, кое-
то вече изглежда позволе-
но и нормално в държавата
ни, бе потрошена линейка в
Пловдив, отзовала се на
спешно повикване.

А на този служебно-иди-
личен фон станахме свиде-
тели на нещо “приземява-
що” - поредното самозапал-
ване - този път пред прези-
дентството. Докога? Не ни
трябват нови кумири, а мал-
ко повече разум.

Служебна
идилия

ПЕНСИОНЕРИТЕ ПОИСКАХА
МОРАТОРИУМ НА СМЕТКИТЕ ЗА ТОК

Стр. 2

Част от протестиращите
смятат да дадат едноседмичен
кредит на доверие на ново-
назначения служебен каби-
нет. Дончо Дудев и Ангел
Славчев бяха категорични, че
митингите ще продължат не
само в София, а в цялата стра-
на, ако управляващите не се
съобразят с исканията, които

Протестиращи дават
седмица доверие на кабинета
Лидери недоумяват защо са подслушвани, искат Цветанов
да посочи кои са оперативно интересните лица в редиците им

По повод 250-годишнината от създаването на “История славянобългарска” в аулата
на Софийския университет “Св. Климент Охридски” вчера бе представено
ново издание на оригиналния ръкопис на Паисий Хилендарски

Стр. 13

ƒÓ·Ó‚ÓÎ˜ÂÒÍÓÚÓ ‰‚ËÊÂÌËÂ
‚ –ÛÒËˇ, ÌÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ Á‡ ÏÌÓ-
ÁËÌ‡, ‰Ó·Ë ÌÂÔÓ‰ÓÁË‡ÌÓ „Ó-
ÎˇÏ ‡ÁÏ‡ı.

ще им представят. Двамата са
постигнали съгласие и с други
групи от недоволните да изча-
кат преди да предприемат
мерки.

Дудев недоумява защо
бившият министър Цветан
Цветанов се опитва да ги
очерни при условие, че орга-
низаторите на протестите по-

лагат усилия демонстрации-
те да са без ексцесии, дават
имената си в Столична общи-
на и координират действията
си със СДВР. “Няма какво да
крием - нито имаме крими-
нално минало, нито нещо,
което да крием от широката
общественост. Излязохме на
протестите с лицата си, ка-

захме ясно мнението си”,
обясни Дудев. Протестиращи-
те искат да знаят дали е вяр-
но, че ги подслушват и защо
са сложени под наблюдение.
Те призоваха Цветанов да
посочи кои са оперативно ин-
тересните лица в редиците
им, за да спрат спекулациите
по темата.
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Снимка Пресфото/БТА
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Мерките и неотложните предложе-
ния на БСП за стабилизиране на стра-
ната, които служебното правителство
би следвало да предприеме по време
на своя мандат, представи вчера пред
посланиците на страните членки на
ЕС лидерът на БСП и президент на
ПЕС Сергей Станишев.

От страна на левицата в разговора
се включиха заместник-председателят
на ПГКБ Михаил Миков, членът на
Изпълнителното бюро на БСП Дени-
ца Златева и ръководителят на отдел
“Външна политика” на БСП Невена
Алексиева.

По време на срещата бяха обсъде-
ни актуалните тенденции в българския
обществено-политически живот, соци-
ално-икономическото състояние на
страната и очакванията към новото
служебно правителство. Станишев по-
стави акцент върху трите основни за-
дачи, които според БСП трябва да
бъдат приоритетни за служебното
правителство - осигуряване на усло-
вия за провеждане на честни и демо-
кратични избори, подобряване на со-
циално-икономическата ситуация и
предоставяне на точен и обективен

оите планове са ясни. Оттегля се този, на който му е предлагано. На мен
даже не ми е предлагано да бъда депутат, така че се оттеглям. Това
заявил народният представител от Коалиция за България Андрей Пантев
пред ПИК. На въпрос дали все пак няма шанс да бъде поканен идните

Призив за включване в изборните
листи на всички партии, участващи
на парламентарните избори, на
гражданска квота, предназначена
за представители на неправителст-
вени организации, отправиха вчера
в специална декларация от Нацио-
нално движение “Русофили”. В нея
те се обявяват за унищожаване на
частните монополи чрез изкупуване
от държавата на контролните пакети
акции. От движението призовават
още за скъсване с неолибералната
практика на пълно оттегляне на
държавата от икономическите
процеси, както и за възстановяване
на икономическите права на държа-
вата при експлоатацията на природ-
ните богатства на страната.
В документа си “Русофили” се
обявяват още за спиране на
приватизацията на структуроопре-
делящи предприятия и за активна
държавна политика за откриване

Станишев представи мерките
на БСП за стабилизация
Председателят на ПЕС събира премиерите-социалисти на среща в Брюксел днес

В писмо до новия премиер Марин Райков обединените пенсионер-
ски организации поискаха двумесечен мораториум върху огромните
сметки за ток на възрастните хора. “Поради драматичното положение
на пенсионерите, много от които са на границата на физическото
оцеляване през зимните месеци, ние официално искаме служебното
правителство да наложи двумесечен мораториум за изплащането на
тези сметки от всички пенсионери”, настояха пенсионерите.

Поради създалата се критична ситуация с изплащането на не-
нормално високите сметки за ток и парно, голяма част от български-
те пенсионери не са в състояние да погасят своите задължения към
електроразпределителните дружества и “Топлофикация” на терито-
рията на цялата страна, пишат в писмото си възрастните хора. Те
заявиха подкрепата си за всяко правителство, имащо волята да
ликвидира античовешкия диктат на монополите в България.

През 2013 г. “Топлофикация-София” ще инвести-
ра близо 64 млн. лв. в подмяна на топлопреносната
мрежа и в изграждане на нови мощности. От тях над
7 млн. лв. са включени в ремонтна програма, а близо
56,5 млн. лв. са инвестиции в нови технологии и
съоръжения. Това предвижда бизнеспланът на “Топ-
лофикация-София”, който предстои да бъде одоб-
рен от Столичния общински съвет днес.

Ще бъде завършена най-мащабната инвести-
ция, правена през последните 30 години - изграж-
дането на нова модерна турбина за комбинирано
производство в ТЕЦ “София” на стойност 32 млн.
лв. собствени средства. За да се подобри работата
с клиентите, за което общинската компания беше
критикувана от кмета Йорданка Фандъкова, се
предвижда въвеждането на единен телефонен

Пред посланиците от ЕС Сергей Станишев повтори, че очаква служебното
правителство да организира честни избори

анализ на финансовото състояние на
България.

По-късно от “Позитано” 20 съобщи-
ха, че днес Станишев заминава на ра-
ботно посещение в Брюксел. В Евро-
пейския парламент той ще участва в
дебат с председателя на АЛДЕ Греъм
Уотсън за бъдещето на Европа. Фо-
румът е част от серията “Debating
Europe”, която се организира от
“Friends of Europe” и “EuropeТs World”.
Двете организации събират въпроси от
гражданите в Европа, които впослед-
ствие поставят на европейски лидери.

Същия ден президентът на ПЕС
събира премиерите от левицата на ко-
ординационна среща преди заседани-
ето на Европейския съвет. Ще присъ-
стват премиерите Вернер Файнман -
Австрия, Елио ди Рупо - Белгия, Зо-
ран Миланович - Хърватия, Хеле Тор-
нинг-Шмидт - Дания, Джоузеф Мускат
- Малта, Виктор Понта - Румъния, ви-
цепремиерът на Люксембург Жан
Аселборн, министърът на външните
работи на Черна Гора Игор Лукшич,
председателят на Европейския парла-
мент Мартин Шулц и еврокомисарите
Хоакин Алмуня и Ласло Андор.

„ТОПЛОФИКАЦИЯ-СОФИЯ” ОБЕЩАВА
ДА ИНВЕСТИРА 64 МЛН. ЛВ. ПРЕЗ 2013 Г.

номер за информация на абонатите. Ще бъде по-
вторена бонусната програма за лоялни клиенти,
по която някои от тях ще получат обратно част от
платените суми за отопление. Тя е насочена към
хората, които нямат просрочени задължения.

Столичната топлофикация предвижда да въведе
нова методика за събиране на задълженията. Спо-
ред нея на абонатите със задължения първо ще се
изпраща писмо, после ще получават телефонно
обаждане и лична среща за изготвяне на индиви-
дуален погасителен план. Пристъпването към съби-
ране на вземанията по съдебен ред и занапред ще
е последната мярка в политиката на компанията,
пише в плана й. През миналата година са сключени
над 2500 споразумения за разсрочване на натру-
паните задължения за над 6 млн. лв.

Пенсионерите поискаха
мораториум на сметките за ток

Проф. Пантев напуска политиката

„РУСОФИЛИ” СЕ ОБЯВИХА
ЗА СИЛНО ГРАЖДАНСКО ПРИСЪСТВИЕ
ВЪВ ВСИЧКИ ПАРТИЙНИ ЛИСТИ

на нови работни места.
В своя документ от националното
движение категорично протестират
срещу опитите гражданските протес-
ти да бъдат обяснени със сценарии
на отделни партии, на структури на
организираната престъпност, както и
на външни за България сили. “Русо-
фили” негодуват и срещу събиране-
то на информация чрез СРС-та за
лидерите на протестите и срещу
продължаващото насаждане в
българското общество на русофоб-
ски настроения и нагласи.
В декларацията си национално
движение “Русофили” категорично
отстоява и своята позиция, че
постигането на качествено ново
равнище на отношенията и сътруд-
ничеството между България и
Русия е стратегически важно за
излизане на страната ни от полити-
ческата, социално-икономическа и
духовна криза.

МММММ
дни в листите на левицата, 73-годишният историк отговорил: “Доста смешно ще
е да ме поканят пак за депутат. Стар съм”. Проф. Пантев бе народен представител
през последните три мандата на парламента.

Той коментирал и работата на 41-ото НС. “Не е важна формалната страна:
колко закони, декларации и обръщения са били направени. Смисълът е в духа на
законите. Затова мисля, че беше свършена някаква работа, но идеята за подо-
бряването на една ситуация, което е основен показател за това - става ли нещо,
или не, се провали крайно внезапно. Това за мен беше най-голямата изненада
за последните 25 години”, признава историкът.
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Ñëåä ïðàâèòåëñòâîòî
íà ãëóïîñòòà âñÿêî
ñëåäâàùî ùå å ïî-äîáðî‘ ЕВРОДЕПУТАТЪТ СЛАВИ БИНЕВ СЕ ПРОИЗНЕСЕ ОТ БРЮКСЕЛ

ЗА ИЗБОРА НА СЛУЖЕБЕН КАБИНЕТ

Райков търси Станишев
за градивен диалог
Резултатът от изборите да бъде не само признат, но да няма никакво
съмнение по самото провеждане на вота, иска новият премиер

На червен килим посрещнаха в МС новото правителство

Ще потърся контакт за диалог с
ръководителя на втората по численост
политическа сила в парламента, а по-
сле и със следващите. Това обяви слу-
жебният премиер Марин Райков в сло-
вото си, приемайки властта от кабине-
та “Борисов”. От думите му стана ясно,
че с бившия министър-председател
вече е воден разговор в контекста на
важна инициатива, за която пръв за-
говори президентът Плевнелиев. “Ис-
каме към МС да направим една “клет-
ка” - “изборен борд”, в който с полити-
ческите партии ще има конструктивен
обмен.” Градивен диалог с политичес-
ките сили бил необходим, за да може
“идеята за изборен борд да бъде ре-
ално организирана и да не се възпри-
ема като пропагандна инициатива”.

Ще търсим начин да чуем и мнени-
ето на хората извън партийните сре-
ди, включително и с част от протести-
ращите - с други представители на го-
лямото мнозинство от българския на-
род, посочи премиерът. Контактът с
партиите е много важен, защото сме
непартийно правителство, но не сме
антипартийно и вярваме в ценностите
на представителната демокрация - ос-

Веселка ВЕНКОВА новата на съвременната европейска
цивилизация, увери Райков. Той обя-
ви, че се търси начин за организира-
не на изборите така, че резултатът от
тях да бъде не само признат, но да
няма никакво съмнение по самото
провеждане на вота.

Райков обеща приемственост в об-
ластите, “в които бяха постигнати оп-
ределени резултати”, и очерта при-
оритетите и параметрите, в които ще
работи служебният кабинет. “Ние няма
да разполагаме с бюджет, който сме
предложили, изпълняваме бюджет,
който вече е разписан. С този бюд-
жет, приет, г-н Борисов, с вашето
мнозинство, ще търсим резерви за по-
социален подход, за да очертаем
бъдеща политика на доходите, която
няма да бъде нито безотговорна, нито
популистка, но ще се опита да даде
начален отговор на очакванията на
хората”, каза той. Премиерът се надя-
ва на “работлив”, а не “бъбрив” екип,
обеща министри с “комуникационна
култура”, а медиите помоли да го ос-
тавят да работи.

Разчитам на вашата подкрепа и не-
зависимост, обърна се Райков към жур-
налистите. “Държа да кажа, че можем
и ще управляваме без парламент, без

орисов оцени накратко работата на правителството си,
даде препоръки към наследника си и увери, че “ще си
направим изводи в партията и много честно ще предложим
на хората с колко и как може да им се вдигнат доходите,
няма да обещаем с нито лев повече, от това, което може

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

От МВР уточниха, че подаръкът е от името на целия
кабинет и е копие на находка, открита при разкопки в

пловдивско село. Освен символ на победата подаръкът бил
свързан с една от гордостите на Борисов - археологията

БОРИСОВ: МНОГО НАПРАВИХМЕ
И МНОГО СГРЕШИХМЕ

собствен бюджет, но не можем да уп-
равляваме без доверието на хората.
Ако вие не ни помогнете да мобилизи-
раме българския народ за излизане от
този нелек момент, страхувам се, че
това може да направи задачата ни
още по-сложна”, допълни служебният
премиер. След това той представи по-
отделно министрите, като замаза втор-
нишкия гаф с обяснението, че изрично
помолил президента да остави на него
привилегията да свърши това сам.

Доказахте, че сте силен, а не си-
лов политик, каза Райков на предше-
ственика си с уточнението “лична
оценка”, коментирайки начина, по
който Борисов върнал властта.

Кабинетът “Борисов” сдаде на приемниците си от
служебното правителство на доскорошния посланик във
Франция Марин Райков. След официалната церемония
новите министри посочиха първите си и най-важни
задачи.

Думите морал, чест и достойнство липсват от бъл-
гарските медии и българското общество. Моята зада-
ча като министър на културата дори и за два месеца
е да се опитам да ги върна, обеща  служебния ми-
нистър на културата Владимир Пенев.

В качеството си на външен министър Марин Райков
заяви, че приоритетите на българската външна полити-
ка се дефинират в постоянство и е повече от очевидно,
че за три месеца няма да се променят, защото това би
било безотговорно. “Ключовият приоритет остават Бал-
каните. Това е сферата на отговорност на българската
външна политика, европейска по своята ориентация.”

При наличие на резерви може да се мисли за уве-
личаване на доходите, посочи министърът на финанси-
те Калин Христов, от когото Райков обеща да не се
отделя. Средното разбиране за растеж тази година е
в диапазона от 1 до 1,5% - при условие, че във втората
половина на 2013 г. еврозоната би започнала да се
възстановява.

Министърът на МИЕТ посочи, че пътят към по-
високи заплати не минава през национализация, а
през по-голяма и качествена продуктивност. Само с
ниски цени няма как българската икономика да тръгне
по нов начин, убеден е Асен Василев.

Проф. Иван Станков, министър на земеделието и
храните, е оптимист “Стъпваме на стабилна основа,
българското земеделие има престижно бъдеще”.

 Няма да допусна приватизация на БДЖ “Товарни
превози” на безценица, обеща Кристиан Кръстев,
министър на транспорта, информационните техноло-
гии и съобщенията.

Прозрачност, спокойствие и сигурност в системата
иска здравният министър проф. Николай Петров. “Ре-
шението на проблемите е чрез диалог. Ще бъдем

Титулованата и от президента, и от служебния премиер
като генерал нова министърка на вътрешните работи не е
генерал. Приравняването на старшия комисар в сегашната
класификация на длъжностите в МВР към генералското зва-
ние преди девоенизацията на ведомството през 2006 г. е
доста примитивно и неадекватно, категорични бяха експерти
пред ДУМА вчера.

В официалната биография на Петя Първанова пише, че от
2001 г. тя е директор на дирекция “Международно сътрудниче-
ство” в МВР. Като директор на дирекция преди девоенизира-
нето тя би могла да стигне най-много до полковник, категорич-
ни бяха експерти пред ДУМА. При девоенизирането на МВР
през 2006 г. званията и ранговете бяха премахнати, а на държав-
ните служители в системата се присъжда категория съобразно
заеманата длъжност. През 2010 г. Първанова е получила ка-
тегория А - старши комисар. По-висш в тази категоризация от
нея е главният секретар на МВР, който е главен комисар.

Произвеждането в чин “генерал” от МВР преди 2006 г.
ставаше с президентски указ. Между 2001 и 2006 г. няма
издаван указ за Петя Първанова, показа проверка в архивите
на “Държавен вестник”.

“Президентът съвсем оплете конците и крачката при съста-
вянето на новото служебно правителство. Той обяви, че члено-
вете на кабинета са безпартийни, обаче се оказа, че новият
министър на околната среда и водите, свързан с кръговете
“Капитал” и този на Джордж Сорос, е член на Консервативната
партия във Великобритания”, пише Afera.bg. С двойно граждан-
ство ли е Юлиан Попов, питат от сайта. На два пъти Юлиан
Попов се е кандидатирал и като общински съветник в Лондон
пак от Консервативната партия във Великобритания, научили
в “Афера”. Могат ли чужди граждани да се кандидатират от
тази английска партия, ако нямат британско гражданство е
следващият въпрос на колегите. “Президентът излъга, че всич-
ки в кабинета били безпартийни, но не спомена, че има чле-
нове на чуждестранни партии”, констатират Afera.bg.

ПЕТЯ ПЪРВАНОВА
НЕ Е ГЕНЕРАЛ

Екоминистърът бил консерватор

НОВИТЕ МИНИСТРИ ПОЕХА
ЩАФЕТАТА В ДВИЖЕНИЕ

открити в работата си с пациентските организации.
Първите ми срещи ще бъдат с тях, със съсловните
организации, с бизнеса”, каза проф. Петров.

Министърът на отбраната Тодор Тагарев иска ста-
билност. “Да осигурим участието ни в мисиите - прио-
ритетно в Афганистан, подготовката на войските и сили-
те, които ще сменят военнослужещите. Трябва да про-
дължим изпълнението на плановете, Бялата книга за
отбраната и въоръжените сили. Стабилност не означа-
ва да спрем, още по-малко опити за връщане назад.”

Първото нещо, което ще направя, е да преразгле-
дам бюджета, за да видя как могат да бъдат подкре-
пени най-уязвимите групи от обществото, хората, ко-
ито излязоха да протестират, бяха първите думи на
социалния министър Деяна Костадинова.

“От първите си минути като министър на вътрешните
работи обещавам, че ще работя за това България да
гарантира прозрачни и честни избори без сътресения”,
заяви служебният МВР шеф Петя Първанова.

С огромен букет и пожелания за ползотворна и
успешна дейност в управлението на спорта Свилен
Нейков прие наследника си Петър Стойчев.

Министърът на околната среда и водите Юлиан
Попов заяви готовност да работи в конструктивен
диалог с гражданските организации и да създаде кон-
султативен съвет в отговор на обществените искания.

Най-важният ми приоритет е да запазим стабил-
ността, защото в средното образование предстоят ма-
тури и изпити, и те трябва да преминат по нормалния
ред и без притеснения, заяви министърът на образова-
нието проф. Николай Милошев.

Работата в МРРБ няма да се забави и с ден, увери
вицепремиерката Екатерина Захариева. Сред основ-
ните си приоритети тя посочи ежедневното наблюде-
ние върху големите инфраструктурни проекти .

Министърът на правосъдието Драгомир Йорданов
няма да прави промяна в политическия кабинет и ще
работи с двете заместнички на Ковачева. Йорданов не
определи срокове за обсъждане на новия НК.

Б
да даде българската икономика”. България е падала много пъти
в капана на популизъм, но ние оставяме държава с твърди
финанси, стабилна държава, остана верен на стила си Борисов.
Той поръча на Райков “изобщо не обръщайте внимание на това,
което казват политическите партии, включително и нашата”.
След официалната част по предаването на властта бившият
премиер получи синя кутия от вицето си Цветанов. В нея бе
поставена уголемена реплика на медальон на древногръцката
богиня на победата Нике.



4 ЧЕТВЪРТЪК 14 МАРТ 2013

България www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

С

Б

Снимки АВТОРКАТА И БГНЕС

Мъж се запали пред
президентството

Линейка откара самозапалилия се в “Пирогов”

Визитка на 51-годишния Димитър Димитров
до мястото на инцидента

51-годишният Димитър Димитров
е с 25% изгаряния и с опасност
за живота

МММММ
ъж на 51 години се са-
мозапали пред очите на
минувачи малко след
13,30 ч. вчера пред сгра-

Деси ВЕЛЕВА

дата на президентството. Според
свидетели той се е залял с теч-
ност от туба и е пламнал, но не
е казал нищо преди това. Някол-
ко служители на НСО веднага
се втурнаха с викове към мъжа и
започнаха да го гасят с пожаро-
гасител, видя репортер на ДУМА.
Човекът остана да лежи пред
фонтана в съзнание, докато офи-
церите от НСО и случайни мину-
вачи се обаждаха на Бърза по-
мощ. Видимо лицето му бе обго-
ряло, а до него лежаха дрехи,
превърнати в пепел. В продълже-
ние на няколко минути мъжът ле-
жеше, размахвайки ръце, а хора
от близките институции гледаха
объркани и притеснени.

Първи на мястото по-малко от
5 минути след зловещия инци-
дент дойдоха полицейски коли,
пожарен автомобил и линейка
на “Пожарна безопасност и за-
щита на населението”. Човекът
бе пренесен на носилка от огне-
борци, а минута по-късно се по-
яви и линейка на Бърза помощ.
Тя откара обгорелия в “Пирогов”,
като той все още бе в съзнание.
На мястото на инцидента имаше
бутилка от водка, кибрит, вижда-
ха се и визитки на Димитър Ди-
митров, занимаващ се с ковано
желязо. Мястото бе отцепено от
полицията, а пожарната си
тръгна няколко минути след ли-
нейката.

По-късно стана ясно, че са-

мозапалилият се мъж е с 25%
изгаряния и с опасност за живо-
та. Преди 15 дни той е бил с
инфаркт, лекуван е в Трета град-
ска болница с високо кръвно
налягане. Проф. Огнян Хаджий-
ски, началник на Клиниката по
изгаряния в “Пирогов”, допълни,
че изгарянията са по главата,
шията и ръцете.

Състоянието на пострадалия
се утежнявало и от това, че е
вдишал токсичните газове, кое-
то давало тежка прогноза. Спо-
ред лекарите мъжът се е залял с
бензин. Преди да бъде интуби-
ран, не е казал нищо, освен че
го боли.

По-късно стана ясно, че Ди-
митров е от дупнишкото село
Крайници. Баща му Кирил Биво-

лев научил от медиите какво се
е случило със сина му. До преди
две години самозапалилият се е
правил от ковано желязо огради
и други орнаменти. Преди две

години по жалба на
съсед, бившия поли-
цай Христо Чорбад-
жийски, от РИОКОЗ за-
творили работилница-
та, която се намирала
в двора на къщата. На
съседа му пречел
шумът на автоматичния
чук. Оттогава Димитров
не работил никъде,
пенсионер е по болест.

ДУМА припомня,
че това е четвърти
случай на самоза-
палване през по-
следния месец. Пър-

Снимка
от сайта

на
Димитров

Бившият здравен министър Десислава Атанасова е
отстранила от длъжност директора на Александровска
болница проф. Лъчезар Трайков. Това е станало в по-
следния й работен ден.

Бившата министърка обяснява действията си с недо-
волство в лечебното заведение. Тя съобщи, че медици-
те изпращали до нея протестни декларации срещу лип-
сата на подписан колективен трудов договор и заради
ниско заплащане.

За временно изпълняващ длъжността изп. директор
е назначен д-р Костадин Ангелов. В момента той е
хирург в Клиниката по хирургия на Александровска
болница и асистент в Катедрата по хирургия на Меди-
цинския университет. Ангелов е завършил с отличие
медицина през 2004 г. в Медицинския университет.

тносителният дял на бедните е най-висок
сред безработните и пенсионерите. С ма-
териални лишения през 2010 г. в област
Добрич са 34,4 на сто от населението в

Атанасова уволнила
директора на
Александровска болница

ЛИНЕЙКА БЕ ЗАМЕРEНА
С КАМЪК В ПЛОВДИВ

Л
инейка бе замерeна с камък в ромската
Шекер махала в Пловдив, съобщиха от Мини-
стерството на здравеопазването вчера. Първо-
началната версия бе, че ромите са обстрелва-

ли медицинската кола с въздушна пушка, но по-
късно през деня от МВР уточниха, че е била заме-
рена с камък. Медицинският екип е бил на адрес
след обаждане за спешен случай с мъж с епилеп-
сия, който е бил със затруднено дишане.

Повикването на тел. 112 е постъпило в 10,24 ч.
На място веднага се е отзовал свободен медицин-
ски екип, който по време на повикването се е нами-
рал на 200 м от адреса. Пациентът е 49-годишен
мъж.  След като му е оказана необходимата по-
мощ, медицинският екип е преценил, че не се на-
лага спешна хоспитализация. При потеглянето на
линейката по нея е започнало обстрелване.

Незабавно по случая е била извършена поли-
цейска проверка. От служителите на реда е ста-
нало ясно, че стъклото е счупено с камък от 11-
годишно момче. Детето разказало, че това се е
случило, докато с негов приятел си играели,
хвърляйки малки камъчета.

В Добричко бедните по-бедни,
богатите по-богати
Дана РУСЕВА

О
региона, а в риск от бедност и социално изключ-
ване - 38,2%, сочи изследване на териториално-
то статистическо бюро, направено през 2011 г.
Данните излизат едва в началото на 2013 г.,
защото наблюдението е част от поръчка на Ев-
ростат и се осъществява по методология, одоб-
рена от ЕП.

Поляризацията на населението по доход, из-

мерена чрез съотношението на доходите между
бедните и богатите слоеве в обществото, показ-
ва, че в област Добрич най-бедните 20 на сто
имат 8,6 пъти по-нисък доход от най-богатите 20
процента. Спрямо 2009 г. поляризацията в об-
ластта се задълбочава, тогава това съотношение
на доходите е било 6,2 пъти.

Основната причина за обедняването е безра-
ботицата. Линията на бедност за 2010 г. в област
Добрич е 236,17 лв. - средномесечно на лице от
домакинство. При този размер на линията под
прага на бедност са били 39 000 лица, или 19,6%
от населението. В страната линията на бедност
за 2010 г. е била 283,75 лв.

К
АНТИФАШИСТИТЕ
ЩЕ ПРОВЕЖДАТ
КОНГРЕС НА
5 ОКТОМВРИ

Конгресът на Международната
федерация на борците антифашисти
(ФИР) ще се проведе от 4 до 6 октом-
ври в София. Работното заседание ще
е на 5 октомври от 9 ч. в парк-хотел
“Москва”. Решението София да стане
домакин на срещата бе взето в края
на февруари на заседание на
Изпълнителния комитет на федераци-
ята в Холандия. Подробностите около
конгреса ще се изяснят през май,
когато в България ще пристигнат ге-
нералният и финансовият секретар на
федерацията.

Сред първите 7 души, които ще
бъдат удостоени с награда на името
на покойния председател на ФИР
Мишел Вандербог, е и проф. Вълко
Вълканов. Отличието ще бъде връче-
но на 7 юли, ден преди предвидената
изложба на европейската антифаши-
стка съпротива в ЕП.

вият случай бе на млад мъж,
който пламна в центъра на Ве-
лико Търново и по-късно по-
чина. Вторият беше 36-годиш-
ният Пламен Горанов от Вар-
на, който се самозапали пред
община Варна в знак на про-
тест срещу управлението на
ГЕРБ, кмета Кирил Йорданов
и групировката ТИМ. Той по-
чина на националния празник
3 март от полиорганна недо-
статъчност. 53-годишният Вен-
цислав Василев се самозапа-
ли в сградата на община Рад-
нево на 26 февруари. Той по-
чина от тежките изгаряния.

Андрей Райчев:

Съставът на новото правителство е направен като за чужби-
на. Това са хора, които прекрасно си говорят навън, ще направят
много добро впечатление в чужбина. Така коментира новото
правителство социологът Андрей Райчев и изказа несигурността
си дали кабинетът ще може да успокои хората. Според него това
са хора с огромен международен опит, но без опита в най-
важното - общуването с изсипалия се на улицата български
народ.

Социологът не вярва, че България може да бъде лекувана,
преди да й се постави диагноза. “Ние не можем да направим
диагнозата на ситуацията - всички са объркани: и професионал-
ните политици, и непрофесионалните политици, и хората, които
са на улицата. Те са объркани, защото не е ясно от какво боле-
дува държавата - нямаме съгласие по въпроса”, заяви Райчев.
По думите му лидерът на правителството Марин Райков е свик-
нал да прокарва меко някаква политика, но чак да тръгнел да
лекува не му се вярва. Според него е абсурдно да се твърди, че
ще има увеличаване на доходите, защото това правителство
нито може да гласува закони, нито има действащ парламент. “Те
могат да се опитат малко да облекчат ситуацията, но това ще
бъде риванол върху раната, не дълбочинно лечение. Дълбочин-
ното лечение изисква години”, каза социологът.

Новото правителство е
правено като за чужбина
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БСП се усъмни, че служебният
кабинет ще прави далавери
С

ГЕРБ отказа да наложи мораториум върху сделки с горския фонд
лужебният кабинет
може да извърши
сделки за стотици ми-
лиони, които да навре-
дят на интересите на

страната. Такова съмнение изра-
зи от трибуната на Народното
събрание зам.-председателят на
БСП Янаки Стоилов. Той поиска
парламентът да приеме закон за
мораториум върху концесионни,
приватизационни и други сдел-
ки на държавни фирми.

“Служебното правителство
направи заявка за приемстве-
ност с предишното - на Бойко

Борисов. Това означава ли, че
ще се правят сделки за стотици
милиони левове, както направи
кабинетът на Борисов, попита
Стоилов. Левият депутат опреде-
ли профила на служебното пра-
вителство като десен. Освен това
в него оставали и зам.-министри
от кабинета на ГЕРБ, които веро-
ятно щели да изпълняват
поръчки на партията. Въпреки
настояванията на Стоилов за
влизане на точката в дневния
ред на парламента мнозинство-
то отхвърли това предложение.

Парламентът отхвърли още и

предложение за мораториум
върху разпоредителни сделки със
земи и гори, държавна и общин-
ска собственост, попадащи в гор-
ския фонд, защитени територии и
защитени зони, който пък бе
предложен от Синята коалиция.

Председателят на регионал-
ната комисия Любен Татарски от
ГЕРБ се впусна да обяснява, че
повече от 100 общини нямали
алтернатива освен ползването
на гори. “На какво обричаме тези
хора? Да ги накараме да дойдат
в София, Пловдив и Варна, за-
щото тук има работа? Нека сме

разумни. Това не е решение”,
заяви той. Гербаджията припом-
ни, че през 2000 г. е наложен
мораториум върху 35% от тери-
торията, с което, по думите му, са
засегнати интересите на хората
от тези региони. Една Унгария
има повече писти от нас, където
няма и една планина, а ние па-
зим планината от кого - от хора-
та, дето живеят там, замислете
се, настоя Татарски. Той настоя
парламентът да не “закове” още
една голяма част от територията
на България под забрана.

Мартин Димитров от СК се

възмути, че депутатите сякаш са
забравили “Дюнигейт”. Татарски
обаче отказа да се вслуша в
доводите на сините. Димитров
обяви, че има информация, че
още 5 парцела в Несебърско са
извадени от горския фонд, няма
търг и се чака само подписът на
земеделския министър за про-
дажбата им. Според него щом
само там има 5 подготвени
сделки, то в цялата страна има
50-100 и поне част от тях ще
бъдат приключени в ущърб на
държавата и ощетяване на
данъкоплатците.

Снимка Мариета ТОМОВА

22-годишен вели-
котърновец измами 28
пъти с над 13 000 лв. 76-
годишен мъж, използвай-
ки различен предтекст,
установиха полицаи.

Осъжданият за краж-
би и незаконна сеч на
дървен материал Б.К. се
запознал във Велико
Търново с възрастния
мъж в началото на мина-
лата година, докато му

В топло-
то време

всеки
търси
начин

за препи-
тание

Прокуратурата е започнала разслед-
ване за побоя над Октай Енимехмедов,
който нападна почетния председател на
ДПС Ахмед Доган. Досъдебното произ-
водство се води срещу неизвестен
извършител и е образувано в Софийска-
та районна прокуратура. Повдигнато е об-
винение за нанасяне на лека телесна
повреда по хулигански подбуди. Вече са
проведени разпити на свидетели и чле-
нове на ДПС, присъствали на инцидента.
Самият Октай също е дал показания.
Преглеждат се видеозаписи и снимков
материал от случая. “Не мога да кажа
точно дали сме се самосезирали, но про-

Измамиха 28 пъти възрастен
мъж с над 13 000 лв.

помагал за дребни ре-
монтни дейности в дома
му срещу заплащане. Б.К.
забелязал, че пенсио-
нерът разполага с пари
и започнал да измисля
различни причини и да
му иска пари уж назаем.
Заблуждавал го, че е
работил в Германия и
очаква да му изплатят
изработените пари, от
които щял да му върне

дължимите суми. До сре-
дата на септември из-
мамникът периодично
вземал пари за годеж,
сватба, погребения на
негови роднини, както и
за плащане на такси за
превод на парични сред-
ства от чужбина.

След множество иска-
ния на пари възрастният
мъж се усъмнил и сигна-
лизирал в полицията.

Имената на новите кметове на
столичните райони “Изгрев” и
“Триадица” обяви вчера кметът
Йорданка Фандъкова. Това са
Цветомир Жеков и Николай Же-
лев. Предложенията ще се гласу-
ват днес на сесия на Столичния
общински съвет заедно с докла-
да за отстраняването на настоя-
щите кметове. Жеков в момента е
зам.-кмет на район “Сердика”. “За
мен е важно новите кметове да
са почтени хора, да спазват за-
коните и да организират веднага
работата в районите. Не позна-
вам лично хората, но най-важно-
то е, че постоянният контрол е
гаранция, че дори и да има нару-
шения, всички следват съответни-
те санкции”, каза Фандъкова. Тя
допълни, че звеното за вътрешен
одит за последните 3 години е
направило 29 проверки в район-
ни администрации. При 2 от тях
бяха констатирани сериозни на-
рушения - в “Триадица” и в “Овча
купел”. За тази година са предви-
дени проверки  в “Средец”, “Илин-
ден” и Студентски град.

ентърът за градска мобилност на Сто-
личната община започва разяснител-
на кампания за опазване на спирките
в София. Вече се слагат стикери по

Прокуратурата започна дело срещу
биячите на Октай Енимехмедов

Столичната община отчете
спад в приходите от данъци и
такси в първите дни на голе-
мите граждански протести.
Намалели са приходите от па-
тентен данък в сравнение с
миналата година, което озна-
чава, че фирмите имат затруд-
нения, а някои са прекратили
дейността си, каза заместник-
кметът по финанси и стопан-
ска дейност Дончо Барбалов.
Негативна е тенденцията при
събираемостта на данъците от
покупко-продажба на имоти и
от МПС. Собствените приходи
на общината за 2013 г. са 59
млн. лв., което е с 9 млн. по-
вече от миналата.

8,88 млн. лв. са събрани до
момента от данък недвижими
имоти. От началото на кампа-
нията са събрани средства от
такса смет в размер на 15
млн. лв., съобщи Барбалов.
Според него годината е за-
почнала успешно от гледна
точка на събиране на старите
задължения.

СПАД В
ПРИХОДИТЕ
ОТ ДАНЪЦИ
И ТАКСИ
В СОФИЯ

ФАНДЪКОВА
ОБЯВИ
НОВИТЕ
КМЕТОВЕ НА
„ИЗГРЕВ” И
„ТРИАДИЦА”

куратурата взе решение да отдели във
второ производство материалите, касае-
щи побоя над Октай Енимехмедов. Текат
процесуално-следствени действия, които
включват и разпити. Ще се постараем това
дело да приключи максимално бързо”,

заяви Руси Алексиев, говорител на Софий-
ската районна прокуратура. ДУМА припом-
ня, че в средата на януари Енимехмедов
насочи газов пистолет към Ахмед Доган
по време на конгрес на ДПС. Част от афек-
тираните делегати на форума се нахвърли-
ха върху него и го пребиха.

Столичната община започва кампания
за опазване на спирките

Ц стотици хиляди левове.
Един знак на спирка струва от 120 до 170

лв. При над 2500 спирки в София щетите, ко-
ито се нанасят, са огромни. Най-лошото е, че
от това страдат редовните пътници на град-
ския транспорт, защото, ако се поддържат в
добро състояние, тези знаци биха могли да ги
информират за интервали на движение, раз-
писания, промени на съществуващи линии, за-
яви Евгени Крусев от ЦГМ.

колите на градския транспорт. Инициативата
цели да се обърне внимание на съоръжени-
ята по спирките и тяхното опазване. За възста-
новяване на навеси и информационни табла,
както и на елементи в трамваи и автобуси,
след вандалски прояви всяка година се дават

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

По проект за
образователна

интеграция
на деца и

ученици от
етническите

малцинства
начално

училище
„Братя

Миладинови”
и ЦДГ

„Детелина” в
Каварна се

сдобиха с
нова игротека

и занимални
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На въпрос - дали ще се
теглят заеми, Христов заяви,
че ще работи в рамките на
приетия бюджет. В него ясно
е казано какво финансиране
може да има и за какво може
да се използва - за изплаща-
не на падежиращи емисии и
за финансиране на дефицита,
обясни Христов. Затова е
възможно да има емитиране
на дълг до 2 млрд. лв. Това се
налага, защото в бюджета
има 1 милиард лева дефицит,
който трябва да бъде финан-
сиран, и още 1 млрд. лв. са

Важна задача пред
новия министър е сключ-
ване на договор със
строителя по Фонд “Коз-

лодуй”. Това каза досе-
гашният министър на ико-
номиката, енергетиката и
туризма Делян Добрев на
церемонията по предава-
не на поста на служеб-
ния министър на иконо-
миката Асен Василев,
предаде “Фокус”. “Мина-
лата година обявихме за-
щитени средства пред
Европейската комисия за
енергийна ефективност -

Скандалната заместничка на земе-
делския министър Мирослав Найденов
Светлана Боянова отново ще бъде
предложена да заеме същия пост, съоб-
щи БГНЕС, като се позовава на източ-
ници от Министерството на земеделие-
то и храните.

“Не мога да отговоря на този въпрос,
тъй като моментът не е удобен”. Това
бе отговорът на Боянова на въпроса на
БГНЕС дали информацията за остава-
нето й като заместник на новия ми-
нистър Иван Станков е вярна, с което
тя не отрече новината.

Скандалът със зам.-министъра на зе-
меделието Светлана Боянова, която под-
писа сделката за продадените от земе-
делското министерство 29 декара дюни в
Несебър при съмнително ниски цени, из-
бухна в края на 2012 г. Тогава Боянова
потресе всички с изказването си: “Под-

Дянков e излъгал за
бюджетния дефицит

Дупката в хазната е 1 милиард, а не 565 млн. лв.

сто телешко месо са по-
ложителни, като тези
колбаси са произведени
в две предприятия у нас.
Това заяви Йордан Вой-
нов, изпълнителен дирек-
тор на Българската аген-
ция по безопасност на
храните (БАБХ) пред
“Фокус”.

Започва изтегляне на
тези месни продукти от
търговската мрежа. Вой-
нов съобщи, че фирмите,
които са произвеждали

Процедурата по приватизация на
“БДЖ-Товарни превози” беше
удължена. Тя е в ход и е от преро-
гативите на Агенцията по привати-
зация. Няма да допусна привати-
зация на “БДЖ-Товарни превози”
на безценица. Ако има такава, тя
ще е на адекватна пазарна висока
стойност. Няма да е под стойност-
та, разписана от Агенцията по
приватизация. Това каза вчера
Кристиан Кръстев, служебен
министър на транспорта, информа-

Д

Омбудсманът се обърна към пред-
седателя на Държавната агенция за ме-
трологичен и технически надзор с пре-
поръка да се извърши извънредна над-
зорна проверка на средствата за
търговско измерване в централните
управления на електроразпределител-
ните дружества (ЕРП) в градовете Со-
фия, Варна и Пловдив.

Проверката е и на местата на упо-
требата им, съгласно правомощията на
държавната агенция по Закона за из-
мерванията, съобщиха от кабинета на
Константин Пенчев. До омбудсмана са
постъпили многобройни оплаквания
срещу завишени сметки за електриче-
ска енергия. От проверените до момен-
та оплаквания срещу трите ЕРП-та в
страната омбудсманът не констатира
разминаване между отчетените и фак-

необходими за рефинансира-
не на вече съществуващи
задължения - падеж на кни-
жа, поясни Христов.

Припомняме, че по по-
следни данни на финансово-
то министерство, изнесени от
Симеон Дянков, към края на
февруари бюджетният дефи-
цит възлиза на 565 млн. лв. За
същия период на миналата го-
дина бюджетният дефицит е
бил 750.5 млн. лв. Министърът
в оставка дори заяви, че оста-
вя сравнително нисък дефи-
цит, като подчерта усилията
на ръководеното от него ми-
нистерство за неговото нама-
ляване.

“Министерството ще търси
резерви за увеличение на
публичните разходи, но само
в рамките на вече приетия

бюджет. Тоест повишение на
разходите ще има само при
условие, че такива резерви
бъдат намерени”, каза още но-
вият министър.

Ако гледаме бюджета
спрямо изпълнението от ми-
налата година, има увеличе-
ние на разходите с 14%,
допълни Христов. Според
него досега не са пестени
капиталови разходи. По думи-
те му, бюджетът има акцент
към инвестиционни разходи.
Икономиите от инвестиции ос-
новно са идвали от факта, че
част от разходите за инвести-
ции са свързани с усвояване
на определени европейски
фондове. Ако там има нереа-
лизирани проекти, това меха-
нично води до спестяване.

Запазването на макроико-

упката в бюдже-
та е 1 милиард
лева. Това ста-
на ясно от ду-
мите на служеб-
ния министър
на финансите
Калин Христов
вчера.

номическа и фискална стабил-
ност е приоритет, който се
спазва вече 16 години и ще
продължи да бъде спазван,
подчерта министърът.

Христов намали прогноза-
та за ръст на българската ико-
номика, като според него той
ще е между 1.0% и 1.5% през
тази година. Министърът се
обоснова с очакванията на
БНБ и международните инсти-
туции. Той обаче поясни, че
тези прогнози почиват на ус-
ловието, че еврозоната, която
е основен търговски партньор
на България, ще започне да
се възстановява от кризата
през втората половина на го-
дината.

Прогнозата на предишно-
то правителство беше за ико-
номически растеж от 1,9%.

Добрев натиска приемника си
да приключи договори и конкурси

ДВЕ БЪЛГАРСКИ ФИРМИ
ПРАВЕЛИ САЛАМИ С КОНСКО

колбаси с конско вместо
телешко месо, са “Мес-Ко”
в Петрич и “Бони” в Кар-
лово. “Пробите са изслед-
вани в лаборатория в Гер-
мания. Комисията пред-
приема мерки регулярно
да бъдат взимани продук-
ти от търговската мрежа
и да бъдат изследвани”,
посочи Войнов. Втората
партида от 25 проби за-
мина за Германия, така
че в края на седмицата
се очакват и вторите ре-
зултати, каза още той.
“Така ще бъде до края на
март. Най-вероятно и след
това ще продължат из-

следванията, като проби-
те не се взимат от пред-
приятията, а от търговска-
та мрежа. Това е преду-
преждение за всеки, кой-
то реши да мами и да
прави злоупотреби”, каза
изпълнителният директор
на БАБХ. Йордан Войнов
заяви, че санкциите за
двете български фирми,
използвали конско месо,
ще бъдат максимални - 10
хиляди лв., но тепърва ще
се изяснява дали българ-
ските предприятия са
били наясно, че закупу-
ват конско, а не телешко
месо от доставчиците.

250 обществени сгради в
България, 99 детски гра-
дини, 50 болници, 50 учи-
лища и 50 други админи-

стративни сгради”, каза
Добрев. Той допълни, че
в момента върви проце-
дурата за избор на стро-
ител.

“44 компании купиха
документи, и голяма част
от тях участваха. Оцени-
телната комисия е към
приключване на своята
работа, необходимо е -
след като приключи оце-
нителната комисия, да

бъде одобрен докладът и
да се получи бързо одо-
брение от страна на Ев-
ропейската банка за
възстановяване и разви-
тие, за да се сключат
договорите до края на ап-
рил най-късно и май ме-
сец да започне изпълне-
нието”, каза Добрев.

Най-важното, което
предстои да се направи
през следващите месеци,
е приключването на кон-
курса за търсене и про-
учване за нефт и газ за
блок “Терес”, който се
намира в дълбоко Черно
море, на юг от блок “Хан
Аспарух”, заяви още Де-
лян Добрев.

Вече имаме купени
шест комплекта докумен-
ти, пет от тях са купени
от едни от най-известни-
те компании в ЕС за про-
учване и добив на нефт и
газ, една е купена от
американска компания,
посочи Добрев. Бившият
министър отказа да назо-
ве компаниите, тъй като
те са заявили, че не ис-
кат да се разкрива тази
информация. Крайният
срок за подаване на
оферти е 9 май, каза
Добрев.

Ако е възможно, до
края на май да сключим
договор, защото колкото
по-рано сключим догово-
ри и започнем проучва-
не на тези блокове, тол-
кова по-рано ще имаме
собствен газ, каза ексми-
нистърът.

Служебният финансов министър
Калин Христов намали

прогнозата за ръст на БВП
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Делян Добрев
дава указания
на приемника
си Асен Василев

Ч етири от общо 25-
те проби на месни
продукти за нали-
чие на конско вме-

Гласят Светлана Боянова
отново за зам.-министър

писвам, защото ми се носи за подпис”.
След това стана известен още един

скандален факт - управителите на фир-
мата купувач са съдружници с кумеца
на Цветан Цветанов - Тодор Бояджиев,
който стана известен около продажба-
та на два нови апартамента на вътреш-
ния министър. Тогава Боянова каза, че
не е продала дюни. “Аз не търча по
плажовете, за да проверявам всеки
един имот. В момента реално е едно, а
на хартия е друго”, каза тя.

Друго разследване разкри, че Свет-
лана Боянова е била проверявана от
Инспектората към Министерския съвет
и че за нея има сигнали до прокурату-
рата. Светлана Боянова каза още, че
не вижда никакъв конфликт на интере-
си във факта, че нейният съпруг е ди-
ректор на правната дирекция на Държа-
вен фонд “Земеделие”.

Кристиан Кръстев:

Омбудсманът поиска извънредна
надзорна проверка на ЕРП-тата

турираните стойности. Същевременно
не се потвърдиха аргументите за по-
високи сметки: по-дълъг период на от-
читане, по-висока консумация по праз-
ничните и почивни дни. В някои от слу-
чаите фактурираният период е анало-
гичен на предходни периоди.

Омбудсманът иска и професионал-
но становище от Държавната агенция
за метрологичен и технически надзор
в отговор на питанията на гражданите:
възможна ли е манипулация на елект-
ромерите с цел завишаване на количе-
ствата електроенергия; възможно ли е
външни обективни фактори да окажат
влияние върху отчитането на електрое-
нергия от електромера; има ли разлика
в техническите характеристики на сред-
ствата за търговско измерване, използ-
вани от трите дружества.

ционните технологии и съобщения-
та, на церемонията по предаването
на управлението на министерство-
то, цитиран от “Фокус”.
“Идеята за самата приватизация е
за рефинансиране на дълговете и
оздравяване на дружеството. Няма
да чакаме последния ден за
приватизация, да видим дали ще
има такава и дали офертите са
адекватни. Паралелно работим за
оздравяване на дружеството”,
добави Кръстев.
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Няма да допусна приватизация
на „Товарни превози” на безценица
Няма да допусна приватизация
на „Товарни превози” на безценица
Няма да допусна приватизация
на „Товарни превози” на безценица
Няма да допусна приватизация
на „Товарни превози” на безценица
Няма да допусна приватизация
на „Товарни превози” на безценица
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ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

ърговията на зърно в страна-
та и през изминалата седми-
ца продължава да е слаба. В
резултат на това, както и на
пазарната ситуация на светов-

Русия и Украйна.
Средните изкупни цени за страната

по култури за изтеклия период са както
следва: пшеница с високи хлебопекар-
ни качества - 455 лв./т (-4 лв./т) без ДДС
спрямо предходната седмица; пшеница
с ниски хлебопекарни качества - 439
лв./т без ДДС (-5 лв./т); без промяна
остават цените на фуражния ечемик -
415 лв./т, на пивоварния ечемик - 409
лв./т, на  царевицата - 413 лв./т, и на
рапицата -  909 лв./т; при слънчогледа
спадът от предходната седмица е с 3
лв./т и средната цена за седмицата е
862 лв./т без ДДС.

Цените на едро и дребно при браш-
ната се стабилизираха на нива от
предходния период и са: тип 500 - 799
лв./т ;  тип 700 - 764 лв./т; тип 1150 -
738 лв./т.

Цената на дребно на брашно тип
500 остава на ниво 1.16 лв./ кг. На този
етап цените се задържат от производи-

телите в очакване на развитието на
пазара на зърно през м. март.

Напусналите количества зърно и
зърнени продукти от страната за изми-
налата седмица възлизат на 27 597 т,
което е с 262 т по-малко от предходна-
та седмица. По основни видове зърно и
зърнени продукти данните са както
следва: 4026 т пшеница; 964 т ечемик;
1811 т черен маслодаен слънчоглед; 18

447 т царевица; 23 т шарен слънчоглед;
ориз - 970 т; оризова арпа - 520 т; ко-
риандър - 161 т; овес - 166 т; сорго - 45
т; просо - 64 т;  микс - 100 т и 300 т
брашно.

Общо от началото на настоящата ре-
колтна година са напуснали 3.23 млн.
тона зърно, при 4.22 млн. тона или 0,99
млн. т по-малко спрямо същия период
на предходната 2011 реколтна година.

Т
ните и европейските борси, цените на
зърното бележат спад и се стабилизи-
рат на ниските ценови нива от предход-
ната седмица. През този период цените
в Северна и Южна България са почти
изравнени, като за това влияние оказва
и добрата запасеност от зърно в страна-
та. Някои анализатори прогнозират, че
след получаване на субсидиите пазарът
на зърно в страната ще се активизира и
цените ще тръгнат надолу.

 В някои области се коментира, че
има предлагане за сключване на сдел-
ки на зелено за пшеница от нова ре-
колта на нива от 320-340 лв./т без ДДС.

Върху това влияние оказва значи-
телно увеличение на площите с пше-
ница в световен мащаб и най-вече в

ПШЕНИЦА
Общият размер на напусналата пшеница

реколта 2012 година за периода 01.07.2012 -
04.03.2013 г. е в размер на 1 991 954 т (1 753
132 т за ЕС и 238 822 т за трети страни). За
същия период на миналата реколтна година
напусналата пшеница възлиза на 1 898 314 т,
което е с 93 640 т повече за настоящата година.

По оперативна информация  общото количе-
ство брашно от реколта 2012 година, напусна-
ло страната за определения период, е 32 325 т,
което е с 16 004 т повече спрямо напусналото
количество брашно към същия период на мина-
лата година.

ЕЧЕМИК
Общото количество ечемик напуснало стра-

ната от реколта 2012 година за периода
01.07.2012 - 04.03.2013 г. е 304 424 т (94 809 т
за ЕС и 209 615 т за трети страни). Към същия
период на миналата реколтна година напусна-
лият ечемик е възлизал на 325 482 т, което е с
21 058 т повече спрямо настоящата.

РАПИЦА
За периода 01.07.2012 - 04.03.2013 г. напус-

налите количества рапица от страната реколта
2012 година са 191 735 т (166 398 т за ЕС и 25
337 т за трети страни). За същия период на
миналата реколтна година напусналата рапица
е възлизала на 467 129 т, което е  с 275 394 т
повече от настоящата година.

ЦАРЕВИЦА
Общото количество царевица реколта 2012

г., напуснало страната за периода 01.09.2012 -
04.03.2013 г., е 311 065 т (286 191 т за ЕС и 24
874 т за трети страни). Към същата дата на ми-
налата година напусналото количество е 905

897 т, което е с 594 832 т повече спрямо насто-
ящата реколтна година.

СЛЪНЧОГЛЕД
Общото количество черен маслодаен

слънчоглед от реколта 2012 г., напуснало стра-
ната за периода 01.09.2012 - 04.03.2013 г., е
433 195 т (356 527 т за ЕС и 76 668 т за трети
страни). Напусналото количество слънчоглед
към същата дата на миналата реколтна година
е 625 807 т, което е с 192 612 т повече спрямо
настоящата 2012 година.

ДРУГИ
За периода от 22.02.2013 до 04.03.2013 г.

информацията за реализирания износ, внос,
изпращания и пристигания на други култури
е следната:

Износ: Осъществен е износ на: 139 т ко-
риандър за Индонезия, Малайзия и Шри
Ланка; овес - 49 т за Македония; оризова арпа
- 520 т за Турция; ориз - 970 т за Сърбия и
Босна и Херцеговина; шарен слънчоглед - 23
т за Турция, и микс - 100 т за Норвегия.

Внос: Реализиран е внос на 1731 т фасул
от Китай, Египет, Естония, Канада, Арженти-
на и Киргизстан; 357 т леща от Канада, Русия
и Турция; 690 т соя от Украйна; ориз - 23 т от
Македония;  синап - 10 т от Украйна.

Изпращания: За периода са осъществени
изпращания на 45 т сорго за Португалия; про-
со - 64 т за Гърция и Португалия; кориандър -
22 т за Франция; овес - 117 т за Гърция.

Пристигания: За периода са реализира-
ни пристигания на 52 т оризова арпа от
Гърция.

Цените на пшеницата с ви-
соки хлебопекарни качества
през изтеклия период отново
отчитат понижение във високи-
те ценови нива и варират в
диапазона от 430 до 460 лв./т
за различните области. Цените
на Софийската стокова борса
претърпяха няколко корекции
и се установиха на ниво от 460
лв./т без ДДС.

За същия период на пред-
ходната година средните цени
на пшеницата с високи хлебо-
пекарни качества са били в гра-
ниците на 340 - 380 лв./т, като в
някои области цената е регист-
рирала нива от 400 лв./т без
ДДС. Средната цена за страна-
та е била 350 лв./т без ДДС.

При пшеницата с ниски хле-
бопекарни качества също се
наблюдава лек спад на изкуп-
ните цени и тя се движи в ди-
апазона 420 - 440 лв./т без
ДДС. За сравнение през мина-
логодишната реколта средни-
те цени на пшеницата с ниски
хлебопекарни качества бяха в
рамките на 330 - 370 лв./т без
ДДС, при средна цена за стра-
ната от 341 лв./т без ДДС.

Необходимо е да се отбе-
лежи, че в сравнение със
същия период на миналата го-
дина цените на пшеницата
сега са стабилни и се движат
леко надолу, докато през ми-
налогодишния период те са
отбелязвали значително пови-
шение.

Цените на пивоварния ече-
мик продължават да запазват
нивата си от предходната сед-
мица и са в границите от 390
до 450 лв./т без ДДС.

За същия период на пред-
ходната година средните цени
на пивоварния ечемик са били
в границите на 350 - 370 лв./т
без ДДС, при средна цена за
страната от 357 лв./т без ДДС.

Цените на фуражния ечемик
през изтеклия период също

Към 04.03.2013 г. ситуацията на пристанищата е както следва:
На пристанище Варна се товарят: пшеница 48 500 т за Египет

и Либия; царевица 10 500 т за Либия; слънчоглед - 16 300 т за
Португалия;

На пристанище Бургас се товари: пшеница - 6000 т за Италия;
На пристанище Балчик се товарят: пшеница - 494 т за Румъ-

ния; царевица - 3014 т за Гърция.
На дунавските пристанища към настоящия момент не се това-

рят зърно или зърнени продукти.

ПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯ

СЪСТОЯНИЕ
НА ВЪТРЕШНИЯ  ПАЗАР

АКТУАЛНА ЦЕНОВА ИНФОРМАЦИЯ КЪМ 04.03.2013 г.

запазват равнищата си от ми-
налата седмица и се движат в
рамките на 380 - 440 лв./т без
ДДС. За сравнение през мина-
логодишната реколта средните
цени на фуражния ечемик бяха
в рамките на 340 - 360 лв./т без
ДДС, при средна цена за стра-
ната от 347 лв./т без ДДС.

Стабилизирането на цени-
те на ечемика се дължи и на
по-малкото запаси в страната
от тази култура.

При черния маслодаен
слънчоглед и през тази седми-
ца изкупните цени продължа-
ват да се движат в широк диа-
пазон между 800 - 950 лв./т,
като за областите Пазарджик
и Стара Загора цената достиг-
на до 1000 лв./т без ДДС. Това
ценово равнище обаче е за
слънчоглед с високи изисква-
ния за чистота и влага, който
се използва за белене и е
предназначен за износ.

За сравнение, през минало-
годишната реколта средните
цени на черния маслодаен
слънчоглед бяха в рамките на
720 - 760 лв./т без ДДС, а в
някои области до 800 лв./т.
Средната цена за страната е
била 738 лв./т без ДДС.

Цените на царевицата-
зърно запазват нивата си от
предходната седмица от 380 -
450 лв./т. Достатъчните налич-
ни количества от тази култура
е предпоставка цените на този
етап да не се повишават.

По същото време на пред-
ходната година средните цени
на царевицата реколта 2011
година са били в границите на
330 - 390 лв./т без ДДС, при
средна цена за страната от 349
лв./т без ДДС.

Цените на рапицата са без
промяна и са в рамките на 900
- 930 лв./т без ДДС. Средната
цена за страната е 909 лв./т
без ДДС, без движение в срав-
нение с миналата седмица.

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

Слаба търговия със
зърно в страната
Слаба търговия със
зърно в страната
Слаба търговия със
зърно в страната
Слаба търговия със
зърно в страната
Слаба търговия със
зърно в страната
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О

ндексът на потребителските
цени за февруари 2013 г.
спрямо януари 2013 г. е
100.1%, т.е. месечната инфла-
ция е 0.1%, съобщиха от НСИ.

ългария е на първо място в класацията по нарастване на индуст-
риалното производство в Европа през януари, сочат данни на
Евростат, огласени вчера. Увеличението е с 8% спрямо същия
месец на предходната година. На месечна база ръстът е с 1.1%,
което е известно забавяне на покачването от декември, когато бе
отчетено увеличение от 2.9%.
С 8% на годишна база се увеличава и индустриалното производ-
ство в Литва. На трето място е Естония с ръст от 5.5%.
Като цяло тенденциите в Европа са за свиване на индустриалното
производство, като през януари данните са повлияни и от сезонни
характеристики.
Индустриалното производство в еврозоната през януари се е
понижило с 0.4% на месечна база. Също с толкова се е свила
активността в по-широкия формат на 27-те страни членки на Евро-
пейския съюз. В данните се съдържа и сезонен елемент.
На годишна база индустриалното производство намалява с 1.3% в
еврозоната и с 1.7% в Европейския съюз.

Омбудсманът Константин Пенчев
сезира Конституционния съд заради
облагането с данък и на авансово из-
платените лихви по срочните депо-
зити. От прессекретариата на омбуд-
смана съобщават, че мотивите, с ко-
ито текстовете от Закона за данъка
върху доходите на физическите лица
се пращат в Конституционния съд, са
практическото облагане на депози-
ти, които са направени и лихвите им
са изплатени преди влизането на
закона в сила.

Според текстовете дори и лихвата
по срочен депозит да е изплатена
авансово, тя се счита за придобита
на падежа - т.е. при изтичането на
договора. По този начин дори един
човек да е получил лихвата си преди
1 януари, но договорът му да изтича
тази година, доходът му ще бъде
обложен.

С тази разпоредба на практика се
придава обратна сила на въведения
от 1 януари 2013 г. данък върху дохо-
дите от лихви по депозити на физи-
чески лица в случаите, когато съглас-

НСИ ОТЧЕТЕ

0,5% инфлация от
началото на годината
През февруари са поскъпнали почти всички основни хранителни продукти

ронени изделия - с 0.6%, месо от едър
рогат добитък - с 1.0%, мляно месо (кай-
ма) - с 0.2%, кашкавал - с 0.5%, марга-
рин - с 0.8%, краставици - с 5.2%, пипер
всички видове - с 15.4%, зрял чесън - с
1.4%, моркови - с 1.3%, листни зелен-
чуци и репички - с 2.1%, зрял боб - с

2.6%, картофи - с 3.0%, бебешки храни
- с 0.4%, кафе - с 0.7%, плодови и зе-
ленчукови сокове - с 0.9%, вина - с
1.4%, бира - с 0.7%, и други. През ме-
сеца са се намалили цените на следни-
те хранителни продукти: ориз - с 0.1%,
свинско месо - с 1.4%, малотрайни кол-

баси - с 0.5%, сирене бяло саламурено
- с 0.6%, слънчогледово олио - с 1.4%,
яйца - с 2.6%, домати - със 7.5%, зрял
лук - с 1.4%, зеле - с 0.3%, ябълки - с
0.7%, цитрусови и южни плодове - с
0.5%, леща - с 1.6%, захар - с 1.3%,
шоколад и шоколадови изделия - с
0.2%, газирани напитки - с 0.4%, ракии
- с 1.0%, и други.

По окончателни данни на НСИ ин-
дексът на потребителските цени за яну-
ари 2013 г. спрямо декември 2012 г. е
100.4%, т.е. месечната инфлация е 0.4%.
Хармонизираният индекс на потребител-
ските цени за февруари 2013 г. спрямо
януари 2013 г. е 100.2%, т.е. месечната
инфлация е 0.2%. Инфлацията от нача-
лото на годината (февруари 2013 г. спря-
мо декември 2012 г.) е 0.4%, а годишна-
та инфлация за февруари 2013 г. спрямо
февруари 2012 г. е 2.2%. Средногодиш-
ната инфлация за периода март 2012 -
февруари 2013 г. спрямо периода март
2011 - февруари 2012 г. е 2.5%.

По окончателни данни на НСИ хар-
монизираният индекс на потребител-
ските цени за януари 2013 г. спрямо
декември 2012 г. е 100.2%, т.е. месеч-
ната инфлация е 0.2%. Индексът на
цените за малката кошница за февруа-
ри спрямо януари е 100.0%, а от нача-
лото на годината (февруари 2013 г.
спрямо декември 2012 г.) е 101.0%. По
окончателни данни на НСИ индексът
на цените за малката по състав кошни-
ца за януари 2013 г. спрямо декември
2012 г. е 101.0%.

Най-много - с 15,4% са поскъпнали чушките, следвани от картофите и фасула

Първи сме в ЕС по ръст на
индустриалното производство

БББББ

ОМБУДСМАНЪТ АТАКУВА ОБЛАГАНЕТО
НА АВАНСОВО ИЗПЛАТЕНА ЛИХВА

но условията на договора между
търговската банка и лицето лихвата
е изплатена предварително и доходът
от депозита е получен преди влиза-
нето в сила на разпоредбите, въвеж-
дащи новия данък, категоричен е ом-
будсманът. Според Константин Пен-
чев е недопустимо държавата да се
намесва по този начин в едно съще-
ствуващо правоотношение и да го
преурежда в своя полза.

Проява на конституционните прин-
ципи за правова държава и законност
в областта на данъчното право е пра-
вилото за неретроактивност на
данъчната норма, категоричен е Пен-
чев, като се позовава на мотивите на
решение на Конституционния съд от
1996 г. Националният омбудсман при-
помня и решение от април 2001 г., в
което КС определя подобно обратно
действие на закон като експроприация.

Подобна уредба противоречи на
принципа на правната сигурност,
който е основен принцип и в правото
на ЕС, категоричен е Константин
Пенчев.

И
Инфлацията от началото на година-

та (февруари 2013 г. спрямо декември
2012 г.) е 0.5%, а годишната инфлация
за февруари 2013 г. спрямо февруари
2012 г. е 3.6%. Средногодишната ин-
флация за периода март 2012 - февру-
ари 2013 г. спрямо периода март 2011
- февруари 2012 г. е 3.3%. През февру-
ари 2013 г. спрямо предходния месец
цените на стоките и услугите в потре-
бителските групи са се променили, как-
то следва: хранителни продукти и бе-
залкохолни напитки - намаление с 0.1%;
алкохолни напитки и тютюневи изделия
- увеличение с 0.1%; облекло и обувки
- намаление с 2.2%; жилища (наеми,
текущ ремонт и поддържане), вода, еле-
ктроенергия, газ и други горива - уве-
личение с 0.1%; жилищно обзавежда-
не, домакински уреди и принадлежно-
сти и обичайно поддържане на дома -
увеличение с 0.4%; здравеопазване -
намаление с 0.2%; транспорт - увели-
чение с 1.9%; съобщения - увеличение
с 0.1%; развлечения и култура - нама-
ление с 0.3%; образование - намале-
ние с 0.2%; ресторанти и хотели - уве-
личение с 0.2%; разнообразни стоки и
услуги - намаление с 0.3%.

През февруари са се увеличили
цените на следните хранителни продук-
ти: типов и ръжен хляб - с 0.5%, мака-
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В Южна Корея се готвят за война. В магазините за хранителни стоки в страната гражданите
разграбват консерви и трайни тестени изделия за бързо приготвяне на ястия, след като Северна Корея

денонсира всички споразумения за ненападение. В същото време анкети, извършени от южнокорейския
институт “Асан”, показват, че броят на севернокорейските граждани, които смятат войната с Юга за

вероятна, се е увеличил от 40% през 2010 г. на 59% през 2012-а

че страната ни е пропита от корупция и
обзета от организирана престъпност.

“Български и румънски престъпници
напират към Острова. Не е трябвало
тези две държави да бъдат приемани в
ЕС. Аз лично въобще не ги искам в
съюза”, обяви той.

“Наложи се извънредно да браня
българи и румънци от Найджъл Фараж.
Получих само данни за румънската
престъпност в Лондон. Неумело прикри-
ване на вътрешнопартийни цели зад
фалшива загриженост за ЕС и европей-
ските данъкоплатци. Жалка проява на
Фараж”, възмути се на стената си във
фейсбук евродепутатът Ивайло Калфин.

В началото на февруари английски-
ят политик предизвика скандал, когато

Германия забрани три
ултраконсервативни салафи-
стки групи. Според герман-
ското министерство на въ-
трешните работи групите са
искали да премахнат демо-
крацията, а на нейно място
да бъде установена система,
базирана на шариата, пре-
даде агенция Ройтерс.

Забраната, която влезе в
сила в западните провинции
Хесен и Северен Рейн-Вест-
фалия, е поредната стъпка
на германските власти, кои-
то увеличиха своето наблю-
дение на салафистите, които

В Гърция в офисите на трима известни политици от управ-
ляващата партия “Нова демокрация” се взривиха три самодел-
ни бомби с неголяма мощност, предаде БиБиСи. По данни на
властите бомбите са били направени от малки газови бутилки
за готвене. При една от експлозиите е пострадала жена, която
е била откарана в болница с изгаряния по краката.

ъветът на Европейския съюз по общи
въпроси съобщи, че е одобрил пред-
варително решение, според което из-
борите за Европарламент догодина
ще бъдат в периода 22-25-и май. Из-
борите се изтеглят по-рано от пред-
варително планираните дати от 5-и
до 8-и юни догодина, за да се изпре-
вари обичайната лятна ваканция в
някои държави от Европейския съюз.
Решението трябва да бъде оконча-
телно утвърдено от Съвета на Евро-
пейския съюз.

Изборите за ЕП ще
са през май 2014-а

Представител на делегацията на ЕС в Сирия е бил
убит при ракетна атака срещу едно от предградията на
Дамаск. Това съобщи върховният представител на ЕС по
външната политика и сигурността Катрин Аштън. Ахмад
Шихадех е бил убит, докато е оказвал хуманитарна помощ
на хората в предградието Дерая, където е живеел.

Германия забрани три
салафистки групи

ТРИ БОМБИ ЗА
УПРАВЛЯВАЩИТЕ
В ГЪРЦИЯ

изповядват радикална вер-
сия на исляма.

“Салафизмът, представен
от трите забранени групи, не
е в съответствие с нашия де-
мократичен ред. Те са иска-
ли да променят нашето об-
щество по агресивен начин,
за да може демокрацията да
бъде заменена от салафист-
ка система, а върховенството
на закона да бъде заменено
от шариатския закон”, заяви
германският вътрешен ми-
нистър Ханс-Петер Фридрих.
Смята се, че в Германия има
около 4000 салафисти.

Фараж отново
нападна България

СССССС

Английският евродепутат обяви, че сме обзети
от корупция и организирана престъпност

обяви: “Не искаме лошите българи във
Великобритания!”. Британецът разкри-
тикува страната и отправи обидни реп-
лики по адрес на българите. След гафа
си той бе принуден да се извини, но
продължи да дава изявления, според
които България не е трябвало да бъде
приемана в Европейския съюз.

Междувременно британският преми-
ер Дейвид Камерън получи най-сери-
озното досега предупреждение от сво-
ите сънародници, които изразиха гнева
си заради надвисналата заплаха от
нова имиграционна вълна от страни в
ЕС, пише вестник “Дейли експрес”. Над
100 хил. души, посочва вестникът, са се
подписали под петиция срещу плано-
вете да се смекчат ограниченията за
навлизане в страната на имигранти от
България и Румъния. Броят на подписи-
те под петицията е достатъчен за да
предизвика дебат в Камарата на общи-
ните във връзка с промените в режима

за навлизане в страната на имигранти
от Източна Европа.

Петицията бе разпространена брое-
ни дни след като министърът на труда
и пенсиите Иън Дънкан Смит обяви, че
приливът от имигранти ще хвърли Ве-
ликобритания в криза. Членове на пар-
ламента и активисти на кампанията за
събиране на подписи под петицията
поискаха кабинетът да предпази стра-
ната от нова вълна от “туристи, търсе-
щи облаги”.

Петицията призовава и към предо-
говаряне на имиграционните закони с
ЕС, посочва вестникът. В неотдавнаш-
но интервю за изданието премиерът
Дейвид Камерън обяви, че няма наме-
рение да се позове на “извънредно
икономическо положение - каквото
право той има според европейското
законодателство”, за да запази преход-
ните ограничения за имигрантите от
Румъния и България.

Л
идерът на партията за неза-
висимост на Великобритания
Найджъл Фараж отново на-
падна България. Той се изпра-
ви в Европарламента и обяви,

Загина представител
на ЕС в Сирия
Загина представител
на ЕС в Сирия
Загина представител
на ЕС в Сирия
Загина представител
на ЕС в Сирия
Загина представител
на ЕС в Сирия

И вчера гласуването на 115-те
кардинали за нов папа бе неуспешно.

Черен дим отново излезе от комина на
Сикстинската капела

Самолет “Боинг-737” излезе от
пистата при кацане на летището в

полския град Катовице. Самолетът
на чешката авиокомпания “Тревъл

сървис” излязъл на около 20 метра
от пистата и носовият му колесник

затънал в мократа земя. Никой от
176-те пътници и 6-членния екипаж

не е пострадал

ЕП иска промени в
проекта за бюджет

Европейският парламент из-
рази несъгласие с проектобюд-
жета на Евросъюза за периода
2014-2020 г., одобрен от държав-
ните и правителствени ръково-
дители на 27-те, и поиска в него
да се внесат промени, за да го
утвърди с гласуване през юли.

В Гренландия избраха
жена за премиер

За първи път жена е избрана
за премиер на Гренландия. Това е
лидерът на социалдемократиче-
ската партия “Напред” Алека
Хамонд. Хамонд настоява за
строг контрол на чуждестран-
ните компании, които разработ-
ват находища в страната.

И Берлускони
вдигна кръвно

Бившият премиер на Италия
Силвио Берлускони се оказа със
същото заболяване като колега-
та си Бойко Борисов. Лекарите
установили, че здравословното
му състояние никак не е добро.
Берлускони имал високо кръвно и
проблем с артериите и е приет
в болницата “Сан Рафаеле” в
Милано, където е настанен в
истински лукс. Той плаща за са-
мостоятелен апартамент от
200 квадрата с конферентна
зала, кухня, стая за личната
медицинска сестра, баня с овал-
на вана и воден масаж, както и
гардеробно помещение.

ПКК освободи
осем турци

Кюрдските сепаратисти от
ПКК са освободили осем турски
войници и представители на
властта. Някои от пленниците
са били държани от сепаратис-
тите в продължение на повече
от година.

Снимка БГНЕС

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Свят

Северна и
Западна Европа
все още са в
снежен капан.
Студената
вълна
предизвика
транспортен
хаос на Стария
континет.
Според
синоптичните
прогнози
снеговалежите
ще спрат, но
температурите
ще паднат
рязко, което
със сигурност
ще превърне
пътищата в
ледени
пързалки

ците от политиката на
строги икономии, която
сам преди няколко годи-
ни наложи на всички ев-
ропейски страни, постра-
дали от кризата със суве-
ренните дългове. Резул-
татите от провежданата
политика за съкращава-
не на разходите са пове-
че от плачевни - задълбо-
чаване на рецесията,
увеличаване на държав-
ния дълг, социална неста-
билност и политическа
криза, която в Гърция,
Италия и Испания се
превръща в структурна,
сочи анализът. Последи-
ците постепенно се раз-
пространяват и върху
страните от европейския
център, чиито икономики
до преди година все още
бяха в добра форма.

Въпреки това експер-
тите на фонда са катего-
рични, че лекарството

Ето докъде доведе политиката на икономии...

МВФ:

ЕС прекали с икономиите
Постоянното съкращаване на разходите
може да вкара икономиката във вечен спад,
твърдят анализаторите

бизнес цикъла. Пазарите
започват да се ръководят
от тези показатели и на-
казват страните за не-
спазването на дългосроч-
ните цели, правителства-
та в отговор усилват ико-
номиите и попадат в по-
рочен кръг. Затова МВФ
призовава правителства-
та да вземат предвид при

срещу кризата е било
правилно, просто не е
приложено както трябва.
От МВФ са убедени, че в
дългосрочна перспекти-
ва приемането на лекар-
ството може да помогне
на страната да излезе от
кризата. Най-важното е
да не се прекалява: ако
постоянно икономисваме,
тогава можем да вкара-
ме икономиката във ве-
чен спад и в крайна
сметка съотношението на
държавния дълг към БВП
само ще расте.

Днес страните постоян-
но съкращават разходите,
което води до спад на тех-
ния БВП. В страните с ви-
сок дълг, които въвеждат
все нови и нови програми
за икономии, държавният
дълг може да започне да
намалява в течение на три
години. Това не означава,
че програмите за иконо-
мии влошават дълговата
криза, просто ефектът от
тях може да се окаже
закъснял.

Комбинацията от по-

стоянно свиване на дър-
жавните разходи и висок
дълг сериозно усложнява
борбата с дълговата кри-
за в европейските стра-
ни. Това води до значи-
телно спадане на произ-
водството и ръст на дър-
жавния дълг в краткосро-
чен план. Именно това
може да измами пазари-
те, които могат да нака-
жат правителствата за
разумната им политика.
Особено тежки са после-
диците, ако свиването на
държавния дълг доведе
до дългосрочен спад в
икономиката и в течение
на дълги години БВП рас-
те под потенциала си.

Според експертите от
МВФ политиците отделят
прекалено много внима-
ние на съотношението
държавен дълг към БВП -
този показател добре от-
чита динамиката в сред-
носрочна и дългосрочна
перспектива. В кратко-
срочна обаче той само
обърква, защото прека-
лено силно зависи от

бюджетното планиране
по-малко зависими от
циклите индикатори.

В анализа на МВФ
попадат и проблемите на
България, като от фонда
подчертават отново, че
политиката на икономиии
е довела не само до со-
циална и политическа, а
и до структурна криза. От

Евростат пък констати-
рат, че страната ни заед-
но с Румъния е подложе-
на на най-голям риск от
бедност в ЕС - 22 на сто.
Най-нисък риск от бед-
ност е отчетен в Чехия -
9,8%, и Холандия - 11 на
сто. България заема
първо място по материал-
ни лишения - 40 на сто.

Най-малко 50% от банковия сек-
тор в Унгария трябва да бъдат наци-
онализирани. Това заяви унгарският
премиер Виктор Орбан, предаде
ИТАР-ТАСС.

По думите му фактът, че огромна
част от банките в страната са собст-
веност на чуждестранни компании,
предизвиква “нездрава ситуация” във
финансовата сфера.

Освен това Орбан се обяви и за
трансформирането на кредитите от
евро и швейцарски франкове в ун-
гарски форинти. По данни на мест-
ните контролни органи, общата
задлъжнялост на малките и средни
предприятия в страната превишава

Властите във Венецуела
започват разследване на
версията за възможното от-
равяне на президента Уго
Чавес, който почина на 5
март след дълга битка с рака.
Изпълняващият длъжността
президент на Венецуела
Николас Мадуро съобщи, че
ще бъде инициирано раз-
следване, което да установи
всички подробности около
смъртта на президента. Са-
мият Чавес се съмняваше, че
може да е отровен, след като
беше диагностициран с он-
кологично заболяване.

“Ние ще открием истина-
та”, обяви Мадуро пред ку-
бинската национална теле-
визия. “Интуицията ни под-
сказва, че нашият лидер
Чавес е бил отровен от тъмни
сили, които искаха да го от-
странят”, продължи прези-
дентът, цитиран от Ройтерс.

Агенцията отбелязва още,
че Венецуела ще покани и
чуждестранни специалисти,
които да участват в разслед-
ването на смъртта на Чавес.

Бившият аржентин-
ски диктатор Арналдо
Биньоне и други чети-
рима бивши военни
бяха осъдени на дожи-
вотен затвор за пре-
стъпления срещу чове-
чеството в концлагера
“Кампо де майо” край
Буенос Айрес. Тези
престъпления са били
извършени по време на
военната диктатура в

За първи път в история-
та на Република Сръбска в
Босна и Херцеговина ще
има жена за министър-
председател. Желка Цвия-
нович зае мястото на Алек-
сандър Джомбич с надеж-
дата да изведе страната от
финансовата криза, която
принуди предишното коа-
лиционно правителство да
подаде оставка.

Формираме правителство в много сложна финан-
сова обстановка, каза Цвиянович пред сръбските
депутати в Баня Лука, които я избраха на високия
пост. Тя обеща, че ще бъдат извършени необходими-
те реформи за подобряване на бизнес климата и за
да бъдат убедени потенциалните инвеститори, че
влагат парите си на сигурно място.

Проевропейски ориентираната Цвиянович смени
шестима души от състава на предишния министерски
съвет. Джомбич и неговият кабинет подадоха оставка
през февруари, след като не успяха да изпълнят за-
дачите в областта на икономиката за преодоляване
последствията от световната финансова криза и под
натиска на растящата безработица. При население
от 3,8 млн. души, в Босна и Херцеговина близо 42%
от хората в активна възраст са без работа.

След продължилата близо три години война мирът
в Босна и Херцеговина дойде с Дейтънските споразу-
мения през 1995 г. Босна и Херцеговина е разделена
на две общности - Република Сръбска и Федерация
на мюсюлмани и хървати.

Гръцкият парламент
отне имунитета на депу-
тата и говорител на
“Златна зора” Илиас Ка-
сидиарис във връзка с
инцидента по време на
сутрешния блок на
гръцката телевизия “Ан-
тена” през миналия юни.
Тогава Касидиарис ня-
колко пъти зашлеви де-
путата от Комунистичес-
ката партия Лиана Ка-
нели, след като двамата
бяха на различни мне-
ния за това дали има ре-
зерви от петрол южно от
остров Крит.

Парламентът гласува

ПРЕМИЕРЪТ ОРБАН ИСКА 50%
УНГАРСКИ БАНКОВ СЕКТОР

Осъдиха лидери на аржентинската
хунта на доживотен затвор

Шамар остави „Златна зора”
без говорител

Жена оглави
правителството на
босненските сърби

3,3 милиарда евро.
Консерваторът обяви, че негово-

то правителство ще създаде държав-
на банкова система, и призова за
понижаване на лихвените проценти,
предаде Ройтерс. Той се ангажира
още да освободи местните компании
от кредитите в чуждестранна валута.

Според премиера Централната
банка на Унгария трябва да намали
лихвите, така че компаниите да мо-
гат да вземат кредити при по-ниска
ставка от обичайните 8-10% в момен-
та, което е ясен сигнал за анализато-
рите, че лихвените равнища ще
продължат да спадат спрямо сегаш-
ния рекорден минимум от 5,25 на сто.

периода 1976-1983 г.
Едно от тях е безслед-
ното изчезване на 7 се-
мейни двойки, като в мо-
мента на отвличането
им жените са били бре-
менни. Освен петте до-
животни присъди съдът
наложи наказания меж-
ду 12 и 25 г. затвор на
други шестима обвиня-
еми. 85-годишният Ар-
налдо Биньоне, срещу

когото досега са нало-
жени още една дожи-
вотна присъда и други
две съответно от 25 и
15 г. затвор, е послед-
ният ръководител на во-
енната хунта в Аржен-
тина. По данни на хума-
нитарни организации
през 7-те години на
диктатурата безследно
са изчезнали около
30 000 души.

и за отнемане на депу-
татския имунитет на Ми-
халис Тамилос от “Нова
демокрация” заради не-

платени вноски към фон-
да за социални осигуров-
ки, докато е бил кмет на
Трикала.

Разследват
смъртта
на Чавес

Разследват
смъртта
на Чавес

Разследват
смъртта
на Чавес

Разследват
смъртта
на Чавес

Разследват
смъртта
на Чавес

М
еждународни-
ят валутен
фонд продъл-
жава да анали-
зира последи-
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Интервю
Проф. Васил Проданов:

Хегемонията на десните
идеологеми свърши
Протестиращите вече разбират, че проблемът не е в хората,
а в самата система, казва известният учен

ВАСИЛ ПРОДАНОВ е роден на 2 май 1946 г. Един от най-известни-
те български специалисти в областта на социалните науки. Бил е
директор на Института за философски изследвания при БАН.
Автор е на книгите “Насилието в модерната епоха”, “Гражданско-
то общество и глобалният капитализъм”, “Теория на българския
преход” и др.

Интервю на Александър СИМОВ

Â ïðîòåñòèòå ÿ íÿìà
èíòåëèãåíöèÿòà,
íî ñåãà ÷àñò îò íåÿ
ùå ñå çàâúðíå

- Господин Проданов, ако трябва
да се върнем към началото на про-
тестите, какво си помислихте, ко-
гато видяхте как по улиците изли-
зат хора и крещят сатанизираната
по време на прехода дума “национа-
лизация”?

- Помислих си, че виждаме един
етап, който беше неизбежен. За да
разберем как се стигна дотук обаче,
трябва да припомним няколко неща.
Перестройката започна с лозунга “По-
вече демокрация - повече социа-
лизъм”. После социализмът изчезна и
бе заменен с пазарна икономика, а
дори и в програмата на БСП бе запи-
сана, а след това директно премина в
Конституцията, идеята за равенство на
всички форми на собственост. По-
късно обаче тази идея за равенство
на всички форми на собственост из-
чезна дори и от езика на левите пар-
тии. Бе наложена идейната хегемония
на нелибералното дясно мислене.

В контекста на западния триумфа-
лизъм и вашингтонския консенсус се
наложи идеята, че държавата не може
да се справи с нищо и всичко трябва
да се прехвърли към частната сфера.
Това по същество обаче съвпадна с
процеса на разбиването на социална-
та държава. А там, където няма силни
институции, а се преразпределя гигант-
ско богатство, държавата става не про-
сто лош стопанин, а почва да същест-
вува само формално. Спомняме си
опитът за намиране на трети път меж-
ду социалната държава на Рузвелт и
неолибералните мантри, но този опит
също остана в историята.

- А как тези световни процеси се
отразиха у нас? Те ли доведоха до
тази остра социална и обществена
криза?

- През 90-те години у нас също се
установи окончателно неолиберална-
та идейна хегемония. Това стана по
познатия на Запад начин - чрез поли-
тическо представителство и най-вече
чрез тинк-танковете, които налагат
тези идеи.

- Какви бяха отличителните
български черти на тази неолибе-
рална хегемония?

- Тя имаше две основни черти.
Първо - пещерен антикомунизъм във
всекидневния език дори и тотално пре-
написване на историята на социализ-
ма в България и особено в бившия
Съветски съюз. А на второ място бяха
нагласите за това как пазарът ще реши
абсолютно всички въпроси. В този кон-
текст стана срутването на цялата ико-
номика. Нека да дам един най-елемен-
тарен пример за това. В края на 80-те
година на миналия век България е една
експортно ориентирана икономика, при
това много силно. В това се криеше
особеностите на нашия модел на до-
гонваща модернизация. Около 80 про-
цента от износа ни тогава е към бивши-
те социалистически страни, от които 70
на сто към бившия СССР. Във време на
икономически сътресения е очевидно,

Снимка Мариета ТОМОВА

че трябва да направиш и невъзможно-
то, за да запазиш пазара си там. И
тогава се появява един бивш външен
министър, което си е направо
престъпно поведение, и обявява, че ще
съди СССР. Това даде началото на
една русофобска вълна и Елцин вдигна
митата за българските стоки.

Казано с други думи, светлото
бъдеще в разцвета на комунизма бе
заменено със светлото бъдеще на де-
мокрацията. Това очакване обаче за-
почна да умира някъде около 2000
година. Тогава идеята за демокрация
като светло бъдеще умря, но тогава
все още го имаше идеалът “Европа” и
пътят към него. Неперсонифицираният
вариант обаче не проработи и той бе
персонифициран в лицето на царя,
който олицетворяваше Европа, която

вам още един пример. Допреди две-
три години езикът на дясното в Бълга-
рия все още работеше. Два пъти пове-
че българи в най-бедната държава в
Европа се идентифицираха като дес-
ни, отколкото като леви, защото този
дискурс изглеждаше авторитетен. Но
паралелно вървяха други процеси.
Появи се една млада авторка като До-
стена Лаверн, която разкри ролята на
тинк-танковете в налагането на дес-
ните идеологически схеми у нас, ин-
тернет пък помогна на формирането
на спонтанни младежки леви групи,
които, разбира се, нямаха нищо общо
с БСП и търсещи други пътища.

Същевременно се осъществи една
огромна декласация на обществото.
През 1989 година България беше об-
щество, което се движеше нагоре.
Хората бяха недоволни, но по-скоро
от темповете си на движение или от
мястото, което са заели. Сега нещата
са обратни - декласацията е повсеме-
стна, а това, освен че разруши езикът
на десницата, доведе след себе си и
промени в много други политически
разбирания. Още по време на Голяма-
та депресия в САЩ има социологиче-
ски изследвания, че всеки процент на
нарастване на безработицата веднага
нарастват самоубийствата, убийствата,
престъпността.

- България днес с тези актове на
самозапалване на отчаяни хора като
че ли се намира на някакво своеоб-
разно социологическо дъно?

- Така е. Това е едно от най-добре
изучените неща в социологията. Точ-
но заради това смятам, че бунтът сре-
щу ЕРП-тата беше само върхът на
сладоледа, в който избиха всички тези
процеси. Освен безработицата по вре-
ме на последното управление много
дребни собственици просто фалираха,
пролетаризираха се. Протече това,
което Маркс нарича “абсолютно обед-
няване”. При нас то протече с огромна
скорост - само за две десетилетия. И
нямаше как, просто нямаше как да не
се стигне до лозунгите за национали-
зация. А да не забравяме, че в момен-
та има и глобални антикапиталисти-
чески нагласи.

- На фона на всичко описано има
ли бъдеще левицата, може ли тя да
открие някакъв нов начин на съще-
ствуване? Не визирам само БСП, а
левицата по принцип, особено с ог-
лед на това, че на последното засе-

дание на кабинета Бойко Борисов
също поръча на министрите си да
завиват наляво.

- Да, забелязва се една реабили-
тация на дискурса на лявото. Това, че
всички нови партии доскоро се струп-
ваха в дясното пространство, ще им
изиграе вече лоша шега. Бойко Бори-
сов много бързо усети нещата и веро-
ятно на това се дължат неговите пре-
поръки.

За нещата у нас обаче е ясно едно
- че поне девет десети зависят от
външни фактори и само една десета
от вътрешни. Миналата седмица изля-
зоха данни за равнището на глобали-
зация на различни страни и аз прове-
рих данните за България - по степен
на отвореност е на 22-ро място в све-
та. Преди САЩ дори, те са на 24-то
място. Тук, на Балканите, най-малко
глобализираната страна е най-успеш-
но развиващата се - 44-то място. Каз-
вам това, защото това е много важно.
Колкото си по-отворен, толкова пове-
че зависиш от външни фактори. Даже
не само във вид на традиционните ге-
ополитически сили - американските
посолства, разузнавания или други, а
във вид на неща, за които никога няма
да чуете нашите тинк-танкове или жур-
налистика да говорят. Давам като при-
мер една актуална тема - за разпра-
вията за договорите за “Марица-изток
1 и 2” и начина на формиране на смет-
ките. Ето как започва всичко - сключва
се договор с една офшорка, а амери-
канците купуват централите от нея.
Това е съвременният глобален капи-
тализъм. Това не е само наш проблем.
Джорж Сорос държи своите пари на
Каймановите острови. Той прави де-
мокрация навсякъде, но не плаща
данъци на държавата.

- Какво е това - демокрация на
офшорките?

- Това е изражение на мащаби на
външна зависимост, която никога пре-
ди това не е съществувала. Така че не
мисля, че можем да построим нещо
ляво в една отделно взета страна. Това
обаче не означава, че езикът на ляво-
то не е реабилитиран, просто смятам,
че не е възможно едно единно и голя-
ма ляво, каквото е имало след Втора-
та световна война, като постигането
на цял кръг от европейски социални
държави. Сега очаквам у нас да се
появят нови леви формации, но ние
сме зависими от по-големите процеси,
от това, което става в Европа. За съжа-
ление сме все по-зависими и от това,
което става на Балканите.

- Очаквате ли нещо позитивно
да стане от тези протести, нещо,
което реално да се промени?

- Едно от позитивните неща, които
се случиха, освен смяната на езика и
реабилитацията на левия дискурс, е
смъртта на илюзията, че просто като
сложим едни по-добри хора, нещата
ще тръгнат. Това беше много ясно
изразена илюзия в десницата. Тяхното
разбиране беше, че ние можехме да
си направим една много хубава демо-
крация, ама едни гадни ченгета про-
валиха всичко, сега наред са гадните
олигарси. Вече се стига до осъзнава-
нето, че проблемът не е в хората, а в
системата, в институциите, в организа-
цията на процесите. Отслабна хегемо-
нията на дясното. Сега вече ще има
повече гласове, от повече посоки. Там,
където има повече гласове и посоки,
може да се мисли по-рационално.

Новото сега са социалните мрежи.
Те също са възможност да има повече
гласове, повече гледни точки. Все по-
малко ще действат технологии, при
които персонализираният враг ще
може да решава някакви проблеми.
Има и друго важно. В тези протести я
няма интелигенцията. Няма това, кое-
то, както казваше Ленин, внася “науч-
но съзнание в масите”. Тя беше марги-
нализирана, една голяма част от нея
прие комфортно поднесените идеоло-
геми. Смятам, че сега една част от ин-
телигенцията ще се завърне.

‘
ще ни помогне. Това смятам, че също
бе изчерпано. След като светлото
бъдеще, въплътено в идеи изчезне, се
появяват личностите, но и те рано или
късно се изчерпват. Бойко Борисов
беше деградиращ вариант на идеята
за човека, който ще ни оправи.

- Значи, ако трябва да обобщим:
бунтовете по улиците дойдоха не
само заради високите сметки за
тока, а защото бяха разбити идеи-
те за демокрацията като постоя-
нен просперитет и за Европа като
за място, където ще бъдем недосе-
гаеми за кризите в едно вечно ико-
номическо блаженство?

- Високите сметки за ток бяха само
върха на сладоледа, искрата, която
подпали процеса. Преди тях има ог-
ромно количество други фактори. Да-

‘
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ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

Преоблякъл се Илия...

Само хляб не стига

ВИЛИАНА
СЕМЕРДЖИЕВА

ДЕН НА ЧИСЛОТО ПИ (3,14). Числото Пи е
отношението между
периметъра на даде-
на окръжност и ней-
ния диаметър. Откри-
то е от древните ва-
вилонци и е използ-
вано при строителст-
вото на Вавилонска-
та кула. През 3 век
пр.н.е. Архимед раз-
работва нови методи
за изчисление на
знака след десетич-
ната запетая, с което поставя началото на мате-
матическо предизвикателство, което продължа-
ва и до днес. Възможно е тази математическа
константа да лежи в основата и на строителство-
то на легендарния храм на цар Соломон. На този
ден в САЩ се организира по традиция състеза-
ние по запомнянето на числото Пи. Световният
рекорд за това принадлежи на китаеца Чао Лу,
студент по химия. Той е възпроизвел 67 890
цифри за 24 часа през 2005 г.

СВЕТОВЕН ДЕН НА СЪНЯ. Отбелязва се от
2002 г. по инициатива на
Световната асоциация за
профилактика на съня, на
Световния фонд за психич-
но здраве и на Световната
здравна организация. Спо-
ред учените жените спят по
9 часа и 7 минути, а мъжете
- минутка повече. Рекор-
дьор по продължителност на съня е лъвът - спи
по над 19 часа. Не падат по-долу и котките - спят
по около 14 часа, предимно през деня.

1854 - РАЖДА СЕ ПАУЛ ЕРЛИХ, НЕМСКИ
ХИМИК И ЛЕКАР (УМИРА 1915

Г.). Известен е с изследователската
си работа. Основател на химиотера-
пията. Първи развива медикамен-
тозното лечение срещу сифилис.
Участник е в създаването на серум
срещу болестта дифтерия. Заедно с
Иля Мечников през 1908 г. получа-
ва Нобелова награда за физиология или меди-
цина за създаването на имунологията.

1879 - РАЖДА СЕ АЛБЕРТ АЙНЩАЙН, НЕМ-
СКИ ФИЗИК (УМИРА 1955 Г.). Баща на теори-

ята на относителността. През
1921 г. получава Нобелова на-
града за приноса си към теоре-
тичната физика и откриването
на закона за фотоелектричния
ефект. През 30-те години на ХХ
в. се обявява срещу фашизма,
а през 40-те - срещу използва-
нето на ядрено оръжие. Един от
инициаторите за създаването на държавата Из-
раел. През 1999 г. американското сп. “Тайм” го
провъзгласява за “Личност на века”. Името му е
синоним на висок интелект, гениалност, а лицето
му е едно от най-разпознаваните по света.

1934 - В ПЛОВДИВ СЕ РАЖДА КРИКОР
АЗАРЯН, РЕЖИСЬОР (УМИРА 2009 Г.). Дълги

години е преподавател в НАТ-
ФИЗ, професор, и режисьор в
ТБА. Незабравими остават спек-
таклите му по Йордан Радичков,
Шекспир, Гогол, Иван Радоев,
Боян Папазов и др. Реализирал
около 100 постановки. Режисьор
на игралния филм “Всички и ни-
кой”. Носител на десетки награ-
ди. През 2004-та получава почетен “Аскеер” и
Орден за вярна служба на театъра.

1937 - РАЖДА СЕ НАДКА КАРАДЖОВА,
НАРОДНА ПЕВИЦА (УМИРА 2011 Г.). Из-

пълнителка на песенен фолк-
лор от Пазарджишкия край. В
продължение на 40 години пее
в Държавния ансамбъл с ди-
ригент Филип Кутев. Участва
в хоровете “Космически гла-
сове” и “Големите гласове на
България”. Основателка на квартет “Славей”, с
който има множество концерти в България и по
света. Записва над 300 солови народни песни,
прави стотици записи, издава 27 албума. Удос-
тоена с много ордени, медали и награди.

1962 - В КАЗАНЛЪК СЕ РАЖДА ЦВЕТАНКА
ХРИСТОВА, ЛЕКОАТЛЕТКА (УМИРА
2008 Г.). Състезателка

по хвърляне на диск.
Първият й значим успех е
през 1982 г., когато става
европейска шампионка.
През 1991 г. печели светов-
ната титла от първенството
на планетата в Токио. На
олимпиадите в Сеул (1988) и Барселона (1992)
печели съответно бронзов и сребърен медал.
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ГЕОРГИЕВ

Цветанов остава
в МВР

Второто правителство
на ГЕРБ, както беше спра-
ведливо кръстен служеб-
ният кабинет, има за своя
най-важна и първостепен-
на цел да гарантира про-
веждането на честни и
прозрачни избори. Тази
цел е вече очевидно, че
няма да бъде постигната.
Запазването на всички

ключови и свързани с пре-
дишния министър на
вътрешните работи фигу-
ри в МВР гарантира, че
Цветан Цветанов ще
съхрани контрола си
върху министерството.
Това означава на свой
ред, че Цветанов, като
ръководител на предиз-
борния щаб на ГЕРБ, ще
има възможност да из-
ползва ресурса на МВР
в полза на ГЕРБ и сре-
щу политическите си опо-
ненти.

Изобщо не е задължи-
телно новият МВР-шеф
Петя Първанова да бъде в
час с каквото и да било в
това министерство. От
гледна точка на Цветанов
е по-добре г-жа Първано-
ва изобщо да не разбира

от професионалната про-
блематика на МВР, за да
може неговите хора вътре
да си разиграват коня как-
то той поиска в следващи-
те месеци.

Очевидно е, че запаз-
ването на “гръбнака на
МВР”, както вчера Цвета-
нов нарече “подводници-
те” си в министерството -
Калин Георгиев и Стани-
мир Флоров, даде кураж
на бившия вътрешен ми-
нистър да продължи да
използва обичайния за
него груб, невеж и прост
език, за да ругае полити-
ческите си противници.
Явно наглостта на Цвета-
нов е подхранена от уве-
реността, че действията
му в МВР ще останат без-
наказани. Запазването на

ключови кадри за ГЕРБ в
министерството, което иг-
раеше важна роля за ус-
тановяване на личния ре-
жим на Бойко Борисов,
потвърждава мненията, че
правителството на Марин
Райков е прикрито
продължение на бившето
управление.

В следващите седмици
ще видим един още по-оз-
лобен, още по-циничен,
още по-нагъл Цветан Цве-
танов. Този човек не по-
знава почтени начини, за
да спечели политическата
битка. Той се държа като
завоевател, когато влезе в
МВР, сега със зъби и нок-
ти ще драпа да се върне
на власт. Защото по-добре
от нас знае, че без власт е
едно голямо няма нищо.

Повече от месец стра-
ната ври и кипи от протес-
ти, негодувания, искания.
Първоначално породени
от високите сметки за еле-
ктричество и насочени
срещу ЕРП-тата, впослед-
ствие протестите се насо-
чиха срещу политическата
система като цяло. Хиляди
се включиха в шествия в
големи и малки градове,

чуха се какви ли не пред-
ложения, много от тях
напълно противоречиви,
достигайки до хаос и
пълно объркване.

Една информация за
поредния протест в Смо-
лян тези дни привлече
вниманието и даде ясен
знак, че за всички нас,
българите, има надежда.
Сред жизненоважните
икономически и политиче-
ски искания, издигнати от
жителите на красивия ро-
допски град и внесени в
президентството, се акцен-
тира и върху две “култур-
ни”: да се възстанови про-
фесионалният статут на
Родопския драматичен те-
атър и да се осигурят
държавни субсидии за ан-
самбъл “Родопа”. Смолян-
чани със сигурност имат
нужда преди всичко от

работа, от оптимално уст-
ройство и функциониране
на здравните и учебните
заведения, от подобрява-
не на инфраструктурата на
града, от благоприятни ус-
ловия за развитие на сред-
ния и дребния бизнес и
още, и още... Но сред при-
оритетите за града си те
изтъкват и подкрепата за
два от най-значимите кул-
турни институти. Един град,
който заявява и отстоява
правото си на общуване
със свое изкуство, има
светло бъдеще. Да поста-
виш в тези гладни, мизер-
ни времена духовното на-
равно с материалното, е
признак за висока интели-
гентност, за прозорливост
и съзнание за ценностния
фундамент на нацията.
Това означава да мислиш
за бъдещето на своя град,

за неговата младост и жиз-
неност, да гледаш отвъд
настоящето - години на-
пред, да виждаш българи-
на не като свежо интелек-
туално попълнение на по-
развити общества или ра-
ботна ръка за чуждоземни
чорбаджии, като агонизи-
ращ данъкоплатец или
безлично население, а да
защитаваш правото му да
бъде пълноценна част от
активно и достойно обще-
ство на индивидуалности,
на творци със самочувст-
вие и постижения, на це-
нители и пазители на
българското.

Само това ще ни спаси
от тъжната перспектива,
както отбелязва безиме-
нен автор в мрежата - в
края на живота си да из-
пращаме последно сбогом
на децата си по интернет.

Благодарим на досе-
гашния кабинет за извър-
шеното, в министерствата
той ни оставя прекрасни
кадри, ще надграждаме
направеното, ще работим
за спокойствие и диалог.
Ще се обърнем към хора-
та (трябва по едно захар-
че), ама нали знаете -
пари няма. Така може да
се обобщят първите думи
на новите министри вчера.
Ни един упрек за довеж-
дането на България до
тотален срив във всички
сфери, който изкара отча-
яните българи на улицата.
Ни един звук за корупция-

та и за всеобщите безоб-
разия. Новият премиер
Райков мазно се разстла
пред Борисов - досегаш-
ният премиер показал, че
демократичните принципи
са негов начин на мисле-
не и поведение. Туш - дик-
таторът стана демократ!
Служебният кабинет пък

щял да държи на приемст-
веността. Явно някъде в
друго измерение са стоти-
ците хиляди хора, които
точно обратното искат - да
няма приемственост с до-
сегашната корупция и
власт на олигарсите.

Излиза, че улицата
свали властта, за да

продължи властта да вла-
ства. Новите министри се
оказаха просто отбор “Б”
на ГЕРБ. Сред тях вече
изскачат и членове на
партии, и първите калинки
с подменено “за пред хо-
рата” образование. Като си
учил в Харвард, какво от
това - нямаш два нимба

над ушите да шашваш
местните аборигени. Някои
министри са издигнали се
досегашни замове, други
са все дипломати - като че
кабинетът е правен да го
хареса светът, а не Бълга-
рия. Уж експерти, пък ня-
кои хал хабер нямат от
новата си дейност. Масо-
вото “рапорт даден - ра-
порт приет” пред камери-
те беляза нов връх в пиар
битието на властта. Какво
общо има това с искания-
та на хората?

Самият Борисов вчера
познато охули БСП и ДПС
и се самоохвали до възбог;
Дянков пак изтресе, че
няма никакви бюджетни
резерви (как да има, като
е свел дефицита до 0,4%
при норма на ЕС 3%);
Цвeтанов до последно па-
рафира нови СРС-та... Ра-
ботата на НС бе удължена
до петък, та мнозинството
да доизбута свои лобистки
поправки. Вчера се опита-
ха да арестуват водача на

протестите в София Янаки
Ганчев. Нищо ново под
българското слънце. ГЕРБ
влезе в Гинес, като привет-
ства и одобри протестите
срещу себе си. Явно за да
може зад гърба на подве-
дения народец пак да си
плете кошницата. Преоб-
лякъл се Илия, пак в тия.
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Пряка реч

РАЗПРОСТРАНЯВА СЕ 
С ВЕСТНИК

В  рамките  на  проекта  RUSSIA  BEYOND  THE  HEADLINES

 NOTA BENE

НОВИНИ

Руската централна банка е най-големият офи-

циален купувач на злато в света през послед-

ните десет години, съобщава агенция „Блум-

бърг“. По разчети на агенцията, направени въз 

основа на данните на МВФ, запасите  от злато 

на Русия са нараснали с 570 тона. По този по-

казател Русия надминава Китай, който също 

така активно попълва златния си резерв. По 

общи запаси от злато Русия се нарежда на 

8-о място в света. На 1-во са САЩ с непроме-

нен запас от 8133,5 т, на 2-ро е Германия с 

3391,3 т, на 3-то – МВФ с 2814 т. Китай заема 

6-о място.

В Сочи бе открит пресцентър на руския нацио-

нален олимпийски отбор, където журналисти-

те ще могат да се срещат с руските и чуждес-

транните спортисти.  Най-голямото 

преимущество на пресцентъра ще е това, че 

няма да се налага журналистите да „тичат“ 

подир участниците в Олимпиадата – самите 

спортисти ще посещават пресцентъра. Той 

вече работи, въпреки че наоколо все още кипи 

подготовката за Зимните игри през 2014 г.

По време на Олимпиадата мобилният прес-

център ще се премести в сградата на медий-

ния център в Олимпийското градче. Но засега 

действа в Красна Поляна, където се провеж-

дат пробни състезания.

 Растат златните запаси

Гоненица няма да има

Юрий
Совцов

РЕДАКТОР

Т
е не искат разрешение, нямат начални-

ци, не молят за пари. Но когато върху 

никому неизвестния Кримск се стовари 

вълната от вода и кал, те събраха всич-

ко необходимо и веднага се отзоваха на вико-

вете за помощ. И когато малкото момиченце 

се загуби в гората, те през цялата нощ ровеха 

из шубраците, докато не я откриха, вече изгу-

била надежда. Освен това те носят играчки и 

пари в детските градини, хранят клошарите, а 

в Москва вече построиха детска онкологична 

болница... Никой не знае колко са те – волно-

наемници, спонсори, доброволци...  Навярно 

все още не толкова много, за да се справят с 

всички нещастия, но вече достатъчно, за да 

може у нас, останалите, да се появи надежда 

и повод за размисъл. Разбирате ли за какво 

говоря? Ние някак си много бързо свикнахме 

с жестокостта и равнодушието на „пазарните 

отношения“, някак си позабравихме за това, 

че човек за човека не е вълк, а приятел. А те 

никога не са го забравяли, те въобще не са 

си губили времето над размисли по този въ-

прос. (Още по темата – на стр. 6)

Здравейте,
добри хора!

Росселхознадзор забрани 

доставките на пуешко месо от 

САЩ. Забраната се въвежда, 

след като вече бяха ограничени 

доставките на замразено 

говеждо и свинско от САЩ.

Зачеркнаха пуйката
Пазар Защо Русия се отказа от американското свинско, говеждо и пуешко месо

Отказът от 

американско 

месо няма да 

доведе до ръст 

на цените. То 

може да бъде 

заменено от 

австра-

лийско, бра-

зилско или 

мексиканско

Аспирантът Александър Бервено 

Ограниченията се въвеждат 

във връзка с използвания при 

отглеждането на пуйки в САЩ, 

а забранен за употреба в 

Русия и други страни от Митни-

ческия съюз бета-адрености-

мулатор рактопамин. 

Известно е, че рактопами-

нът е вреден за човешкото 

здраве. Това вещество, което 

се използва като хранителна 

добавка с цел увеличаване на 

мускулната маса, е опасно и 

употребата му е с много нега-

тивни последствия. Консума-

цията на месо с рактопамин 

може да доведе до натрупва-

не на излишно тегло. Освен 

това рактопаминът не е съв-

местим с компонентите, които 

влизат в състава на лекар-

ствата за сърдечни заболява-

ния. А такива препарати се 

предписват на милиони.

– Достатъчно е да се споме-

не, че на опаковката на ракто-

памина на английски език е на-

писано, че е опасен за човеш-

кото здраве. И че трябва да се 

работи със специална екипи-

ровка с веществото, – казва 

прес-секретарят на Россел-

хознадзор Алексей Алексеен-

ко. Всъщност увеличеното 

производство на месо с ракто-

памин в САЩ бе подтикнато от 

самите селскостопански про-

изводители. Фермерите, които 

ползваха тази субстанция при 

отглеждането на животните, 

получаваха средно 10% по-ви-

соки печалби. В момента 60 на 

сто от селскостопанските про-

изводители в САЩ използват 

рактопамин.

Трябва да се отбележи, че 

продуктите, съдържащи ра-

ктопамин, са забранени в Ев-

ропа. По думите на представи-

тели на Росселхознадзор, в 

ЕС са извършени проверки на 

американските предприятия и 

е съставен списък на одобре-

ните вносители. В него са 

включени само тези компании, 

които отговарят на изисквани-

ята относно рактопамина. 

Сега по този път е тръгнала и 

Русия. Вероятно обаче списъ-

кът с доставчиците от САЩ ще 

бъде хармонизиран със списъ-

ка на доставчиците за ЕС, с 

което допълнително може да 

се намали броят на американ-

ските производители, внася-

щи продуктите си в Русия.

Ограниченията за внос на 

„рактопаминово“ месо няма да 

доведат до повишение на це-

ните за този продукт в Русия. 

Доставките на месо от САЩ не 

са толкова големи, това са ня-

колко десетки хиляди тона. 

Австралия например има го-

товност да произведе за нас 

този обем, като заяви, че има 

възможност да увеличи дос-

тавките си за нашия пазар 

един и половина пъти. Освен 

това месо могат да експорти-

рат Канада, Мексико и Брази-

лия.

В същото време Германия 

изключи 40 свои предприятия 

от регистъра на доставчиците 

на животновъдна и рибна про-

дукция в Русия. Немските ко-

леги признават, че тези компа-

нии не отговарят на нашите 

ветеринарни изисквания.

АЛЕКСЕЙ ХАДАЕВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

АЛЬОНА УЗБЕКОВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

По време на младежкия 

иновационен събор в Сколково 

са обявени носителите на 

наградата за млади учени и 

новатори на името на Зворикин.

Александър Бервено – 
приятел на миньорите

Знай своите За разработка на аспирант от Сибир се борят „Самсунг“ и „Сименс“

Александър Бервено, който е 

аспирант едновременно на 

два института на Руската ака-

демия на науките, получи пре-

мията на името на Зворикин  

за най-добър иновационен 

проект за 2012 г. И веднага 

привлече вниманието на мно-

зина чужди специалисти, в 

това число и от такива гиганти 

чават от въглеродни нановлак-

на, а нашата технология позво-

лява сорбентът да се синтези-

ра от евтина суровина при по-

ниски температури. 

Сорбентите се правят фак-

тически по индивидуална по-

ръчка, с предварително зада-

дени свойства. Едни от тях на-

пример са „настроени” да ула-

вят водород, други – метан и 

т.н. Например досега на руски-

те нефтодобивни центрове де-

нонощно горят гигантски 

факли – количеството на изго-

релите газове достига 40 ми-

лиарда кубически метри за го-

дина! Учените дълги години 

полагат усилия да измислят 

как да се оползотвори това бо-

гатство. И освен това сорбен-

тите са нужни в мините – да 

пречистват въздуха от взриво-

опасния метан.

като „Сименс” и „Самсунг”. 

Какво  предизвика този инте-

рес? Световният пазар на раз-

лични сорбенти за пречиства-

не на водата и въздуха се 

оценява в милиарди. Бервено 

е разработил метод, който 

позволява значително да се 

намали цената на сорбентите.

– Каква е същността на нова-

та методика в технологията, – 

обясни Барвено. – От въглища 

правим така наречените „моле-

кулярни сита”.  Принципът на 

работата им по нещо прилича 

на обикновено сито. Оттук 

идва и названието им. Подобни 

материали в чужбина се полу-
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Хазарт под контрол 
Федералната данъчна служ-

ба на Русия и местните органи 

на властта ще поделят по-

между си контрола на хазарт-

ните игри. Те ще могат да от-

криват  потенциалните 

нарушители по време на про-

верки. Нека да напомним, че 

с изключение на букмейкър-

ските пунктове и тотализато-

рите, игралните заведения в 

Русия могат да бъдат откри-

вани само на специално опре-

делените за целта места – в 

така наречените зони за игра.

Покажете си паспорта
За да си купиш билет за някой 

от футболните мачове на Ру-

ската премиер лига, вече 

трябва да покажеш документ 

за самоличност.

За самото влизане на стади-

она такъв документ за само-

личност засега няма да ви по-

трябва –  нужен ви е само 

билетът. На всеки футболен 

клуб е дадено правото сам да 

определя колко билета 

можеш да купиш с една лична 

карта.

ДЕТАЙЛИ

Мамутски мисли
В Якутската академия на на-

уките за пръв път в света ще 

бъдат проведени изследва-

ния върху структурата на мо-

зъка на мамут, по-точно – на 

малкото мамутче Юки, наме-

рено през 2010 година. Нео-

бикновената операция ще 

бъде осъществена от учени- 

физиолози в страната от Ин-

ститута по биомедицински 

проблеми на Руската акаде-

мия на медицинските науки и 

с активното участие на учени 

от Якутия.

Олимпийски спецназ
Полицейските служители, 

които ще бдят за сигурността  

на предстоящите Олимпий-

ски игри в Сочи, провеждат 

усилена подготовка. Става 

дума не само за чисто мили-

ционерските им умения, а и 

за владеенето на чужди 

езици – английски, немски и 

френски. Сочинските специ-

ални служби (спецназ) полу-

чиха 20 снегохода, три кате-

ра, пет хеликоптера. В помощ 

на полицаите ще бъдат и 350 

служебни кучета.

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

С УЧАСТИЕТО НА 
АМЕРИКАНЦИТЕ
ТУРЦИЯ

75 преподаватели от извест-

ния американски Масачузет-

ски технологически универси-

тет работят по създаването на 

Института за наука и техноло-

гии в Сколково, който ще бъ-

де разположен в околности-

те на Москва. Новият институт 

ще има специална организа-

ционна структура. Целта е да 

има по-голяма иновационна 

конкурентоспособност, преди 

всичко в сравнение с „изви-

сяващия се” в това отноше-

ние Китай. 

ОЛИГАРХ-БЛАГОТВОРИТЕЛ
САЩ

Милиардерът Владимир Пота-

нин стана първият руски магнат, 

който се присъедини към група-

та на Бил Гейтс и Уорън Бъфет, 

наречена „Клетва за дарение”. 

С тази благотворителна кампа-

ния се отправя призив към най-

богатите хора на планетата да 

дадат за благотварителни цели 

поне половината от богатството 

си. 52-годишният Потанин за-

ема 46-о място в рейтинга на 

най-богатите хора на планетата 

със състояние от 14,5 милиар-

да долара. 

ИЗЛЪГАХА 
СБЕРБАНК 
ВЕЛИКОБРИТАНИЯ

Една от най-големите руски 

банки се готви да предяви иск 

към австрийската „Фолксбанк“, 

тъй като се установило, че ка-

чеството на получения актив 

на източноевропейския филиал 

е по-лошо от обявеното преди 

продажбата. Главният изпълни-

телен директор на Сбербанк за-

яви в интервю пред „Файнен-

шъл Таймс“ за намерението да 

получи обезщетение от „Фолкс-

банк“ и одиторите. За поддръж-

ката на филиала са изразход-

вани около 1 млрд. евро.

МЕЖДУ ДВА 
СТОЛА
ГЕРМАНИЯ

Сближаване с ЕС или членство 

в Митническия съюз? Половина-

та от гражданште на Украйна са 

за подписване на договор с ЕС, 

а другата половина – за сбли-

жаване с Русия. Това е един от 

главните изводи на социологи-

ческото проучване на DW-Trend. 

Въпреки това украинците се 

съмняват, че президентът на Ук-

райна Виктор Янукович ще про-

вежда последователно полити-

чески курс към сближаване с 

ЕС. Само 16% от анкетираните 

смятат, че той ще постъпи така.

ВСЕВИЖДАЩО 
ОКО 
ГЕРМАНИЯ

В Русия пазарът на видеоре-

гистраторите се развива бурно. 

Именно затова имаме толко-

ва много записи на блестящата 

траектория на падащия на град 

Челябинск в Урал метеорит, кои-

то са направени направо от 

лични автомобили с помощта на 

видеорегистраторите. 

И именно затова неотдавна те-

левизионните зрители по цял 

свят наблюдаваха излезлия от 

пистата за излитане на пътното 

платно самолет на летище „Вну-

ково“ в Москва.

На финала на конкурса „Мис 
Русия 2013“ се срещнаха 50 
красавици . Победата взе 
18-годишната Елмира Абдра-
закова от Междуреченск (Ке-
меровска област).

НАЙ-КРАСИВАТА 

ФОТОФАКТ

КОНСТАНТИН ЗАВРАЖИН_РГ
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АЛЕКСЕЙ МИХАЙЛОВ
ДМИТРИЙ БАЛБУРОВ 
“ИЗВЕСТИЯ”

По информация на в.  „Известия“, 

министърът на отбраната е   

предложил да се създаде 

киберкомандване.

Комютърът ще получи
воинско звание

Милиардерите в долари 
в Русия станаха още повече

Армия Информацията като оръжие

Съдейки по всичко, в много от-

ношения бъдещото киберко-

мандване ще повтори функци-

ите и структурата на амери-

канското USCYBERCOM – 

United States Cyber Command, 

което заедно с противоракет-

ната отбрана и стратегически-

те ядрени и космически сили 

се подчинява на стратегиче-

с к о т о  к о м а н д в а н е . 

USCYBERCOM защитава на-

ционалните компютърни 

мрежи, обслужващи Пентаго-

на, въоръжените сили, страте-

гическите обекти, а също така 

е предназначено за виртуално 

настъпление срещу аналогич-

ните мрежи на потенциалния 

противник, в това число Русия 

и международните терорис-

тични организации.

За първи път плановете да 

се създаде киберкомандване 

бяха огласени през март мина-

лата година от заместник-

председателя на правител-

ството Дмитрий Рогозин. Той 

съобщи, че всички документи 

вече са готови и изрази надеж-

да, че този „технически хищ-

ник“ ще се появи много скоро.

Предлага се киберкоманд-

През последната година броят 

на милиардерите в долари в 

Русия се е увеличил с 11 души. 

В списъка на най-богатите жи-

тели на страната, който е със-

тавен от експерти на списание 

СЕО, присъстват 131 милиар-

дера с общ капитал малко под 

450 милиарда долара. А на ли-

дерската десетка в този спи-

сък се падат 147 милиарда до-

лара от тази сума. Това е с 

12% повече от миналогодиш-

ния показател. Но е значител-

ването да бъде главно упра-

вление в Министерството на 

отбраната или да бъде ко-

мандване на родовете войски. 

– Във всеки случай това 

няма да представлява няка-

къв огромен орган на военната 

бюрокрация с безброй права и 

минимум задължения, – обе-

щава събеседникът на „Извес-

тия“. Той смята, че формира-

нето на специалната структура 

в отбранителното ведомство е 

напълно закономерно. Спе-

циалистът напомня, че бол-

шинството от развитите стра-

ни разработват собствени 

стратегии, които много често 

са предназначени за масирано 

настъпление срещу информа-

ционните системи на вероят-

ния противник.

Компютрите и днес помогат на 

военните 

но по-малко, отколкото преди 

кризата. 

Най-перспективен отрасъл 

за инвестиции се оказва мод-

ната сфера на IT. През тази го-

дина за първи път в списъка 

на милиардерите в долари се 

появи 28-годишният съсоб-

ственик на социалната мрежа 

„Вконтакте“ Вячеслав Мири-

лашвили – номер 127. Той, 

между другото, е и най-млади-

ят от всички богаташи в рей-

тинга.

ХАЛИЛ АМИНОВ
КОМЕРСАНТ

Правителството на Руската 

федерация има намерение да 

създаде в Домодедово край 

Москва гигантски 

образователно-спортен 

комплекс за 100 млрд. рубли. 

Руският аналог на 
Кембридж

Проект Учебният и спортният клъстери се обединяват

 Така тук ще се появи руският 

аналог на Кембридж, в който 

ще бъдат настанени студенти-

те и преподавателите от тех-

ническите вузове, Федерал-

ният център по спортна 

медицина, а също така и тре-

нировъчните бази за светов-

ния шампионат по футбол 

през 2018 г. Комплексът ще 

бъде в съседство с етнограф-

ския парк „Русия”.

За създаването на руския 

аналог на Кембридж ще са не-

обходими около 40 хектара 

земя. Според предварителни-

те изчисления за строежа на 

студентските кампуси, учеб-

ните корпуси и пренасянето 

на вузовете ще бъдат необхо-

дими около 45 – 60 млрд. 

рубли. Тъй като всички вузо-

ве имат федерален статут, 

заплащането на този проект, 

както и създаването на 

спортния комплекс, ще бъде 

осъществено от бюджета на 

Руската федерация, както 

впрочем и спортният ком-

плекс.

Централен обект тук трябва 

да бъде многофункционални-

ят спортен център с трениро-

въчни бази за отборите – учас-

тници в световния шампионат 

по футбол през 2018 година. 

Студентските кампуси и 

спортните обекти могат да 

бъдат построени върху земите 

на съседното селище Илин-

ское. Паркът „Русия” ще бъде 

южно от Домодедово, в райо-

на на селището Барибино.

Освен това в Домодедово 

се планира да бъде построена 

детско-юношеска спортна 

школа и Федерален център по 

спортна медицина. Правител-

ството е поръчало на Минис-

терството на спорта след един 

месец да представи своите из-

числения за необходимите 

средства за създаването на 

спортния комплекс. Още 

около 30-40 млрд. рубли от бю-

джета на страната ще бъдат 

необходими за създаването на 

този спортен комплекс, дава 

своята оценка източник на в. 

“Комерсант”, който е участвал 

в съвещанието за развитието 

на Домодедово. Разходите за 

създаването на парка „Русия” 

се оценяват на 50 млрд. рубли. 

Тази сума съществено не се е 

променила, но досега все още 

не е решен въпросът с финан-

сирането на строителството 

на парка, отбелязва нашият 

събеседник.  Събеседникът на 

„Комерсант“ не изключва въз-

можността като инвеститори 

на проекта да бъдат привлече-

ни и крупни бизнесмени, вли-

защи в Попечителския съвет 

на Руското географско друже-

ство. В този съвет влизат ми-

лиардерите Виктор Вексел-

берг, Олег Дерипаска, Михаил 

Прохоров, Пьотър Авен. За 

този проект се предвижда да 

дадат средства и държавните 

монополи. Така например на 

железниците се препоръчва 

да направят предложения в 

правителството за увеличава-

нето на пропускателната спо-

собност на участъка от Паве-

лецката гара в Москва до 

Домодедово, на енергетиците 

– за създаването на нови обек-

ти за снабдяването на Домо-

дедово с газ и електричество.

Близо до Москва 
ще се появи 
съвременен 
студентски и 
спортен център
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ВЪПРОС – ОТГОВОР 

Огледалото на една голяма страна
Нещо обичайно е всички ста-

тистици по света да отнасят 

критики. Защото при тях всич-

ко е усреднено, като темпера-

турата на пациентите в една 

болница. Това обаче изобщо 

не притеснява директора на 

Държавната статистическа 

служба на Русия Александър 

Суринов.

Росстат публикува предвари-
телните резултати за 2012 г. Из-
лиза, че реалните доходи на ру-
ското население са се повишили 
с 4,2%, а реалната заплата – с  
6,9%.  Значи ли това, че кризата 
благополучно отмина?
Инфлацията бе задържана за 

известно време. В допълнение 

бяха приети мерки за увелича-

ване на заплатите. Сериозно 

се вдигнаха заплатите в соци-

алната сфера веднага след 

като се заговори за изравня-

ване със средната заплата 

спрямо икономическото ниво 

в региона. Ситуацията в култу-

рата, образованието и здраве-

опазването съществено се по-

добри. Явно и през 2013 г. това 

движение ще продължи, поне-

же отговорността за това вече 

лежи върху губернаторите. 

Сега у нас се забелязва една 

доста добра тенденция на на-

маляване диференциацията 

на работните заплати. Преди 

няколко години заплатата на 

10% от най-високоплатените 

длъжности надвишаваше за-

платата на 10% от най-ниско-

платените длъжности 25-30 

пъти. Докато сега е 16 пъти. 

Едно наистина сериозно реду-

циране на неравенството при 

разпределяне на фонда ра-

ботна заплата. Това е доста 

добър фактор, тъй като нера-

венството при разпределяне 

на заплатите е една от главни-

те причини за неравенството 

като цяло при разпределянето 

на доходите на населението. В 

това отношение сериозно се 

различаваме от европейците. 

Вървим по пътя на америка-

нците, а сме израснали в усло-

вията на социализъм. В стра-

ните от ЕС неравенството в 

доходите е по-малко, отколко-

то при нас. Но вече и у нас не-

равенството при разпределе-

нието на фонда работна 

заплата не играе важна роля, 

което също е добре.

Какво става с бедността?
Засега разполагаме с инфор-

мация за 9 месеца на миналата 

година. (Просто правилата са 

такива, че първо правител-

ството трябва да одобри прага 

на бедността, след което ние 

на негова база определяме ни-

вото на бедността.) Но при 

всички положения броят на 

бедните у нас намалява. Ако 

сравним 2012 г. и 2011 г., то бе-

дните в страната са намелели 

с три милиона. При условие, че 

цените на стоките, купувани 

от бедните, се увеличават по-

бързо в сравнение с общата 

инфлация. Но пък доходите на 

бедните изпреварват инфла-

цията.

През 2011-2012 г. проведох-
те мащабно проучване на усло-
вията на живот на населението. 
Какво ви изненада?
Такъв опит се провежда за 

пръв път в системата за проуч-

ване на социално-демограф-

ските проблеми на население-

то. Въпросите бяха съвсем 

обикновени и касаеха жилищ-

ните условия, здравеопазва-

нето, образователната систе-

ма и заетостта. Десет хиляди 

анкетирани не са никак много 

за Русия, затова не получихме 

представителни данни по ре-

гиони. След 3 години ще имаме 

60 хил. анкетирани и тогава ще 

можем да анализираме регио-

налните разлики.

Какво е изненадващото ли? 

Не очаквах, че едва половина-

та население в страната рабо-

ти по специалността или про-

ф е с и я т а ,  б л и з к и  д о 

полученото образование. 

Предполагах, че хората са по-

вече. Най-важният проблем за 

населението са пътищата. Аз 

самият сядам зад волана през 

почивните дни и бих отговорил 

по същия начин. Други пробле-

ми са престъпността, наркома-

нията, алкохолизмът. Всъщ-

ност ние получихме по-точни 

оценки. От друга страна, реги-

оналният аспект също пред-

ставлява интерес. Регионал-

ните управители трябва да 

знаят какво се случва при тях, 

дали не назрява социален кон-

фликт.

Читателят Анатолий Карпов, 
пенсионер от Волгоград, пише: 
„Едно не мога да разбера, спо-
ред статистиката всичко върви 
по мед и масло, инфлацията е 
около 6%. Аз съм пенсионер и 
не си купувам скъпи продукти. 
И като виждам, че месечните ми 
разходи се увеличават, и то с 
много повече от половин про-
цент, направо ми иде да пратя 
цялата тази странна статистика 
знаете къде.
Числата са усреднени. Всеки 

си има своя потребителска 

кошница и съответно своя ин-

флация. Един пенсионер, да 

речем, преди половин година 

си купува чувал захар на еди-

каква си цена. Захарта му 

Ръководителят на  Росстат Александър Суринов

индивидуалното възприемане 

на покачването на цените.

Росстат всеки месец ре-

гистрира цените в около 60 

хил. търговски обекта, вклю-

чително 1500 бензиностанции. 

Освен това всяка седмица се 

следят цените на ограничен 

списък стоки, включително и 

на бензина. На сайта ни всяка 

седмица се публикува инфор-

мация за цените на бензина, 

наблюдавани в регионалните 

центрове на Русия. Така всеки 

може да сравни публикувани-

те от нас цени и цената, на 

която е закупил бензина.

Читателите ни твърдят, че стати-
стиката показва средната тем-
пература на пациентите в една 
болница, а не реалното поло-
жение на нещата. Съгласни ли 
сте с това?
Да си представим две болни-

ци, в едната температурата на 

пациентите е 36,6, а в другата 

– 38. Това най-малкото е сиг-

нал, че на втората болница 

трябва да се обърне по-особе-

но внимание.

Всички статистици си имат 

„цензор“ и той се казва Между-

народен валутен фонд. Същи-

ят проверява много подробно 

всички разчети на индекса на 

потребителските цени. Не по-

лучихме отлична оценка по 

статистика на цените, защото 

в публикациите ни липсват 

данни по международния кла-

сификатор. Сега ще изготвяме 

отчетите по два образеца. 

Професионалистите ни разби-

рат и оценяват високо нашата 

работа и разчети.

Всъщност инфлация от 6,6% 

годишно е висока. В Казахстан 

процентът е горе-долу същият. 

В Беларус е значително по-ви-

сок. Ако говорим за Евросъ-

юза, то висока инфлация има 

в Унгария. Някои смятат, че 

нарочно занижаваме данните 

за инфлацията. Ще ви разка-

жа как е организирана нашата 

работа.

Всеки месец наши служите-

ли правят проверки в 271 

града, в 60 хил. търговски 

обекта (като изключват бути-

ците и социалните магазини за 

ветерани и студенти) и фикси-

рат цените. Да вземем за при-

мер варения колбас „Любител-

ски“: проверяващият трябва 

да открие колбаса от същия 

производител, както при пре-

дишната проверка. Ако не на-

мери такъв, трябва да го заме-

ним.  Освен това всеки 

понеделник служителите ни 

посещават близо 11 хил. тър-

говски обекта.

Вие също така  изготвяте разче-
ти за инфлацията за различните 
категории население. Опове-
стявате ли тези резултати?
Правим такива разчети и ги 

публикуваме. Разделяме об-

ществото на 10 равни групи в 

зависимост от доходите. Гру-

пите в дъното са най-бедните, 

а по-горните са богатите. Оп-

ределяме инфлацията за 

всяка група поотделно. Всяка 

група има своя структура на 

разходите. Най-висока и про-

дължителна е инфлацията 

сред най-бедните.

Мнозина специалисти и не спе-
циалисти сравняват 1913 г. с 
2013 г. Ние също. А кога вие, 
професионалистите, ще напра-
вите своите съпоставки?
Разбира се, ще ги направим, 

като приключи 2013 г. Макар 

че и сега можем да обсъдим 

разликите между тогавашната 

Русия, преди сто години, и 

днешната. Сега 26 – 27% от на-

селението живее в селата, до-

като тогава е било обратното. 

Вярно, че и самото население 

е различно. Тогава възрастни-

те хора са били по-малко от 

децата и съотношението мъ-

же-жени е било приблизител-

но равно. Докато сега жените 

са много повече от мъжете.

Думата прие на второ четене 
Закон за забрана на тютюнопу-
шенето в обществени места. Ще 
проверявате ли броя на пушачи-
те и непушачите?
За съжаление изследванията 

ни сочат, че сме страна на пу-

шачи. Темата вече се проучва 

чрез методите на Световната 

здравна организация.

Какво ново може да очакваме 
от микропреброяването през 
2015 година?
Предвижда се това микропре-

брояване да обхване поне 1% 

от населението. Това ще ни 

позволи да получим относи-

телно категорични резултати 

по главните показатели на 

ниво общини като численост, 

пол и възраст. Разбира се, ще 

изключим въпроса за нацио-

налността. Но така или иначе 

анкетната програма ще има 

по-широк обхват, отколкото 

националното преброяване на 

населението.

Ще се възползваме и от ин-

тернет, ще инвестираме с цел 

да проверим доколко населе-

нието има готовност да отгово-

ри на въпросите по интернет. 

Най-важното е дали сме гото-

ви да създадем система, поз-

воляваща съвсем точно да оп-

ределим кой стои срещу 

монитора.

16 пъти
–заплатите на 10% от висо-
коплатените длъжности над-
вишават заплатите на 10% от 
нископлатените длъжности 

3 000 000
с толкова е намалял броят 
на бедните в Русия за една 
година

60 000
са търговските обекти, в които 
Росстат проследява динамика-
та на цените на дребно

ЦИФРИ

Разговора водиха 
Елена Мишина 

Татяна Смолякова

свършва и той пак отива за 

захар, но тя вече е на друга 

цена. Или отива за салам в 

даден магазин, но там няма 

такъв. Отива в друг магазин и 

там има подобен салам, но от 

друг производител. Както ка-

захте, всичко това влияе на 
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А
ко метеоритът в Че-

лябинск бе паднал на 

същата ширина, но с 

4 часа по-късно, то 

той би заличил Санкт Петер-

бург от лицето на земята. 

Рано или късно нашата пла-

нета отново ще се сблъска с 

гигантски метеорит като този, 

който преди около 65 мили-

Г
одишно в земната атмос-

фера нахлуват 100 хи-

ляди тона междупланет-

но вещество. Това 

основно са прашинки, които 

изгарят в атмосферата. Кол-

кото по-големи са телата, тол-

кова по-рядко те падат на зе-

мята. Въпреки това тези 

космически гости са много-

бройни. Изключително слож-

но е да бъдат регистрирани 

ПРЯКА РЕЧ 

Заплахата не изчезна,
Армагедон се отлага

 Трябва да се създадат 
мощни системи

Ако взривът беше над Москва?

ни защити от астероид, който 

лети със скорост 60 километра 

в секунда. Увлечени в ядрени, 

звездни, противоракетни и про-

чее „надпревари“, наблюдавай-

ки как страните изясняват от-

ношенията си една с друга, 

човечеството просто забравя 

за „пряката и явна заплаха“ от 

Космоса, която може да се сто-

вари върху главите на земля-

ните във всеки един момент. 

Уви, предлаганите рецепти за 

отразяване на атака от небе-

то, които се „просмукват“ от ко-

ментарите и сюжетите в запад-

ните средства за масова 

информация, приличат повече 

на холивудска приказка: да се 

пробие астероидът и той да 

бъде взривен с атомна бомба 

отвътре... Много по-земен и 

прагматичен изглежда дово-

дът, без да се икономисват 

средства, да се развива систе-

ма за откриване и предотвра-

тяване на заплахи от Космоса. 

Изводът е очевиден: за да 

може, поне за начало, просто 

да се предсказва падането на 

метеорити, в близко бъдеще 

на учените ще им е необходи-

мо голямо количество свръх-

мощни телескопи. В САЩ дър-

жавата финансира системи за 

мониторинг на космически за-

плахи, а лабораториите са обо-

рудвани с 59-инчови телеско-

пи. За провеждането на 

подобни изследвания е необ-

ходима политическа воля, 

която отсъства на този етап.

тези дребни метеорити и асте-

роиди с диаметър под 10 метра. 

За това трябва да имаш къс-

мет. На времето астрономите 

случайно засякоха такова тяло, 

предсказаха, че то ще падне в 

Африка и наблюдаваха това 

падане. Ако ние желаем да 

знаем за космическите опас-

ности предварително, то тряб-

ва да се създадат мощни сис-

теми, които постоянно да 

сканират цялото небе. И тога-

ва космическите пришълци 

няма да падат като сняг върху 

главите на земляните.

ЮРИЙ МЕДВЕДЕВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Челябинският метеорит породи 

всеобщо недоумение: къде е 

науката? Къде гледат 

телескопите? Изучават други 

галактики, а не виждат нищо под 

носа си.  

Челябинският метеорит 
е сигнал от Космоса

Ракурс Ще има ли метеоритна защита след удара над Челябинск?

Как да се спаси Земята от бедата?

Още навремето „бащата“ на 

американската водородна 

бомба Едуард Телер се опит-

вал да „бие камбаната“, да 

стресне световната обществе-

ност с астероидната заплаха. 

Той създал комисия под егида-

та на ООН, обиколил водещи-

те учени по света, посетил 

СССР, където събрал екип от 

поддръжници. Те изчислили 

рисковете, предложили мерки 

за защита. Този отчет обаче 

потънал в праха на бюрата на 

високопоставени служители.

– Никой не се разтревожи от 

нашите изводи, разказва Вла-

димир Фортов, академик от 

РАН, работил в тази комисия. 

– Защо? Най-простият аргу-

мент е, че за 300 години нито 

един човек не е загинал от ме-

теорит, разрушени са само 1-2 

къщи. Това е. Огромното бол-

шинство от тези тела падаше 

в океана или в безлюдни мест-

ности. А за такава система за 

защита са необходими много-

милиардни инвестиции – 

„хвърлени пари на вятъра“.

Щом мнителните америка-

нци не са се стреснали и не са 

побързали да създадат щит 

срещу астероидите, то какво 

да кажем за Русия с нейното 

знаменито „авось“ („дай боже“, 

„да се надяваме“ – бел.пр.) По-

вече от 10 години директорът 

на Центъра за планетарна за-

щита Анатолий Зайцев чука на 

всички врати в опит да дока-

же, че се налага да се вземат 

спешни мерки. А учените от 

РАН отдавна са подготвили 

концепция за астероидно-ко-

метна безопасност. По думите 

на директора на Института по 

астрономия към РАН Борис 

Шустов, тя периодически се 

разглежда във „високите“ ка-

бинети, но въпросът така и не 

се придвижва нататък.

И така, от едната страна на 

везните са милиардите, а от 

другата – страхът, от когото те 

трябва да ни избавят. Науката 

постоянно открива нови аргу-

менти за създаването на асте-

роиден щит. Така например, тя 

преброи особено опасните за 

Земята астероиди с размер 

над един километър. Общият 

им брой е около хиляда. Тези 

астероиди-убийци могат да на-

несат на Земята огромни раз-

рушения. За щастие, те не ни 

заплашват. Науката по-малко 

познава средните космически 

тела с диаметър от 100 метра 

до един километър. От тях са 

открити около 20%.  А с „дре-

босъците“, с диаметър под 100 

метра, ситуацията е плачевна. 

От почти 500 хиляди дребни 

космически тела засега са от-

крити по-малко от 1%. Така че 

във всеки един момент може 

да се очаква изненада от кос-

моса. Какъвто беше случаят в 

Челябинск. Оказа се, че за 

него не бяха подготвени нито 

гражданските, нито военните 

служби.

– Необходимо е не просто да 

се открие астероида, това 

трябва да се направи бързо,  

обяснява Борис Шустров. – За 

да има време да се предприе-

мат съответните мерки. Да 

речем, да бъде разрушен. Во-

енните твърдят, че за 100-про-

центна сигурност на тях им е 

необходимо повече време. 

Тоест мъглявото малко тяло 

трябва да бъде видяно на раз-

стояние най-малко няколко 

милиона километра. А това оз-

начава постоянно да се скани-

ра небето. В момента в света 

няма такива системи, съвре-

менните телескопи виждат 

само отделни участъци. 

– За защита от астероиди 

ние разработихме системата 

„Цитадела“, – казва директо-

рът на Центъра за планетарна 

защита Анатолий Зайцев. – 

Ако бъде открит опасен обект, 

неговите данни постъпват в 

център за защита. Там се раз-

работва план за действие и се 

докладва на ръководството 

на страната. Последната дума 

е тяхна. Какви мерки могат да 

се предприемат? Най-ради-

калната е ядрен взрив, който 

или ще унищожи астероида, 

или ще го отклони от опасната 

траектория. Друг вариант е ас-

тероидът да бъде отклонен от 

орбита чрез директен удар в 

него с ракета. Освен това се 

предлага и гравитационен вле-

кач. 

Анатолий Зайцев счита, че 

системата за астероидна за-

щита може да бъде само меж-

дународна. Защото основните 

научно-технически въпроси 

са напълно решими, много по-

сложно е да се постигне дого-

ворка по съществуващата за-

брана за използване на 

ядрено оръжие в космоса.

– Но какво трябва да се 

предприеме, ако се окаже, че 

няма друг ефективен вари-

ант, пита Зайцев. Ако опас-

ността стане известна само 

седмица по-рано. Ще се нало-

жи да се приема решение при 

цайтнот. И тогава може да се 

окаже, че бомбата е един-

ственото спасение.

Едуард Телер не успял да 

убеди обществеността да ин-

вестира средства в система 

за защита от астероиди. Счи-

тало се, че те не са „най-прио-

ритетната“ заплаха за живота 

на земляните. 

И ето сега в Челябинск се 

получи обаждане от космоса. 

Може би този метеорит ще 

влезе в историята и от него ще 

започне грандиозен световен 

проект по създаването на гло-

бална система за защита?

Изглежда само 
атомна бомба ще 
може да спаси 
Земята от огромен 
астероид

Тези осколки на челябинския  

метеорит внимателно се изучават 

от учените

Според НАСА, метеоритът се 

е взривил на височина около 

60 километра, неговата мощ-

ност е била около 300 кило-

тона. Това е 20 пъти повече, 

отколкото атомната бомба 

над Хирошима. Столицата би 

Човечеството 
просто забравя 
за „пряката и 
явна заплаха“ от 
Космоса

она години унищожава дино-

заврите. И тогава последстви-

я т а  о т  п а д а н е т о  н а 

метеорита в Челябинска об-

ласт ще ни се сторят като 

дребни „пръски“ в сравнение 

с очаквания сблъсък на Зе-

мята с астероид. Независимо 

от разчетите на западните 

учени, според които Земята 

може да спи спокойно още ми-

нимум 300 години, защото за-

сега не сме застрашени от 

сблъсък с астероид, остава 

резонен въпросът: готова ли 

е Земята да отрази звездна 

атака? Земната атмосфера 

по никакъв начин не може да 

понесла такива щети, каквито 

и Челябинск – разбити стъкла.

Сергей Нароенков, 
кандидат на 

физико-математическите 
науки, РАН
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Защо музеите влязоха в центъра 

на обществени битки, от какво 

зависи свободата им, какъв 

музей ни липсва? Върху това 

разсъждава директорът на 

Ермитажа Михаил Пиотровски.

Ермитажът: 
пътешествие 
във времето

Пряка реч Какъв да бъде съвременният музей?

14-ият директор на Ермитажа 

академик Михаил Пиотровски

В залите на Ермитажа са 

събрани 3 000 000 експоната

В този дом по крайбрежната на Нева живее Нейно Величество Културата

Общата 

площ за 

експозиция 

е 127 478 

квадратни 

метра

Като че ли всичко 
се промени. Нова 
реалност, интернет... 
А съзнанието е все 
същото
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На кого са нужни музеите?
За какво съществуват музеи-

те? Трябва да има две неща. 

За да е конкурентоспособна, 

държавата се нуждае от 

добра култура. За култура 

трябва да се отделят пари, за 

да може целият свят да види 

каква страхотна култура 

имаме, а и хората, които живе-

ят в страната, да могат да по-

чувстват това. В отговор кул-

турата трябва да решава 

някои задачи на държавата. 

Както добре знаем, те могат 

да бъдат различни. Например 

идеологически. Или образова-

телни. Сега културата у нас се 

разглежда като сфера на ус-

лугите.

Второто най-важно нещо е 

влиянието на музея извън му-

зейните стени. Годишният 

отчет на Британския музей се 

изготвя по следния начин: 

какво е музеят за Лондон, за 

Великобритания, за света, т.е. 

става дума за влиянието му в 

града, страната и света. С 

какви критерии трябва да се 

мери? Трябва да помислим за-

едно. Започваме скоро, с ми-

нистерството ще обсъждаме 

„пътната карта“.

Какви могат да бъдат крите-

риите за ефективност в дей-

ността на музеите? Цифрите 

не решават всичко. Най-лесни-

ят начин за „измерване“ е да се 

съди по посещаемостта. Но 

тук цифрите може да се мани-

пулират по различни начини. 

Например да се продават би-

лети не за музея, а отделно за 

всяка изложба в него. Или за 

всяко отделно здание, което 

се намира в охраняемата му-

зейна зона.  Въпросът е какви 

цифри за посещаемост са 

нужни на конкретния музей и 

кой точно е нужен. Шестте ми-

лиона, които минават през Лу-

въра, не са нужни на всеки 

музей.

За парите
През последните съветски го-

дини, когато възникваха идеи-

те за реформи, бе взето реше-

ние културните институти и 

научните организации да запа-

зят за себе си всички зарабо-

тени средства и сами да реша-

ват как да ги харчат. Това бе 

едно страхотно решение, бла-

годарение на което музеите 

оцеляха. Извънбюджетните 

средства можеха да се използ-

ват за заплати, решенията за 

тях можеха да се вземат по-

лесно. Те дават свобода при 

вземането на решения. Меж-

дувпрочем, не по-малко важен 

фактор е свободата да взе-

маш решение колко и по какъв 

начин да заработваш. 

И всяка година,  а аз съм ди-

ректор вече 20 години – ние 

постоянно се борим да запа-

зим това положение. Финансо-

вите органи смятат, че това е 

неправилно – всичко трябва 

да се дава на държавата, а тя 

после да разпределя. Сега в 

проекта за Граждански ко-

декс трябва да се включи въз-

можността учредителят да се 

разпорежда с тези пари. Ако 

учредителят пожелае, – ще ни 

позволи да се разпореждаме 

със заработените средства, 

ако не  пожелае – няма да ни 

позволи. Най-страшното е, ко-

гато дребен чиновник ръково-

ди голям институт.

Няма да кажа нищо ново: 

парите отиват при пари. За да 

печелиш, ти се дават пари – от 

спонсор или от държавата. 

Казват: ще им дадем, те умеят 

да печелят. 

Какъв музей липсва в Русия
Естествено, необходим ни е 

музей на съвременното изку-

ство. Това е особен музеен  

жанр. Обидно е, че нещата тук 

не вървят. Още по-обидно е, 

че първият музей на съвре-

менното изкуство е възникнал 

някога в Русия, в Москва. 

Имам предвид Музея на ново-

то западно изкуство.

Ермитажът скоро ще 
навърши 250 години
В началото на годината ще се 

проведе Олимпиадата в Сочи, 

а в края – Ермитажът ще на-

върши 250 години. Но ние ще 

се постараем не да превърнем 

годишнината в суперпразник, 

а да приключим редица проек-

ти. Например втория етап от 

откритото фондохранилище. 

Ще завършим реконструкция-

та на източното крило на Гене-

ралния щаб, където ще се раз-

положи музеят на ХIХ-ХХI в. 

Там ще бъде и Каспар Давид 

Фридрих, и Анри Матис, и Иля 

Кабаков. От Малкия Ермитаж, 

който е долу, където са били 

конюшните и манежът, ще на-

правим изложбена зала, откъ-

дето ще има преход към Двор-

цовия площад. Това ни е много 

необходимо, защото  в дворцо-

вите зали постоянно организи-

раме изложби, което невинаги 

е добре за самите дворцови 

зали. Плюс това ще организи-

раме серия големи изложби: 

“Археология в Ермитажа”, 

“Реставрация в Ермитажа”, 

“История на музейния дизайн 

в Ермитажа”. С една дума, ис-

торията на самия музей – така-

ва, каквото я виждаме. Общу-

ването с аудиторията показва, 

че хората нямат много добра 

представа за Ермитажа.

Споровете около музеите
Мисля, че хората започнаха 

да разбират: музеите са вели-

ко нещо. Музеите се оказват 

на първа линия в борбата за 

култура. Най-малко – в борба-

та срещу ограниченото и при-

митивно разбиране на неща-

та.  Кой би могъл да си 

представи, че музеят на Набо-

ков ще стане жертва на ван-

дализъм? Музеят е създаден 

в неговия дом на улица „Мор-

ская“, където той е живял и 

където в съветско време се  е 

намирал Горлит (цензурата). 

Възстановен е с най-нови тех-

нологии. Един от най-добрите 

образци на музейна работа. И 

ето – някой хвърля през про-

зореца на музея бутилка с 

цитат от Библията. От едната 

страна са вандалите,  от дру-

гата – културата на вековете, 

благодарение на която са въз-

никнали музеите. Проблемът 

е, че хората, които претенди-

рат да имат интелектуална 

позиция, не виждат разлика-

та между аргумента при дис-

пута и писмото до прокурату-

рата. Те желаят да решават 

научния спор в прокуратура-

та. Най-тъжното е, че се про-

фанизира не само полемика-

та, но и представите за 

гражданското общество. Хо-

рата подписват писмо, качват 

го в интернет и го препращат 

в прокуратурата, която от 

своя страна реагира. Извине-

те, но това наподобява не 

гражданско общество, а съ-

ветските събрания, където до 

безкрайност заклеймяваха, 

осъждаха, приковаваха на по-

зорния стълб. Сега като че ли 

всичко се промени. Нова ре-

алност, интернет... А съзна-

нието е все същото: донос в 

прокуратурата като начин за 

изразяване на гражданска по-

зиция. Единственият изход е 

обсъждане, полемика, при 

това разговорът трябва да се 

придържа към определено 

ниво. Ако има хора, с които 

може да се разговаря и спори, 

маргиналите няма да заемат 

място на авансцената.

Ние не сме атракцион!
Образованието премина в 

сферата на услугите. Въпроси-

те на образованието въобще 

отсъстват и това е една от най-

големите ни  трагедии. XXI век 

е безумно сложен. Поставя из-

ключително трудни проблеми 

и да се смята, че могат да 

бъдат решени с прости сред-

ства, е голяма грешка. В изказ-

ването си в Давос Шимон 

Перес разви една любопитна 

теза. Може би хората не тряб-

ва да работят много – по три 

часа дневно. Но трябва да 

четат много. В това има нещо. 

За да оцелееш и да бъдеш кон-

курентоспособен през ХХІ век, 

трябва да разбираш цялата 

сложност на света, който 

става все по-сложен. Един 

прост отговор на всички въ-

проси не съществува. Дори да 

изглежда много привлекате-

лен.  Ние ставаме много при-

митивни: музеите се разглеж-

дат като част от сферата на 

услугите. Но смисълът на 

музея не може да се сведе до 

отдих в увеселителен парк. И 

е нелепо да се оценява според 

същите критерии, както и уве-

селителния парк. Хората 

идват в музея за удоволствие, 

но това удоволствие е за про-

светения човек.

На кого принадлежат 
експонатите?
Турция скандално, чрез шан-

таж сега отпрвя искане към 

всички музеи по света: върне-

те ни това, върнете ни онова. 

Британските музеи, музеите в 

Берлин буквално стенат. При 

това става дума за древни 

неща, които нямат никакво 

отношение към съвременна 

Турция. Това е кутията на 

Пандора, която е по-добре да 

не се отваря. Докато гърците 

предявяваха претенциите си 

към англичаните, малки гръц-

ки градове вече имат претен-

ции към самата Атина. Върне-

те ни обратно от Атинския 

централен музей всички наши 

археологически ценности. То-

гава туристите ще идват при 

нас. Това е единствената цел 

на подобни разговори. 

Нашата позиция е: нищо не 

трябва да се връща. Експона-

тите са изложени в големия 

световен музей. А той е особе-

на категория музей – там се 

води диалогът между култу-

рите. 

Подготви 
Жанна 

Василиева
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ЕКАТЕРИНА КОВАЛЕВСКА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

ОЛГА КОНДРЕВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

В нашето несантиментално 

общество внезапно се зароди 

едно неочаквано и 

забележително явление.  

Наричат ги доброволци, 

помощници... 

Малкият Ромка с всички сили 

протяга ръце нагоре. Ако не ги 

вдигне, момчето в лодката на 

екрана, носено от водите на 

бурна река, ще се блъсне в 

поредното препятствие.  

Колко струват добрите дела?
Доброволци  На тях не им трябва разрешение, те нямат началство, те не искат пари...

За попадналите в беда 

доброволците събират всичко 

нужно: вещи, храна, лекарства Ръководителят на един от най-известните в Русия доброволни отряди 

Лиза Алерт 

" 
Може да се каже, че този 

социален бульон, който 

дълго загряваше, най-

после завря. Огромен брой хора 

осъзнаха, че повечето задачи и 

проблеми може и трябва да се 

решат без питане и изчакване 

на инструкции от управниците. 

Мисля, че вече можем да гово-

рим за зараждащо се масово 

доброволческо движение в на-

шата страна“.

" 
Той (известният скулптор 

Александър Рукавиш-

ников) така помогнал 

на изпадналия в беда човек, че 

последния не усетил ни жал, ни 

състрадание, нито превъзход-

ство от страна на помагащия. 

Такава трябва да бъде най-ви-

сшата помощ. Но не всеки го 

може, у малцина естеството на 

човешкия материал има такова 

високо качество“. 

" 
Страна, която печели та-

кива пари от продажбата 

на нефт, е длъжна да ле-

кува децата си за своя сметка. 

Обаче... Аз имам силна нагласа 

да помагам. Ако срещнеш 

човек, сполетян от нещастие, 

първото нещо, което ти идва 

да направиш, е да предложиш 

помощта си. Да се обадиш по 

телефона, щом не можеш да по-

могнеш с пари“. 

ЦИТАТИ

Алексей
Кудрин

Игор
Свинаренко

Вера
Кричевска

ЕКСМИНИСТЪР НА ФИНАНСИТЕ ПИСАТЕЛ РЕЖИСЬОР

Жителят на Краснодар Беслан 

Аслаханов откри електронна 

трудова борса за инвалиди и 

тези, които днес официално 

наричат социално уязвими ка-

тегории – пенсионери, самотни 

майки, студенти. Благодаре-

ние на неговия сайт десетки в 

Краснодар, Сочи, Ростов на 

Дон, Санкт Петербург успяха 

да си намерят работа.

Той не води статистика, 

липсват както материални, 

така и човешки ресурси. Но на 

телефона му се обаждат много 

хора от различни краища на 

страната, на които е помогнал 

не само да си намерят работа, 

но и е върнал вярата им в 

собствените сили и в потреб-

ността им в този свят.  31-го-

дишният Беслан е изпитал на 

собствения си гръб какво е да 

си социално незащитен, кога-

то той – инвалид първа група – 

буквално е изхвърлен навън, 

явявайки се на интервю за ра-

бота в голяма фирма, където 

дори не пожелават да го из-

слушат. И това не е първото 

унижение, което му се налага 

да изтърпи. 

- Когато кандидатствах във 

ВУЗ, лекарят отказа да ми 

даде направление с думите, че 

аз никога не бих могъл да се 

обучавам с нормалните хора. 

За мен това бе шок – спомня си 

Беслан (той е много усмихнат 

и общителен, макар че харак-

терните жестове и говорни 

проблеми издават диагнозата 

му – детски церебрален пара-

лич). – След време все пак 

успях да получа направление 

от друг лекар, постъпих в ака-

демията и завърших икономи-

ческия факултет, специал-

ност „счетоводна отчетност“ с 

отлична диплома. След това 

упорито търсех работа, но за-

ради инвалидността ми първа 

група никой не ме вземаше. 

Попадах на временни вакант-

ни места, където се налагаше 

да работя много, а плащаха 

малко, но поради безизходи-

цата се съгласявах. 

Ето че Беслан решава да 

създаде организация, която 

да помага на инвалидите да 

На сайта му вече 
има 225 свободни 
места, резюмета – 
двойно повече

Неговата трудова 
борса е абсолютно 
безплатна за 
ползвателите

Искаш да помогнеш? Натисни бутона

Не е за вярване, но именно 

тази компютърна игра, която 

реагира на всяко движение на 

играча, за броени дни помогна 

много повече на това момче, 

отколкото всичките упражне-

ния по лечебна физкултура. 

Рома има сума ти диагнози, 

включително тежка форма на 

ДЦП, при която са засегнати и 

четирите крайника. До неот-

давна вдигането на ръце за 

него бе непосилна задача.

Играта струва почти 15 000 

рубли. Но Роза Бикинева, май-

ката на Рома, уточнява, че за 

тях е безплатна. Намериха се 

съпричастни хора – блогъри от 

Казан, които се грижат добро-

волно за деца с ДЦП. Не беше 

никак трудно да открием в ин-

тернет главния инициатор за 

тези добри дела – Рустам Ха-

санов. 33-годишен мъж, който 

очаква поредния си наслед-

ник. По образование е юрист, 

в миналото е бил радиоводещ, 

а сега е преуспяващ бизнес-

мен от Казан.

– Продавал съм какво ли не 

през живота си и много добре 

боравя със сметките – разказ-

ва той. – Случайно попаднах 

на този вертикализатор за 

деца, който представлява обо-

рудване за рехабилитация. 

Обясниха ми, че това нещо по-

мага на децата с ДЦП да стоят 

изправени. Проверих цената – 

38 хил. Побеснях: за какво?! 

Себестойността му не може да 

е повече от 10-15 хиляди. А ги 

продават почти за 40 и то на 

кого? На хората, които далеч 

не са сред платежоспособни-

те. Споделих впечатленията 

си със свои съмишленици бло-

гъри и започнахме... Открихме 

майки на деца с ДЦП. Разбрах-

ме от какво имат нужда, но не 

могат да си го позволят – пове-

чето се грижат сами за децата 

си. Оказа се, че най-много се 

нуждаят от ортопедични стол-

чета. Струват по над 20 хиля-

ди. Стига детето да израсне с 

10 сантиметра и вече не вър-

шат работа. Значи се изисква 

по-съвършена конструкция. И 

ние я проектираме. Изчислих-

ме, че себестойността на 

всяко столче е 10 хил. рубли. 

Всеки доброволец си избра по 

едно дете и тръгна по познати 

с протегната ръка.

След учредяването на 

фонда „Ден за добри дела“ 

създадохме и интернет-мага-

зин на „Особенныедети.рф“. 

Там всичко е много лесно. Има 

един бутон с надпис „подари“ 

за тези, които са готови да 

дарят по нещо за благото 

дело, и друг бутон „купи“ за за-

явка от нуждаещите се. Пред-

ставителите на фонда прове-

рят информацията по свои ка-

нали и ако семейството с 

болно дете е реално същест-

вуващо, то получава ортопе-

дично столче. За пет месеца 

фондът за добри дела е съ-

брал 620 хил. рубли – за 62 из-

делия. Нужни са за още двес-

та. В списъка на нуждаещите 

се фигурират семейства от 71 

града в Русия – от Калинин-

град до Иркутск. Така благот-

ворителният проект придоби 

общонационален мащаб.

намерят работа, избягвайки 

униженията. Един краснодар-

ски банкер му помага да ре-

гистрира безплатно регионал-

на обществена организация 

„Восхождение“. След това 

младежът е принуден да виси 

пред вратите на немалко чи-

новници, докато получи поме-

щение. Благодарение на хода-

тайството на депутат в град-

ската Дума той получава две 

стаи в едноетажна сграда в 

центъра на Краснодар. Но се 

оказва, че медалът си има и 

обратна, съвсем не лицеприят-

на страна – в помещението 

липсва санитарен възел, тоа-

летна; за да си измиеш ръцете, 

трябва да излизаш на улицата 

и да молиш съседите. А входът 

се оказва доста тесен за тези, 

които са на колички...

Неговата трудова борса е 

абсолютно безплатна за полз-

вателите, но обществената ра-

бота му излиза доста скъпо. 

От 8,5 хиляди рубли пенсия 2,5 

хиляди отиват за помещение-

то, 900 рубли  – за интернет. 

Още две хиляди отиват за пъ-

тувания – нали трябва да се 

търсят спонсори, потенциални 

работодатели. 

Много от плановете си успя-

ва да реализира благодарение 

на грантовете, спечелени на 

различни конкурси. Но за да ги 

спечелиш, трябва доста да 

пропътуваш. 

Работата е там, че ентусиас-

тът заплаща курсове на хора с 

В списъка на 
нуждаещите 
се фигурират 
семейства от 71 
града
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ограничени възможности.

– През миналата година 

краснодарският образовате-

лен център проведе курс по 

счетоводство за инвалиди, за-

вършиха го 27 души – продъл-

жава Беслан. – Мнозина иска-

ха да опреснят знанията си. 

През 2011 г. организирахме 

курс по английски език, всичко 

това се хареса много, сега ис-

каме да повторим този опит. 

В работата си Беслан полу-

чава помощ от доброволци и, 

естествено, от семейството 

си. Заедно със съпругата му и 

трите (!) им деца живеят при 

неговите родители, тъй като с 

пенсията си той не може да из-

държа дори себе си. Баща му и 

майка му го подкрепят напъл-

но в работата му.

Сега на неговия сайт има 

225 свободни места, резюмета 

– двойно повече. Предложе-

нията от двете страни са най-

различни, като съвсем не е за-

дължително да са свързани с 

надомна работа. Беслан се оп-

итва да направи живота на 

тези хора по-добър и по-наси-

тен. И до голяма степен успя-

ва.

Добрите дела се правят на добра 
воля!
Представителите на добровол-

чески организации, събрани 

на площадката на Комитета за 

граждански инициативи, едино-

душно се изказаха срещу при-

емането на закон за добровол-

чеството! Според тях това ще 

доведе до държавно регулира-

не, до неговото бюрократизира-

не. Срещу законопроекта в се-

гашния му вид се обявиха 

и доброволците, които работят 

в условията на извънредни си-

туации. „Ние като пожарникари 

считаме,  че не трябва да се ре-

монтира  това, което не е счу-

пено“ – заяви ръководителят на 

противопожарната програма в 

руската секция на „Грийнпийс“ 

Григорий Куксин.
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Как да кажем 
“садитесь”?

ОТКРИТ УРОК

С
ъс сигурност невед-

нъж ви е правило 

впечатление как 

някой около вас по 

всякакъв начин се опитва да 

ОТГОВОРИ

По хоризонтала: Вакцина | Машук | Нинидзе | Кеша | Дарвин | Препарат | Тёрн | Очи | Ватага | Кефир | Пакет | Валаам | Молибден | 
Яковлева | Тень | Опер | Сеул | Оуэн | Торг | Атле.
По вертикала:  Проклова | Ксерофилия | Рембо | Нагрев | Высота | Пол | Комендатура | Волога | Данио | Драп | Аккредитив | 
Внедрение | Талант | Ванна | Немка | Мать.

Сканди  Проверете речниковия си запас

Руска кухня   Яйца  в домати: лесно и вкусно
Ще са ни нужни:
10 яйца, 10 домата, 50 г краве 

масло, сол, пипер. За соса: 80 г 

краве масло, 4 яйчни жълтъка, 

1 чаша месен бульон, 1 чаша 

бяло сухо вино, 1 лимон, сол, 

листа от салата.

Начин на приготвяне:
Отрежете върховете на домати-

те, с лъжичка издълбайте сър-

цевината, посолете и поръсете 

с пипер. В дълбок тиган разто-

пете маслото, сложете домати-

те, покрийте ги с капак и заду-

шавайте на бавен огън, докато 

омекнат, но да не загубят фор-

мата си. Сварете яйцата рохки, 

обелете  ги и сложете по едно в 

средата на всеки домат. Поста-

вете ги върху блюдо, като укра-

сите краищата му с листа от са-

лата. За приготвянето на соса 

смесете жълтъците с маслото и 

бъркайте, докато се получи ед-

нородна маса, изсипете в съд, 

който се слага в друг съд с го-

реща вода и като продължавате 

да разбивате на водна баня, на 

тънка струйка налейте горещия 

бульон, смесен с вино. Когато 

сосът се сгъсти, добавете лимо-

нов сок, сол, полейте соса вър-

ху доматите с яйцата.

Готвач Юс

Славяните винаги са въз-

приемали яйцата като сим-

вол на хармонията и благо-

получието. И днес яйчените 

блюда  – лесни за приготвя-

не и вкусни, са много попу-

лярни. Предлагам да сгот-

вим едно доста необичайно 

ястие – яйца в домати, ре-

цептата за което прочетох 

на SuperCook.ru. 

1 2

3 4

вителност. Откъде идва този 

упорит стремеж да се замени 

глаголът „сесть“ (седна)/„са-

дится“ (сядам) с „присесть“ (по-

седна)/„присаживаться“ (пося-

дам), особено в повелително 

наклонение? Попитайте и 

действително днес всеки ще 

ви каже, че „садятся в тюрьму“ 

(влизат в затвора), но на стола 

„присаживаются“ (посядат).

Така е, повечето носители 

на езика, както отбелязва из-

вестният интернет-сайт 

gramota.ru, предпочитат да 

казват „присаживайтесь“ (по-

седнете) вместо „садитесь“ 

(седнете), защото в съзнание-

то на съвременния човек ду-

мата „садитесь“ (седнете) из-

виква предимно затворниче-

ски асоциации (както се знае, 

едно от значенията на глагола 

„сесть“ (седна) е „влизам в за-

твора за излежаване на присъ-

да“). 

Напълно разбираемо е за 

страна, където през 20 век ка-

жи-речи половината населе-

ние е лежало по лагери, за-

творническата тема и терми-

нология са дълбоко вкорене-

ни. Не само лингвистите, но и 

публицистите обръщат внима-

избегне употребата на думата 

„садитесь“ (седнете). 

Влизате в някое обществе-

но място и чувате – „присажи-

вайтесь“ (поседнете)! Какво е 

това „седнете“, защо просто да 

не се каже „сядайте“? Като на-

пълно очевидно човекът се 

старае да бъде вежлив, култу-

рен, образован...

Вероятно той иска точно 

това, обаче всеки истински об-

разован човек ще види нещо 

друго: събеседникът му робу-

ва на извънредно устойчивият 

етикетен израз, който няма 

нищо общо с реалната дейст-

Марина
Корольова

МОСКВА

 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА

С 9 до 11 фирма трудилась не 

покладая рук. А потом почи-

нили интернет.

– Рабинович, как ви считаете, 

что сильнее: знание или чув-

ство?

– Чувство!

– Почему?

– Вот знаю, что я должен До-

дику десять тысяч. Но чув-

ствую – не отдам.

Остановки для транспорта 

специально разрабатывались 

для нашей погоды. Дизайнеры 

учли все. На случай жары они 

сделали стеклянные крыши. 

На случай ветра – проемы в 

стенах. На случай мороза – же-

лезные сиденья.

Улетев в кювет, «Ока» почув-

ствовала себя внедорожни-

ком.

Избрани стихове 
от руски поети

Какой-то город, скажем, 

Касимов —

Шаром покати, хотя б и 

бильярдным,

Ни золота, ни золотых 

апельсинов,

Ни клавесинов со звуком 

петардным.

Разве что рынок — брат 

богадельни —

Следит, как подсолнух, за 

каждым приезжим.

И если мы вышли и лица 

надели,

Значит, мы тоже кому-нибудь 

брезжим!

Автобус со всхлипом захлопнет 

двери.

Под ногн кошкой метнется 

клумба.

Минута — и вот уж легко 

поверить,

Что глобус — горячечный бред 

Колубма.

Напрасно автобусная 

остановка

Шлет гидравлические капканы.

Пространство ~ это всего лишь 

уловка

Какой-то странной, чужой 

нирваны.

Вот, скажем, мост охлаждает 

брюхо

В густой воде торфяного цвета 

Александър Лаврин е роден в 

Хабаровския край в семей-

ството на учители (майка му 

по математика, а баща му – по 

рисуване). Баба му е била се-

лянка, дядо му – дърводелец. 

Но внукът на дърводелеца 

стана добър поет. Лошият 

поет за нищо на света няма да 

напише: „ Изхлипвайки, авто-

бусът затвори врати”. А Лав-

рин го написа!

АЛЕКСАНДЪР ЛАВРИН

Александър Лаврин

Есть зренье у речки, но нету 

слуха.

Есть слух у дороги, но зренья 

нету.

А если вечер — пойдем на 

дансинг,

В клуб, где клубятся сугробы 

света,

Где сонная муха, как будто 

Нансен,

Ползет весь вечер по карте 

портрета.

Муха, конечно, достигнет полюса —

Там, где сошлись островки 

бровей

Но нам, поющим с чужого голоса,

Не вынести этого, хоть убей

ние на „присаживайтесь“ (по-

седнете) вместо „садитесь“ 

(седнете).

Навремето Екатерина Бара-

баш каза: „вкоренената на ге-

нетично ниво липса на свобо-

да налага свои правила в 

езика. Отвратителното „при-

саживайтесь“ (поседнете) 

вместо нормалното „садитесь“ 

(седнете) ще се използва 

вечно“. Освен това известната 

реплика от филма на Гайдай 

„Иван Василиевич сменя про-

фесията си“ подкрепя този 

израз: „Сесть я всегда успею“ 

(Има време да лежа). Репли-

ката отдавна се е превърнала 

в крилата фраза. Но трябва да 

отбележим, че героят, който я 

произнася, е крадец „със 

стаж“! Обаче защо сега офис-

ните служители не смеят да 

кажат „седнете“ на своите по-

сетители? Нима всеки от тях 

има тъмно криминално минало 

или настояще?

Не, разбира се. И след като 

предлагате на госта си да 

заеме седнало положение, 

просто не му кажете: моля, 

седнете. Забранете си да из-

ползвате тази грозна дума „по-

седнете“!
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Утре самолетите ще 
бъдат различни. Но 
какви?

За реклама 
в изданието

търсете: 

в Москва
sales@rbth.ru

тел. +7 (495) 775 3114
факс +7 (495) 988 9213

в София Дея Йорданова
pr@duma.bg

тел. +359 (2) 970 52 07

РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ – Е СЪВМЕСТЕН ПРОЕКТ МЕЖДУ В. “ДУМА” И В. “РОССИЙСКАЯ ГАЗЕТА”. 
СТРАНИЦАТА В ИНТЕРНЕТ Е: WWW.RG.RU, WWW.RBTH.RU, E-MAIL: BG@RBTH.RU; 
ТЕЛ./ ФАКС: + 7 (495) 775 3114, 
АДРЕС: УЛ. ПРАВДА 24, СГРАДА 4, МОСКВА, РУСИЯ 125 993 РЪКОВОДИТЕЛИ НА ПРОЕКТА: 
ЕВГЕНИЙ АБОВ (РУСИЯ) И ЮРИЙ БОРИСОВ(БЪЛГАРИЯ). РЕДАКТОРИ НА ПРОЕКТА: 
ЮРИЙ СОВЦОВ (РУСИЯ) И ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ (БЪЛГАРИЯ). E-PAPER ВЕРСИЯ НА 
ПРИЛОЖЕНИЕТО СЕ НАМИРА НА: HTTP://WWW.RBTH.RU. РЕКЛАМА: МОСКВА – 
ЮЛИЯ ГОЛИКОВА GOLIKOVA@RG.RU; СОФИЯ – ДЕЯ ЙОРДАНОВА PR@DUMA.BG

©2013, ФДБУ “РОСИЙСКАЯ ГАЗЕТА”. АЛЕКСАНДЪР ГОРБЕНКО – ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 
РЕДАКЦИОНИЯ СЪВЕТ. ПАВЕЛ НЕГОИЦА -ГЕНЕРАЛЕН ДИРЕКТОР. ВЛАДИСЛАВ ФРОНИН 
– ГЛАВЕН РЕДАКТОР. ВСИЧКИ ПРАВА ЗАПАЗЕНИ. ПОТРЕБИТЕЛИТЕ ИМАТ ПРАВО ДА СВАЛЯТ 
И ПРЕПЕЧАТВАТ СЪДЪРЖАНИЕТО НА ТОЗИ САЙТ ЕДИНСТВЕНО ЗА ЛИЧНИ И НЕТЪРГОВСКИ 
ЦЕЛИ. ПУБЛИКУВАНЕТО ИЛИ РАЗПРОСТРАНЕНИЕТО НА КАКВОТО И ДА БИЛО СЪДЪРЖАНИЕ 
ОТ САЙТА Е СТРОГО ЗАБРАНЕНО БЕЗ ПРЕДВАРИТЕЛНО ИЗРИЧНО ПИСМЕНО СЪГЛАСИЕ ОТ 
“РОССИЙСКАЯ ГАЗЕТА”. ИЗДАНИЕТО НЕ НОСИ ОТГОВОРНОСТ ЗА НЕПОИСКАНИ РЪКОПИСИ 
И ФОТОГРАФИИ. “РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ” СЕ НАДЯВА ДА ПОСЛУЖИ НА СВОИТЕ ЧИТАТЕЛИ 
КАТО ЦЕНЕН ИЗТОЧНИК. НА ИНФОРМАЦИЯ ЗА ПО-ДОБРОТО РАЗБИРАНЕ НА РУСИЯ. 
E-MAIL: BG@RBTH.RU ФАКС: +359 (2) 4894313.

Забравили сме да 
ви разкажем нещо 

интересно? 
Споделете с нас!

bg@rbth.ru

ЮРИЙ СНЕГИРЬОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Близо до Москва, в 

Петушинския район живее един 

необикновен фермер. Кравите 

му са като от конкурс за 

красота, а най-добрите 

столични ресторанти се борят, 

за да купуват от него...

Дойде по английски и остана
Нов руснак Джон Кописки – това е вторият англичанин след Ким Филби, който получи руско гражданство

Работата е там, че този фер-

мер е англичанин. Запознайте 

се – Джон Максуел Кописки. 

Той е дошъл в Русия не през 

богатата 2000, когато цената 

на нефта беше невероятно ви-

сока и от възраждащата се 

руска икономика можеше да 

се извлече добра печалба. 

Пристигнал е в Москва в наве-

черието на путча през 1991 го-

дина – като представител на 

една международна търгов-

ска компания, за да организи-

ра търговия със стомана и въ-

г л и щ а .  С р е щ н а л  Н и н а 

Кузмичова и се влюбил в нея. 

Влюбил се не само в бъдеща-

та си жена, но и в Русия. 

– Не можеш да живееш и да 

работиш в Русия, без да я оби-

чаш! – възкликва със забеле-

жим акцент 63-годишният бе-

лобрад фермер и широко се 

усмихва.

Намирам се във владенията 

на Джон. Провежда се су-

трешният инструктаж. На ма-

сата пред него е лаптопът. 

Вратата непрекъснато се от-

варя и затваря. Някой идва за 

указания, друг вече отива да 

ги изпълнява.

– Аз отдавна вече съм руски 

гражданин – дадоха ми граж-

данството през 1990 г. Аз съм 

вторият англичанин в истори-

ята, след разузнавача Филби.

Селският кмет на Петушки 

Константин Поверинов ме до-

веде при Джон.

– В нашия район стопан-

ството на Джон е първенец! – 

казва с гордост Константин 

Юриевич. – Пет хиляди крави! 

Другите фермери имат около 

десет пъти по-малко. По-рано 

нашият район стабилно си сто-

еше на трето място отзад на-

пред. А сега сме също на трето 

място в областта, но отпред 

назад. Джон е въвел нови тех-

нологии в стопанството си, 

производството му е добре ор-

ганизирано, кани чужди спе-

циалисти. Изписа си крави от 

Холандия, купи техника от 

чужбина, привлича нови ин-

вестиции. Стопанство от 21 

век!

С жена си смениха старите 

краварници с европейски, от-

крити. През зимата за защита 

на кравите от вятъра се из-

ползва полиетилен. Всяка 

крава си има персонална по-

стелка от кече, напълнена с 

гумени изрезки – за да й е по-

удобно да лежи. И без никакво 

отопление!

Оказа се, че вносните крави 

добре се приспособяват към 

суровия руски климат и не бо-

ледуват! Това е икономия на 

електричество. Увеличава се 

надоят, а с него и печалбата. 

Но всеки знае, че животновъд-

ството гълта много средства, и 

че печалбата идва след много 

години.

– Ние сме търпеливи – казва 

Нина Кописки, съпругата, съ-

ратничката и началничката на 

Джон. Тя е генералната дирек-

торка на всички фирми, които 

е създал Джон. Не, пардон, съ-

прузите Кописки – така ще е 

по-точно. – И все пак не можем 

да минем без помощ и без суб-

сидии от държавата.

– Да, въздиша Джон. – Цяла-

та субсидия веднага я внасяме 

в банката. За лихвите. А лих-

вите са големи. Но нищо, ще 

чакаме. Ще работим. Какъв е 

проблемът на руските бизнес-

мени? Те не умеят да чакат. Не 

вярват в бъдещето. Искат да 

постигнат всичко изведнъж.

– Знаете ли какво ме порази 

тук преди всичко? – започва 

разговора ветеринарната те-

хничка Люба. – Аз дойдох тук 

от едно затънтено село в Ива-

новска област. Имахме ферма 

за отглеждане на ценни жи-

вотни за разплод. Образцова. 

Аз завърших ветеринарното 

училище и работех там. Но за-

плата не получавах. Дойдох 

тук. И първото нещо, което 

Джон ми каза, беше – ето ти 

кравите. Ти отговаряш за 

здравето им. Аз кимам. Ето 

това е торът на кравите, за 

който ти също отговаряш – ако 

торът е много, кравите ще бо-

ледуват. Ето улеят, за който 

ти също отговаряш. Ако той се 

задръсти, торът ще остане в 

обора и кравите ще боледуват. 

Това отначало малко ме шоки-

ра. Нали има работници – спе-

циални хора за почистване на 

канавките за тора. А аз съм 

дипломиран ветеринар! Но 

след това свикнах. Как е тук 

при нас? Един за всички и Джон  винаги е зает с проблемите на производството

всички за един. Джон сам кара 

трактора. Понякога дои крави-

те. Работи заедно с всички нас 

– 120 души. И всеки е готов да 

помогне на другия.

Аз ще добавя: заплатата на 

Люба е 30 хиляди рубли (около 

хиляда долара). На село така-

ва заплата е твърде добра.

Когато инструктажът завър-

ши, излязохме с Джон навън. 

Сега можехме да си поговорим 

без началници и подчинени.

– Какво мислите за Путин? – 

зададох въпрос, който не е 

много за нашите фермери, но 

за английския бизнесмен е 

подходящ.

– Е, хитро ме погледна 

Джон-Иван. – Винаги съм каз-

вал, че силният лидер е по-до-

бър от слабия демократ. Путин 

е добър лидер. Но той не търси 

връзка с народа. Твърде много 

звена има в тази верига между 

него и хората. Путин не чува 

много от това, което казват хо-

рата. Но това е нещо обикно-

вено за властта. Нека почака-

ме малко. При нас, в Русия, 

демокрацията е само на 20 го-

дини, но даже и сега тя е ис-

тинска демокрация. Не се ше-

гувам! Вие просто не сте 

живял в Англия, с нейните за-

кони. Малцинството управля-

ва мнозинството. Трябва по-

стоянно да си нащрек – да не 

си казал нещо излишно, да не 

си погледнал лошо. Аз се рад-

вам, че отдавна съм гражда-

нин на Русия. Тук ми се родиха 

пет деца. Това са моите коре-

ни. 

Много западни граждани 

пристигат в руската провин-

ция. Стотици семейства на ет-

нически немци не са могли да 

свикнат в Германия и се връ-

щат в Новосибирска, Липецка, 

Самарска област. Да вземем 

американеца Джей Клоз (той 

прави кашкавала в стопан-

ството на Джон) – и той окон-

чателно се пресели в Русия.

Сега много се говори за 

това, че в Европа и Северна 

Америка нахлуват мигранти от 

Третия свят. Но нали и гражда-

ните на развитите страни за-

минават къде ли не – от Китай 

до Южна Америка. При това 

става дума за десетки и стоти-

ци хиляди души. И Русия би 

могла да поеме част от този 

човешки поток.  За да се уве-

личи потокът на чужденците 

към Русия, трябва да се опро-

сти процедурата за получава-

не на руско гражданство. И да 

се облекчи закупуването на 

земя (официално земя на чуж-

денци не се продава). Реше-

нието на тези проблеми би съ-

живило умиращите села и би 

помогнало за възраждането 

на селското стопанство.

„Какъв е проблемът 
на руските 
бизнесмени? Те не 
умеят да чакат.“ 

Срешнал Нина и 
се влюбил в нея. 
Влюбил се не само в 
бъдещата си жена, 
но и в Русия

Р
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Актуално

ляди българи, които не са
в състояние да платят
сметките си за ток и пар-
но и да си купят храна и
лекарства, в медиите се
появиха десетки искания
от протестиращи, синди-
кати и експерти. Една
част от тях са изпълними,
но друга - за страна, ко-
ято от 6 години е член на
ЕС, едва ли са възможни.

Независимо от това
избраното след предсто-
ящите избори българско
правителство от 42-рото
НС е длъжно внимателно
да проучи всички иска-
ния и да прецени докол-
ко те са изпълними, кои
може да се приложат
незабавно и за кои след-
ва да се промени зако-
нодателството ни.

На 27 февруари 2013
г. бяха предложени и
връчени на президента от
председателя на БСП и
президент на ПЕС Сер-
гей Станишев някои не-
отложни мерки. Те несъм-
нено ще дадат тласък на
икономиката ни, която
вече четвърта година при
управлението на ГЕРБ е
в сериозна рецесия и
стагнира. Предадените
мерки са краткосрочни и
се отнасят до дейността
на служебното правител-
ство, но то едва ли ще се
справи със сложната ико-
номическа ситуация у нас.
По-скоро няма да изпълни
повечето от тях и те ще
останат като ангажимент
на следващия кабинет.

Към тези мерки след-
ва да бъдат добавени и
други, преди всичко

за подобряване
на бизнес средата

Това може да стане
частично и преди избо-
рите, като националноот-
говорните политически
партии следва да вклю-
чат в предизборните си
платформи неотложни
мерки за спиране на ре-
цесията чрез съживяване
на икономиката и предо-
ставяне на глътка въздух
на малкия и средния ни
бизнес, който бе смачкан
от кабинета “Борисов”.
Ето някои от тях:

1. Държавна закрила
и приоритетно подпома-
гане само и изключител-
но на инвеститори-произ-
водители, (чуждестранни
и български) на стоки,
които са с висока доба-
вена стойност. От отрас-
лите, на които се при-
съжда клас “А”, следва да
бъдат изключени инвес-
тициите в МОЛ-ове, тър-
говски обекти, бизнес
центрове, ако не са клас
ААА, туристически обек-
ти, категория под 5 звез-
ди, производство и дис-
трибуция на горива, про-
изводство, съхраняване и
преработка на зърнени и
маслодайни култури.

2. Преодоляване на
монополизирането на
част от българската ико-
номика както с подобря-
ването на антимонопол-
ното ни законодателство,
така и със строг контрол
за спазването му. За цел-
та Комисията за защита
на конкуренцията след-
ва да се реорганизира
по начин, който да пре-
дотврати рекета от стра-
на на големите търговски
вериги, които принужда-
ват МСП да продават
стоките си на промоцио-
нални цени, често под
себестойността на вло-
жените в тях суровини,
труд и консумативи.

Реанимация за
предприемача след
геноцида на ГЕРБ
Малкият и средният бизнес трябва да е първостепенна грижа
на служебния кабинет и на бъдещото редовно правителство

3. Необходимо е да се
повиши, при това значи-
телно, прозрачността на
провеждането на обще-
ствените поръчки, както и
на отдаването на конце-
сии у нас. Да се помисли
за евентуално създаване
на нов държавен орган за
управление на процеси-
те по отношение на пуб-
лично-частното партнь-
орство (ПЧП), който след-
ва да инкорпорира в себе
си Агенцията за общест-
вените поръчки и служ-
бите по концесии.

4. Да се постигне
предсказуемост на ико-
номическата среда - ус-
ловията за правене на
бизнес. Те не трябва да
се променят в рамките на
един мандат на НС от 4
години, а за предпочита-
не - до края на програм-
ния период на ЕС 2014-
2020 г. Поетите дългос-
рочни инвестиционни ан-
гажименти за построява-
не на новата АЕЦ “Беле-
не”, на газопроводите и
предоставяне на префе-
ренции за инвеститори от
даден отрасъл не следва
да се променят в зависи-
мост от субективни фак-
тори.

Новото 42-ро НС не-
забавно трябва да пре-
гласува решението на
това НС относно строежа
на новата АЕЦ и строи-
телството следва да се
възобнови.

5. Въвеждане при
програмното бюджетира-
не и на

обективни
индикатори

за измерване на ефектив-
ността на работата на
държавната администра-
ция. Всеки представител
на бизнеса следва да
знае за какво се израз-
ходват парите му за
данъци, такси, акцизи и
мита и съответно за от-
делните министерства -
на вътрешните работи,
образованието, младеж-
та и науката, здравеопаз-
ването, транспорта и т.н.

6. По приетите от НС
закони следва да има
задължителна оценка на
въздействието и без нея,
но измерена с обективни
остойностени критерии,
те да не се приемат. Това
по принцип следва да се
прави и понастоящем, но
се извършва формално,
тъй като е налице ло-
бизъм от отделни депу-
тати, а понякога и от цели

парламентарни групи.
7. Реорганизация на

Министерството на ико-
номиката, енергетиката и
туризма и в частност на
Изпълнителната агенция
за насърчаване на мал-
ките и средните предпри-
ятия. Агенцията за МСП
може да се извади от
състава на на МИЕТ и
премине в МС с ранг
Държавна агенция, а към
него да функционира об-
ществено-държавен съ-
вет. В него следва да на-
мерят своето място пред-
ставители на национал-
нопредставените работо-
дателски организации,
браншовите организации
и представители на
изпълнителната власт с
минимален щат. Следва
да се разкрият високос-
пециализирани отрасле-
ви дирекции в МИЕТ.

8. Търговско-икономи-

ческите ни представите-
ли, които са в състава на
МИЕТ, следва да се на-
товарят с нови правомо-
щия и измерител за ка-
чеството на техния труд
да е само и изключител-
но ръстът на българския
износ за държавите, в ко-
ито са акредитирани. И
още: разкриване, подбор
на екипи с квалифицира-
ни сътрудници и възлага-
не на нови функции, вкл.
лобистки на центрове на
българския бизнес, по по-
добие на Промишления
център в Москва, в основ-
ните промишлени градо-
ве или столици на страни
- основни търговски парт-
ньори на България, като:
Брюксел, Берлин, Франк-
фурт, Лондон, Париж, Ми-
лано, Виена, Шанхай,
Хонконг, Ню Йорк, Сан
Франциско, Делхи, Мум-

бай, Сан Паоло, Синга-
пур, Дубай и Истанбул. В
тези центрове следва да
има възможност да се
предоставят офисни пло-
щи за бизнес срещи, кон-
ференции и фирмени
презентации на почасо-
во или подневно запла-
щане от българските
фирми.

9. Предвидимост на
данъчно-осигурителната
ни система. Министерст-
вото на финансите след-
ва да съдейства за подо-
бряването на бизнес кли-
мата и конкурентоспо-
собността на икономика-
та ни, в т.ч. и чрез по-
ефективно противодейст-
вие на сивата икономика.
Служителите на МФ, в
т.ч. на двете приходни ад-
министрации - НАП и
Агенция “Митници”(АМ), а
към тях БТПП настоява да
се прибави и още една в

най-скоро време - финан-
совата полиция, следва
чувствително да проме-
нят начина и стереотипа
си на работа. Те са при-
звани да наложат

принципа на
равнопоставеност

на данъчните субекти
пред фиска и от органи
предимно за финансова
репресия, следва да ста-
нат данъчно-осигурител-
ни съветници на да-
нъчните субекти, които са
от т.нар.”светла” част на
бизнеса.

10. Подобряване на
условията за банково
кредитиране на индуст-
рията и в частност на
МСП. Това може да стане
чрез оптимизиране на
функционирането на га-
ранционните фондове по

инициативата “Джеръми”
и Националния гаранци-
онен фонд при Българ-
ската банка за развитие.
Това ще понижи размера
на обезпечението, респ.
и лихвените проценти по
кредитите за малките и
средните предприятия,
които сега имат силно за-
труднен достъп до финан-
сиране. Трябва да се про-
мени законодателството
и да се признават лихви-
те по банковите кредити
за разход преди да-
нъчното преобразуване,
което е реципрочна мяр-
ка на въведеното обла-
гане на лихвите по депо-
зитите, а за постигане на
обективност - задължите-
лен кредитен рейтинг на
кредитоискателите ни.

11. Постигане на зна-
чително развитие на не-
банковото финансиране.
Активизиране на фондо-

вете за рисково и дялово
инвестиране за проекти
по инициативата “Джеръ-
ми” и създаване на пред-
поставки в срок до 2-3
години за функциониране
на няколко други такива
фондове за рисково фи-
нансиране у нас. Три от
фондовете по “Джеръми”
- Невек, Акцес и Рослайн
Кепитал партнерс, все
още не са започнали да
функционират, а те след-
ва да финансират пред-
приятия, създадени на
основата на наукоемки и
иновационни проекти.

12. Развитие на капи-
таловия пазар, тъй като
фондовата борса е

най-точният
барометър

на всяка пазарна иконо-
мика. Създаване на за-

конодателни и адми-
нистративни предпо-
ставки за развитието на
финансирането, в т.ч. и
на малките, и на сред-
ните ни предприятия
чрез емитиране на цен-
ни книжа, респективно
на Българската фондова
борса, а за по-крупните
предприятия - публични
дружества у нас и на
най-големите фондови
борси в света. Стимули-
ране на емитирането на
БФБ на нови IPO чрез
стимули, което е свърза-
но с промяна на законо-
дателството ни. Пред-
приемане на законода-
телни мерки и за по-
ефективна защита на
миноритарните акционе-
ри, което ще е стимул за
все повече наши инди-
видуални и корпоратив-
ни инвеститори да инве-
стират в ценни книжа.

13. Подобряване на
условията на работа, за-
плащането на персона-
ла и качеството на
българското образова-
ние - основно, средно и
висше. Приоритизиране
на висшето техническо
образование. Необходи-
мо е премахване на 12-и
клас и приоритетно въ-
веждане на получаване
на бакалавърска степен
във висшето образова-
ние за три години (за
специалностите, където
това е възможно - напри-
мер за педагогическите)
и минимум двегодишна
магистърска образова-
телна степен. Специално
внимание следва да се
обърне върху прекъсна-
тата връзка между биз-
неса и образователната
система, довела до пара-
докса да има висока без-
работица и същевремен-
но липса на качествена
работна ръка.

14. Създаване на ре-
гистър в МФ на неизряд-
ните длъжници по ДДС
с оглед фирмите да се
предпазят от сключване
на контракти с “фирми-
фантоми”, които източ-
ват ДДС. Същият да е
подобен на проектира-
ния от НАП т.нар. “зла-
тен регистър” на големи-
те фирми.

15. Аутсорсване на
част от дейностите по
презентиране и реклама
на България като инвес-
тиционна и туристическа
дестинации на доказали
се работодателски орга-
низации, членуващи в
международни бизнес
структури като БТПП и
БСК.

Дали новото прави-
телство ще изпълни тези
мерки, ще видим, но
малкият и средният ни
бизнес не бива повече
бъде “мачкан” и рекети-
ран. Ако не бъде подпо-
могнат, ще е безвъзврат-
но късно и безработните
у нас ще продължат да
се увеличават.

С

Йосиф АВРАМОВ,
член на УС на БТПП

лед началото
на февруар-
ските справед-
ливи протести
на стотици хи-
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думата
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iskamdumata@duma.bg

П

Снимка Мариета ТОМОВА

Ще има ли
българска
нация след
сто години
Демографският срив, емиграцията
и безработицата стопяват
населението с ужасяващи темпове

ма не само “обосновани
предположения”, но и тре-
вожни факти, че след петде-
сетина години българската
нация застрашаващо ще на-

И
малее. Питам т.нар. политическа класа:
след стотина години ще има ли българ-
ска нация върху сегашната територия на
България?!

Какъв страшен парадокс: да бъдем
тук, в нашата Родина, повече от 1300
години, да я браним и умираме заради
нея, да устоим на всякакви беди и доча-
каме “истинската демокрация”, която
може да ни затрие като народ!

Ето и някои факти:
 несравним с предишни времена

демографски срив, намалена раждае-

мост на дечица, повишена заболевае-
мост и смъртност сред всички възрасто-
ви групи;

 непрекъснато увеличаваща се еми-
грация, като особено тревожно е, че
емигрират квалифицирани и високооб-
разовани кадри;

 не само безработица, но и липса
на работни места.

С отказа да няма държавни предпри-
ятия, държавна политика за развитие на
важни отрасли в тежката и леката про-
мишленост, на високотехнологични от-
расли, а да се разчита само на интере-
са и благоволението на чуждестранни и
местни частни инвеститори, на концеси-
онери, търсещи евтина работна ръка,
българската държава се самолишава от

големи чисти доходи. А златодобивът!!!
Фатално влияние има и недостигът

на квалифицирани кадри, резултат от
сбърканата политика в системата на об-
разованието.

Държавата в сегашния си вид се е
превърнала в събирач на данъци. При
това състояние как да раждаш, да от-
глеждаш и възпитаваш раснещи с до-
стойнство хора! Не достигали пари за по-
ощряване на раждаемостта, за подпома-
гане на майчинството. А се вижда как и
по колко се изразходват средства от бю-
джета. Бонуси, бонуси, високи възнаграж-
дения за “класата”, повечето от които не
съответстват на средния индекс за инте-
лигентност и интелектуален капацитет.

Като капак на всичкото беше “блес-

тящият” ход на бившият финансов ми-
нистър С. Дянков за облагането с лихви
на депозитите. Така било в други стра-
ни на Европа. Но там жизненият стан-
дарт е многократно по-висок от този в
тая, уж моя и ваша, България. Не гово-
ря за лихвите върху влоговете на много
богатите (въпреки че и с тях не съм
съгласен), а за усилията на 90% от на-
селението да спести “бели пари за
черни дни”, да събере пари за образо-
вание на децата си, да купи телевизор,
хладилник, за евентуално лечение, за
дом...

Ще има ли българска нация след сто
години, господа политици?

Николай ТОНЕВ, София

Перник напоследък
се прочу с престъпления,
природни бедствия и
какво ли не, но най-фра-
пантното е, че в Перник
вилнее и един ч.с.и. Сти-
лиян Бадев. Същият
върши своеволия и без-
закония и тормози невин-
ни граждани. Вярно е, че
ГПК му дава права, но
също така го и задължа-
ва да спазва законите,
морала и етиката и клет-
вата, които е дал като
съдия. Ако си осъден и
има изпълнително дело,
може да ти се удържи
заплатата, пенсията и да
ти се вземе домашното
имущество, спестявания-
та и всички имоти. Това
може да стане, но закон-
но и морално, и ако
съдията изпълнител на-
руши законите, той отго-
варя за всички вреди и
щети.

Съдебният изпълни-
тел Стилиян Василев
Бадев, сл. №753, към

ие, кооператорите
в община Родо-
пи, някога не се
конфронтирахме,

якога в гимназиите се преподаваше еле-
ментарен солфеж. С удоволствие превръ-
щахме нотите в звуци. Например: ми, до,
си, ла. Преведено на езика на думите, зву-
чеше така: “О, не тъжи, кога денят изгрей

ЧАСТЕН СЪДЕБЕН ИЗПЪЛНИТЕЛ
ВИЛНЕЕ В ПЕРНИК

Дилема

окръжния съд в Перник,
е “прочут” с грубите за-
кононарушения, своево-
лия и липса на всякаква
етика и морал, тъй като
често незаконно образу-
ва и незаконно води
изпълнителните дела.
Съдът и прокуратурата
не го контролират и не
му търсят отговорност.

Обърнахме се към
Пернишкия окръжен и
административен съд за
нанесени вреди и щети
от общ. Трън за това, че
сме поправили стара и
саморазрушаваща се
къща. Съдът издаде не-
законно решение и изп.
лист и Бадев образува и
проведе незаконно изп.
дело и ми запорира пен-
сията. По законите дело-
то трябваше да се спре и
прекрати, но за съжале-
ние, въпреки дадените
жалби и сигнали до съда
и прокуратурата, законо-
нарушенията продължа-
ват. Бадев си е писал

около 500 лв. за нереал-
ни дейности! Не се явява
на определените срещи,
не прави протоколи на
договарянията, искания-
та и др. по делото. Него-
вите многобройни служи-
тели се държат грубо,
некултурно и даже малт-
ретират оплакващите се
граждани. Безспорни до-
казателства има в кори-
ците на делата.

Според чл.127 от
Конституцията - “проку-
ратурата следи за спаз-
ване на законността” и
“предприема действия
за отмяна на незаконо-
съобразни актове”, но
фактически в живота ни
прокуратурата напълно
е абдикирала от еле-
ментарните си задълже-
ния, бездейства и нищо
не предприема. Делото
е дадено в Страсбург.

Д-р Кирил ТАНЧЕВ,
София

Н
Конкуренция или сприятеляване

сприятелявахме се, съ-
ревновавахме се, бога-
та жътва жънехме.

Но ето я конкуренци-
ята - връхлетя като тор-
надо, като цунами сре-
щу приятелите коопера-
тори. Веднага грабнаха
керемидите от коопера-
тивните сгради. Механи-
заторите скъсаха при-
ятелските си отноше-
ния, заложиха на фер-
мерството, конкурираха
се година-две, на трета-
та - тракторите им оста-
наха без гуми, не може-
ха да ги подменят с
нови и фалираха. Тога-
ва земята запустя, коо-
перативните сгради
рухнаха.

За кураж на фермер-
четата отнякъде някой
доведе фермерското

семейство Рос от щата
Индиана, от Америка.
Той се оказа бос като
Христос! Какъв кураж
да даде на нашите но-
воизлюпени фермерче-
та?

Нашите бригадири,
механизатори, преми-
нали през подготвител-
ни курсове, школи по
агрокултура, се интере-
суват как вървят рабо-
тите там, как водят би-
ологична борба срещу
колорадските бръмба-
ри. Онзи запелтечи, за
пръв път среща такова
понятие в растителната
защита като биологич-
на борба срещу вреди-
телите в селското сто-
панство.

Очарователната пре-
водачка, докато му
обясни на фермера Рос
за какво става дума, той
сподели опита си, че те
събирали бръмбарите в

тенекии, изсипвали ги в
края на нивата, полива-
ли ги с бензин и ги изга-
ряли.

Нашите като слуша-
ха това откровение, не
вярваха на ушите си,
смееха се, разочарова-
ни напуснаха салона на
читалището. На фермер-
ство не случихме! Защо
господарите фермери
изпуснаха края на сел-
ското ни стопанство, та
вместо да изнасяме,
внасяме за нуждите на
родния пазар?

Отговорът е и прост,
и сложен. Приятелите на
колективния труд се за-
реждат с енергия от
сърцето. Другите, госпо-
дарите във фермерския
труд, се зареждат с
енергия от егото си.

Дядо Борис ГЪРНЕВ,
с. Бойково, Пловдивско

Поетично

Н
Солта на земята

мъглив, на залез той става по-красив”.
Тази миниатюра заседна дълбоко в полудетското

ми съзнание и не се изпари цял живот. Прочетох
много книги, научих много песни, но това кратичко
послание от една ведра и мъдра душа ме крепеше
цял живот. А той - моят живот, не беше кой знае
колко мъглив, но не и сияйно слънчев. Бурите, които
ме връхлитаха, побеждавах с помощта на “О, не
тъжи...” и се надявах на по-красив залез. Често се
замислях: вярно ли е това послание, има ли зрънце
истина в тази доброжелателна песенчица?

Има хора, стъпили здраво на земята, отрано оп-
ределили своята цел, преследващи я упорито, неот-
клонно. Тя за тях е като пътеводна звезда. Нерядко
тази звезда блести с фалшив блясък, който се раз-

гаря така, че превръща човека във всеядна свиня, с
вечно гладен за “още” търбух. Но има звезди, които
светят с истински пламък, и тогава мъгливият ден се
превръща в красив залез, озаряващ цялата земя.
Този пламък е “солта на земята”.

Къде сме ние - обикновените човеци - нито сви-
не, нито животодаряваща сол?

Познавам човек, който неуморно търсеше свое-
то място в живота, за околните - неуспешно, за него
- успешно. Изпях му песенчицата “О, не тъжи...” и го
попитах какъв беше изгревът на неговия ден и какъв
вижда да се задава залезът. “Денят ми”, отговори
той, “изгря мъглив, но залезът става все по-красив.
Няма по-голямо щастие от познанието, което носи
полза на хората. Не останах сляп и втренчен в нуж-
дите на своя търбух. Вярно пее песничката: “О, не
тъжи, кога денят изгрее мъглив, на залез той става
по-красив!”

Димитрина ОВАНЕСЯН
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Позиция Мисия Брюксел

но. Имам и някои съмнения,
които ще споделя.

Познаваме се отдавна, без
да сме приятели. Познават се
и семействата ни. Баща ми
Горан Готев му е поръчител в
БКП, едно време в тази пар-
тия не се влизаше лесно.
Баща ми много харесваше
Марин, защото тогавашният

Георги ГОТЕВ

Ж елая на служеб-
ния премиер Ма-
рин Райков успех.
Няма да му е лес-

младеж познаваше добре историята, имаше много
патриотични възгледи и идеите им за отношенията ни
със съседите съвпадаха. Аз пък много уважавам баща
му Райко Николов, един от най-блестящите български
дипломати, които съм имал честта да познавам лично.
Но Марин може би разочарова баща си, защото бързо
се преориентира към СДС. Ставайки премиер, Иван
Костов знаеше, че има верен човек във Външно. Ма-
рин Райков получи поста заместник-министър, дясна
ръка на Надежда Михайлова, която определено има-
ше нужда да й се помага.

Помагах и аз, защото по стечение на обстоятелст-
вата тогава бях единственият български дипломат,
когото в секретариата на Шенген познаваха лично.
Бях подготвил стратегия, според която България щеше
бързо да получи безвизов режим, при напълно
изпълними условия. Михайлова много хареса тази моя
стратегия, даже съм единственият служител на
Външно, когото тя похвали поименно от трибуната на
Народното събрание. Но нещо й стана, защото дни по-
късно ме уволни. Преди да си тръгна, отидох при Марин
Райков. Той ми каза, че се е опитал да ме “спаси”, но
не е успял. Аз му казах - нали знаеш какво следва, ще
стана журналист, ще започна да пиша статии и ще те
критикувам, драги мой управляващ. “Можеш да пишеш
срещу мен колкото си искаш”, ми отговори Марин
Райков с блестящата си усмивка. Тогава мислеше, че
СДС вечно ще е на власт и моите статии само ще му
вдигат рейтинга.

Минути по-късно две лица от охраната ме изхвърли-
ха като мръсно коте от Външно. Беше им казано да
бързат, за да не унищожа данни в компютрите. Какъв
абсурд: тогава основната ми мотивация беше да пре-
дам всичко, което беше в главата ми, на колегите си
от Консулския отдел, за да продължат да изпълняват
стратегията. Мисля, че успях, защото две години по-
късно визите паднаха.

Но политическата палачинка се обърна и Марин
Райков започна да се оплаква на общи познати, съвет-
ници на президента Първанов, че много го критикувам
в медиите. Наистина, многократно съм писал, че Ма-
рин Райков е виновен за либийското дело. Интернет е
велико нещо - и сега проверих, че има десетки публи-
кации с ключови думи Либия и нашите две имена.
Известно ми е, че на Марин Райков този грях му тежи.
Което всъщност говори добре за него, значи не е
гьонсурат.

Георги Димитров, посланик във Външно и мой
добър приятел, веднъж се върна от командировка и ми
предаде оплакването на нашия общ познат. Казах му
- адаш, Марин ми е разрешил да го критикувам лично,
колкото си искам. Така ли, ами тогава ще му го при-
помня, много се развесели Георги Димитров.

Дните на служебния кабинет са преброени. Бих
апелирал за това кратко време Марин Райков да не
доразнебити окончателно Външно министерство. Ни-
колай Младенов му е оставил куп проектоправилници,
отнемащи всякаква перспектива на кариерни дипло-
мати в полза на всякакви калинки, готови да прииждат
на пълчища. Не е работа на служебния премиер да
изпълнява мръсни поръчки на предшественика си.

Но не съм сигурен как ще постъпи. За мен няма
капка съмнение, че това правителство е изцяло съгла-
сувано с Бойко Борисов, и в този смисъл Марин Рай-
ков е негова, как да го кажа по-меко, марионетка.

Формулировката на президента Плевнелиев, че
“няма политически фигури” в служебното правителство,
за мен е трудно защитима в лицето на Марин Райков.
Подобно на Николай Младенов, Райков олицетворява
отричаната връзка между Синята коалиция и ГЕРБ.
Връзка, от която ГЕРБ само е печелил, а Синята коа-
лиция само е губила, ако това има значение.

Но отново желая успех на служебния премиер Ма-
рин Райков. На брюкселска сцена, в сравнение с Бой-
ко Борисов, той ще свети като слънце. Сигурен съм, че
ще му се радват, нежели защото много добре ще
говори на чужди езици и няма да има нужда да си
играе с мобилния телефон, за да избягва контакти.
Готов съм да се обзаложа, че ще говори точно това,
което се очаква от него, така че удоволствието от тази
комуникация в Брюксел ще бъде пълно.

Но Марин Райков ще има нужда от успех в роди-
ната. Пожелавам му тази лекота в общуването да му
бъде по силите и в България. Пожелавам му диплома-
тичния език, който той без съмнение владее, да наме-
ри отклик на разгневената улица.

Служебният премиер би трябвало да знае, че
основната му работа не е да изпълнява нечии
поръчки, а да осигури спокойна обстановка за про-
веждане на изборите на 12 май. Отклонява ли се от
целта, всеки четвъртък ще му го посочвам. Ако си
върши работата достойно, няма да съм единствени-
ят, който ще го похвали.

Искрено и лично
за Марин Райков

еобходимата смяна на
досегашния асоциален
български икономически
и обществен модел на
прехода със социален
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За нов обществен
договор в България

Н

Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

По-добре заплатени, по-добре осигурени, българите
няма да емигрират. Но трябва и да не кръшкат
от държавните си задължения и отговорности

не е задача, решението на която
може да бъде подменено с партий-
ни шаблони и лозунги или с медий-
ни платени пропагандни меропри-
ятия. Тази смяна няма да се получи
също така автоматично посредст-
вом петиции и протестни резолю-
ции, въпреки че те определено
помагат.

Светът трябва в непосредстве-
на перспектива да се оправи с
неговия си неолиберализъм, ние -
с нашенския. Промените, които
следват, са неизбежно належащи,
комплексни, включително фунда-
ментално мирогледни. Всяка друга
предварителна нагласа означава
обикновена мимикрия, неминуемо
водеща впоследствие към поредна-
та деградация.

В съвременния контекст вече
става дума ни повече и ни по-мал-
ко за качествено нов обществен
договор в България.

Досегашната “система” бе ба-
зирана върху всеопределящата
роля на пазара. Държавата и об-
ществото бяха сведени до обслуж-
ващи доминантното пазарно битие
сфери. Възникващите проблеми по
дефиниция би трябвало да се ре-
шават от само себе си и така по
най-добрия възможен начин.

Най-добрият от всички възмож-
ни светове обаче се оказа най-ло-
шият. Пазарът бързо се изроди в
монополистично господство и зло-
употреби,

демокрацията еволюира
във власт на
олигархията

руслото на свободната преса бе
цялостно канализирано в рамките
на слугинажа. Кризата, в която като
общество и стопанство попаднах-
ме преди четири години, не показ-
ва признаци да ни напусне. Напро-
тив - мизерията и безперспектив-
ността се вкореняват из нашите ге-
ографски ширини.

Нищо от онова, което досега бе
играно и разигравано през прехо-
да, вече доказано не работи. Нито
бизнесът може да се оправи сам,

без държавна помощ, нито държа-
вата може да продължава да търпи
да й се лепи етикетът “лош стопа-
нин”.

Хората трудно, но все пак раз-
браха, че прогресът не означава
“един срещу друг” и непременно
състезание, а е зависимост един от
друг, достатъчно често сътрудниче-
ство. В общественото пространство
все по-настойчиво се заговори за
загубеното чувство за справедли-
вост. Логиката говори, че явно по-
степенно на дневен ред идва соли-
дарността.

Събуждаме се, но не от сън, а
от упойка, от дълголетната упойка
на неолибералната идеологема.

Всеки обществен договор, за да
е устойчив и за да действа
продължително време без блокаж,
би трябвало да осигурява баланс
на интересите. Къде са въпросните
пресечни точки, които биха ни оси-
гурили равновесие и прогрес за
един продължителен етап от раз-
витието ни?

Социален обществен модел не
се строи без държава.

Държавата следва
да прекрати

отстъплението си

да се откаже от станалото обичай-
но абдикиране от редица области:
образование, здравеопазване, на-
ука и иновации. Модерно държав-
но устройство без строга регула-
тивна роля на държавата се показа
като неосъществимо. У нас става
въпрос не само за вкарване в ред
на монополистите, за опазването и
рационалното използване на при-
родните и пр. ресурси, но, особено
в кризисните условия, за банковата
система. Без регулация, без кон-
крентна намеса от страна на голя-
ма държавна банка, без популярни
каси и кооперативно банкиране
банковият картел години наред
действа единствено прокризисно и
в ущърб на дребния и средния биз-
нес. Което е в ущърб на заетостта,
т.е. в ущърб на нацията и страната.

Българският бизнес не разпо-
лага с потенциал без държавна
помощ и съдействие да преодолее
кризата. И тук става въпрос не само
и единствено за отношенията с
банките, но и за държавните
поръчки, за концесиите, за публич-
но-частното партньорство и пр.

А след като бизнесът волю-не-
волю започва у нас да разчита на
държавата, той неминуемо следва
да се откаже от необосновани при-
вилегии, каквато на първо място е
плоският данък. Ежегодните иска-
ния за намаление на здравнооси-
гурителните вноски не само не зву-
чат убедително, но и издават едно-

странчивост и егоистичност на под-
хода. Как иначе и за сметка на
какво ще се компенсира евентуал-
ното намаление - за сметка на об-
разованието, или за сметка на по-
нататъшно влошаване на равнище-
то на пенсиите и на здравеопазва-
нето?

Теорията за сравнителните
предимства от ниските заплати и
ниските данъци се показа през
прехода като напълно несъстоя-
телна. Хората у нас бяха докара-
ни дотам, че да не могат да по-
криват всекидневните си, елемен-
тарни нужди. На което общество-
то естествено реагира с масирани
улични протести.

Да се очаква покачване на про-
изводителността при заплащане
като сегашното в България е, най-
меко казано, наивно. Бизнесът у
нас трябва да се подготви да по-
срещне неколкократно

съществено
повишаване

на заплатите

Че някой и друг пишман бизне-
смен щял да фалира от това, най-
малко трябва да ни интересува.
След като не може да плаща при-
лични заплати, нека въпросният сам
да потърси друга сфера на дейност.
Да отиде него да го наемат и да се
увери колко ще му платят. Не е
нужно всички ние да го поддържа-
ме “на изкуствено дишане”.

Така стигаме до най-съществе-
ното в една държава, до хората. По-
добре заплатени, по-добре осигу-
рени при новия обществен договор
българите няма да виждат толкова
силен стимул, колкото досега, за
емиграция. Но същите тези хора
трябва най-после да се научат да
не получават заплата “в плик”, да
си търсят в магазина касовите бе-
лежки, навреме да си плащат мест-
ните данъци и такси - т.е. да не
кръшкат от държавните си задълже-
ния и отговорности.

Винаги досега съм виждал го-
лям зор да обясня на представите-
лите на местната политическа кла-
са, че България (а и Македония)
представлява нещо особено не
само за нас, родените по тези земи,
но и сама по себе си. Тукашните
домати имат вкус, тук морето мири-
ше хубаво, тук гората, ако се вслу-
шаш, говори, тук слънцето, ако си
достатъчно наблюдателен, ти се
усмихва. Прав е великият Николай
Хайтов, че изтървем ли България,
изтървали сме всичко.

Без нов обществен договор,
карайки както я захванахме през
куп за грош от началото на прехо-
да, със сигурност ще я изтървем
Българията, казвам ви!
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чително самите протести-
ращи не очакваха такъв
отзвук от своите собстве-
ни действия. А после вече
най-изненадан се оказа
този, който трябваше да
бъде най-информиран и
следователно - най-готов
за такова развитие - пре-
миерът Борисов. Два дни
след избухването на бун-
та, на 17 февруари, пре-
миерът откровено споде-
ли, че за него неделята
17-и е била почивен ден
и той играл футбол.

14 юли 1789 г. е бил
хубав летен ден. Абсолют-
ният монарх на Франция
Луи ХVI отива на лов.
Ловът не е бил особено
сполучлив. Той се връща

България е в състояние
на тест за зрялост

Следващият парламент трябва да приеме
веднага Закон за гражданската инициатива

Протестиращите не са готови да формират
политически субект, а пък структурирането на
такъв субект ще ги вкара в статуквото, срещу
което са, заяви социологът проф. Петър-Емил
Митев по време на форума “Политически
дебати”, организиран преди ден от фондация
“Фридрих Еберт” и Института за политически и
правни изследвания. Политолози и социолози -
проф. Георги Карасимеонов, доц. Огнян Мин-
чев, проф. Антоний Тодоров и проф. Митев
заявиха позициите си за процесите, които
текат в момента в България. Според участни-
ците в дебатите това, което ни очаква в пред-
стоящата предизборна кампания, ще се харак-
теризира главно като демагогия и популизъм.
Има реална опасност от блокиране, създаване
на патова ситуация след изборите, при която
сформирането на правителство - коалиционно
или програмно, ще е под въпрос. Днес пред-
ставяме позицията на един от участниците
във форума.

Проф.
Петър-Емил
МИТЕВ

П
ротестите, кои-
то заляха стра-
ната, изненада-
ха цялото об-
щество, вклю-

и записва в дневника си:
rien (нищо). А в това вре-
ме парижкият народ
съборил Бастилията. Е,
може да се каже: Quod
liced iovi, non liced bovi.
Това, което е позволено
на Юпитер, не е позволе-
но на никого. Но в случая
се оказа, че и на Юпитер
не му е позволено. Ситу-
ацията, която създадоха
протестите в България, е
необичайна и нейният
досегашен израз е един

огромен политически и
идеен вакуум. Това е из-
ключително важна разли-
ка в сравнение със съби-
тията в началото на бъл-
гарския преход.

Протестите имаха от-
резвителен ефект, защото
отличниците бяха скъсани
на вътрешния изпит.  Меж-
ду другото, те бяха скъса-
ни и на външния изпит.
Обсъждането на пробле-
ма Шенген показа, че най-
бедната страна в Европа
е и най-корумпираната.
Отрезвителният ефект се
състои в това, че се нала-
га да бъдат преразгледа-
ни основни понятия, които
бяха използвани ако не
изцяло ирационално, то с
много голяма доза ираци-
оналност. Например фи-
нансовата дисциплина.
Финансовата дисциплина
не може да бъде само сти-
скането на кесията с
държавните пари, защото
не е дисциплина, когато
откажеш да платиш, след
като си получил стока или
услуга. Може ли някой да
отиде в магазина и да не
си плати и това да бъде
дисциплина? А какво оз-
начава финансова стабил-
ност, с която толкова на-

род се хвали? Може ли да
има финансова стабилност
при икономическа неста-
билност? Ако ти предиз-
викаш фалити на фирми,
ако ти увеличаваш безра-
ботицата и забавяш рас-
тежа, свиваш потреблени-
ето, ти с това създаваш
икономическа нестабил-
ност, която не може да не
се отрази и върху финан-
совата. Това е първият
ефект - отрезвителният.

Вторият ефект - оздра-

вителният. Беше сложен
край на пълзящия автори-
таризъм, който често се
изразява като лична власт
на премиера Борисов, но
фактически това беше
триумвиратът Борисов-
Дянков-Цветанов. Протес-
тите показаха наличието
на демократичен потен-
циал в България, който не
можа да бъде смазан от
този пълзящ авторита-
ризъм.

И на трето място -
многозначен ефект в
смисъл, че поставят Бъл-
гария на кръстопът. Нали
поставяме въпроса “Накъ-
де върви България”.
Първо трябва да видим
къде сме. Ние сме на
кръстопът. Има път наго-
ре и път надолу. Това
трябва съвършено ясно да
се види. И да се видят
факторите, които обусла-
вят едното и другото. Има
път надолу, това е итали-
анският сценарий на не-
стабилност, но имайте
предвид, че Италия е до-
ста по-голяма и силна ико-
номически страна, за да
издържи на собствения си
италиански сценарии в
продължение на толкова
години. Има и път нагоре,
разбира се, който означа-
ва, че ще бъдат пресече-
ни не само временно, но
и трайно тези авторитар-
ни тенденции и ще бъде
нормализиран политиче-
ският диалог в страната.
Ще започне да се говори,
да се гледа политическа-
та рационалност, ще се
възроди ролята на парла-
мента, вместо да наблю-
даваме в края на това
управление подигравки с
парламентаризма.

Нека видим обаче са-
мия вакуум. Това е изклю-
чително важно. Този ва-
куум не може да бъде

запълнен от съществува-
щите политически партии.
В това се състои и една
изключително важна раз-
лика между събитията,
които стават сега, и оне-
зи, които са наблюдавани
в началото на прехода. В
началото на прехода
беше ясно, че става дума
за смяна на системата,
искахме да сменим тота-
литарния социализъм с
демократичен капита-
лизъм. Сега става дума за

смяна на политическия
модел. Тогава беше ясно
и кой може да осъществи
тази смяна. Сега

става дума
не за преход,
а за ревизия
на прехода

тъй като се оказа, че този
демократичен капита-
лизъм не е достатъчно де-
мократичен в българския

си вариант, а заедно с
това е и предостатъчно
олигархичен. Това опре-
деля идейния вакуум,
който се отразява на по-
литическите сили. Соци-
алистите могат да спече-
лят изборите. Това смя-
там, че е напълно реал-
но, но още по-реално е
тази победа да се окаже
пирова. Тук вече играта
на рейтинги губи до го-
ляма степен смисъла си,
защото не е достатъчно
да се спечелят изборите.
Това не е проблемът.
Проблемът е да се уста-
нови онази политическа
нормализация, онази по-
литическа стабилност,
чрез която можем да из-
лезем от неблагоприятна-
та, да не кажа тежка ико-
номическа конюнктура.
От една страна, полити-
ческите партии досега не
са показали готовност да
отговорят на изисквания-
та отдолу. Защо казвам
това? Защото стана ясно
от събитията в парламен-
та, че няма готовност да
се преразгледа Избор-
ният кодекс. Нито една
партия не излезе до-
статъчно ясно и катего-
рично да каже: искаме
промяна на Изборния
кодекс. Това е показател
за, меко казано,

неготовността
на политическите

партии

да отговорят на изисква-
нията на момента. От дру-
га страна, самите протес-
тиращи не са показали
готовност да формират
граждански и особено
политически субекти,
чрез които да запълнят
този вакуум. Ще направя
крачка назад. През 1997

г. във времето на протес-
тите ние направихме из-
ключително интересни
проучвания на масовите
нагласи с дълбочинни
интервюта и в непосред-
ствения период между 4
февруари и изборите. То-
гава беше ясно, че съби-
тията са изцяло в полза
на обединените демокра-
тични сили. И все пак на
въпроса: “Ако сега бъде
регистрирана младежка

партия, вие бихте ли гла-
сували за такава партия?”
между 20% и 25% от хо-
рата показаха такава го-
товност. Тогава, когато
беше ясно кой оглави
събитията, в чия полза са
събитията, и това не беше
поставено под съмнение,
постигна се национално
съгласие. Сега положени-
ето е още в по-голяма сте-
пен в полза на такава
сила, каквато не се е по-
явила. Няма политически
субект,

няма граждански
субект, който

да се е оформил

да спечели авторитет на
тези протести. Тук се при-
бавя и още нещо изклю-
чително съществено.
Въпросът е в това, че ва-
куумът, който проличава
толкова фрапиращо в
България, не е само
българско явление. Ще
дам пример с Испания.
Индигнадос (Indignados) -
възмутените, преди две
години станаха нов фак-
тор в испанския общест-
вен живот. Какви са тех-
ните искания - нов поли-
тически модел, не вярва-
ме на нито една полити-
ческа партия, не искаме
да участваме в парламен-
та. Получиха подкрепата
на 85% от обществото и
какво се получи - нищо!
Получи се огромен ваку-
ум. Самите индигнадос се
разделиха - едните искат
да правят партия, другите
са против.

 Протестиращите
са между Сцила

и Харибда

Сцила - защото, за да
станеш фактор, влизаш на

терена на политиката,
превръщайки се в един от
тях, тези, които правят
политика, и губиш хариз-
мата и моралния импулс.
Не са решили какво да
правят нашите протести-
ращи. Не знаят как да се
ориентират, каква крачка
да направят. Това задъл-
бочава вакуума. Тук се
прибавят и част от толко-
ва нереалистичните иска-
ния, които се поставят, и

илюзиите от типа на нова
конституция. Българският
преход започна с нова
конституция за разлика от
полския например, който
започна с търсене на
формулата на икономиче-
ския преход, с шоковата
терапия, докато

у нас се получи
шок без терапия

Какво би трябвало да
очакваме при положител-
ния вариант. Цялата исто-
рия на българския преход
е редуване на взривове и
апатия. Взрив, апатия.
Този омагьосан кръг тряб-
ва да се разкъса, ако ис-
каме да направим крачка-
та напред. Този омагьосан
кръг означава, че няма
институционни форми (и
това можеше да се попра-
ви с поправки в Изборния
кодекс), чрез които да се
канализира социалната
енергия отдолу, инициати-
вата отдолу. Една от
първите задачи на новия
парламент би трябвало да
бъде приемането на закон
за гражданската инициа-
тива, в който ще влязат и
националните референду-
ми, за различните начини,
по които гражданите мо-
гат да създадат група ad
hoc извън политическите
партии и да участват в ре-
шаването на обществени-
те проблеми. Има път на-
горе, има и потенциал.
Страната е в състояние на
тест за демократична по-
литическа зрелост. Изпит,
който трябва да положат
президентът на страната,
политическите партии на
страната, протестиращите
на улиците и всички изби-
ратели.

Записа
Светла ВАСИЛЕВА

Хиляди българи са на улицата с искане да се спре погубването на България

Служебният кабинет носи огромна отговорност заедно с президента
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нес ще преобладава облачно време с вре-
менни разкъсвания на облачността. Минимал-
ни температури между 4 и 9o, в София - около
4o. Значителни валежи ще има в Рило-Родоп-

ската област, където е възможна и гръмотевична дей-
ност. Ще бъде ветровито - в Източна България и се-
верно от планините ще духа силен южен вятър, а
дневните температури ще достигнат 22-24o. В остана-
лата част от страната максималните температури ще
бъдат между 15 и 20o, в София - около 15o. През
нощта срещу петък от северозапад ще започне да
нахлува студен въздух.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47343

GBP
2.37589

CHF
1.60881

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В петък от северозапад ще продължи да нахлуваВ петък от северозапад ще продължи да нахлуваВ петък от северозапад ще продължи да нахлуваВ петък от северозапад ще продължи да нахлуваВ петък от северозапад ще продължи да нахлува
студен възух. В Предбалкана и високите котло-студен възух. В Предбалкана и високите котло-студен възух. В Предбалкана и високите котло-студен възух. В Предбалкана и високите котло-студен възух. В Предбалкана и високите котло-
вини в Западна България дъждът ще преминававини в Западна България дъждът ще преминававини в Западна България дъждът ще преминававини в Западна България дъждът ще преминававини в Западна България дъждът ще преминава
в сняг. В Югоизточна България вятърът щев сняг. В Югоизточна България вятърът щев сняг. В Югоизточна България вятърът щев сняг. В Югоизточна България вятърът щев сняг. В Югоизточна България вятърът ще
остане южен и температурите ще са високи,остане южен и температурите ще са високи,остане южен и температурите ще са високи,остане южен и температурите ще са високи,остане южен и температурите ще са високи,
на много места ще вали дъжд. През нощта срещуна много места ще вали дъжд. През нощта срещуна много места ще вали дъжд. През нощта срещуна много места ще вали дъжд. През нощта срещуна много места ще вали дъжд. През нощта срещу
събота студеният въздух ще обхване цялатасъбота студеният въздух ще обхване цялатасъбота студеният въздух ще обхване цялатасъбота студеният въздух ще обхване цялатасъбота студеният въздух ще обхване цялата
страна и дъждът навсякъде ще премине в сняг.страна и дъждът навсякъде ще премине в сняг.страна и дъждът навсякъде ще премине в сняг.страна и дъждът навсякъде ще премине в сняг.страна и дъждът навсякъде ще премине в сняг.
Минималните температури ще са между минусМинималните температури ще са между минусМинималните температури ще са между минусМинималните температури ще са между минусМинималните температури ще са между минус
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ÌÂÚÂ ÒÂ·Â ÒË ‚

Œ¬≈Õ
Õ‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ
ÏˇÒÚÓ ˘Â ÒÂ
Ò·Î˙ÒÍ‡ÚÂ Ò ÔÓ-
‚Â˜Â ÔÓ·ÎÂÏË

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È
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¬‡¯Ë Ì‡˜‡ÎÌËˆË
ËÎË ‚ËÒ¯ÂÒÚÓˇ˘Ë
ËÌÒÚ‡ÌˆËË ÏÓ„‡Ú
‰‡ ‚Ë Ò˙Á‰‡‰‡Ú

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË
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—ÔÓÂ‰ Á‚ÂÁ‰ËÚÂ
ÒÂ Ì‡ÏË‡ÚÂ ‚
ÏÌÓ„Ó ‰Ó·˙ ÔÂ-
ËÓ‰, ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡È-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
“ˇ·‚‡ ‰‡ ÒÚÂ
Ï ‡ Í Ò Ë Ï ‡ Î Ì Ó
ÂÙÂÍÚË‚ÌË, ‡
ÍÎ˛˜˙Ú Í˙Ï ÚÓ‚‡

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ
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ƒÌÂÒ ˘Â ËÁÔËÚ‡ÚÂ
ÔÓ‰ÂÏ ‚ ÂÏÓˆËÓ-
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ˇÌËÂ. ¬ÒË˜ÍË ÒÂ-
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‚ ·Ë·ÎËÓÚÂÍ‡-
Ú‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ: «ÂÎÂÌ‡Ú‡
ÎËÌÂÈÍ‡

11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ-
Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡Ëˇ ¿Ì‰ÓÌÓ‚‡

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /242 ÂÔËÁÓ‰/
15.05 ÃÎ‡‰ËˇÚ ƒ‡ÍÛÎ‡ - /10 ÂÔ./
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì«Î‡ÚÌËˇÚ

ŒÙÂÈ 1988„.î /–ÂˆËÚ‡Î Ì‡
œ‡ÍÓ ‰Â ÀÛÒËˇ/

17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3138 ÂÔËÁÓ‰/

17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ Û·-

ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
18.30 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.45 ÿ‡ÚÓ‚‡ÎÓÌ - /7 ÂÔËÁÓ‰/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.55 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - /10 ÂÔËÁÓ‰/
21.45 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
22.05 ‘ÛÚ·ÓÎ: —Â˘‡-Â‚‡Ì¯ ÓÚ

ÚÛÌË‡ Á‡ ÀË„‡ ì≈‚ÓÔ‡î
00.00 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
00.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 13
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ.35
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡ÒÚËî

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 5
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

20.00 ìÃ‡„‡‰‡ÌÒ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎ-
ÒÚ‚ÓÚÓî - Ú‡ÌˆÛ‚‡ÎÌÓ ¯ÓÛ

21.00 ì–Â‚ÓÎ˛ˆËˇ Z ì -ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ.2

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î

- ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ. 4
00.20 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: ◊ËÒÚ‡˜˙Úî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 13
01.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.40 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î/Ô./

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 35
04.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î /Ô./
04.50 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡ÒÚËî

/Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 5

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-

‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ì≈Ú‡ÊÌ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 10
ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
00.45 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/

 Œ«»–Œ√
Õ‡ÒÚÓÂÌË ÒÚÂ
Ú‚˙‰Â ÍËÚË˜ÌÓ
Ë ÏÌÂÌËÂÚÓ Ì‡
‚ÒÂÍË Ì‡˜‡ÎÌËÍ,

ì‡‚ÚÓËÚÂÚî ËÎË ÔÓÎËÚËÍ
ÏÓÊÂ ‰‡ ‚Ë ‡Á‰‡ÁÌË.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

Ó·Î‡ÒÚÚ‡, ‚ ÍÓˇÚÓ ‡·ÓÚËÚÂ
ËÎË ÒÂ ËÁˇ‚ˇ‚‡ÚÂ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13 .15  ìƒÓÍ‡ÚÓ  ‚ÒË˜ÍË  Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14 .05  ì ÂÔÍÓ  Á‰‡‚Âî  Ò

√ÂÌ‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16 .10  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
16.40 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
18.10 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì”‡‚ÌÂÌËÂ-

ÚÓ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î
00.15 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.05 ì ˙ÒÌÓ ÌÓ˘ÂÏî
01.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.50 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
03.40 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
05.15 —ÂË‡Î: ì”‡‚ÌÂÌËÂ-

ÚÓ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì”‡‚ÌÂÌËÂ-

ÚÓ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î
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Култура
очаквайте

Именитата цигуларка Ваня Миланова
ще бъде солистка на Симфоничния ор-
кестър на Българското национално радио,
под диригентството на Мартин Майкут. В
концерта, който е на 15 март от 19 ч. в
зала “България”, ще прозвучи Концерт за
цигулка и оркестър от Ян Сибелиус, Сим-
фония 7 от Антонин Дворжак и Есе за

Âàíÿ Ìèëàíîâà ñâèðè
ñúñ ñèìôîíè÷íèÿ
îðêåñòúð íà ÁÍÐ

Известната цигуларка гостува и на
Плевенската филхармония в неделно матине
оркестър номер 1 от Самюъл Барбър.
Билети се продават на касата на “Кантус
фирмус” в зала “България” и в Рекламно-
информационния център на БНР, бул.
“Драган Цанков” 4, както и
на www.ticketsbg.com, научи
ДУМА от Виолета Лало-
шева.

Ваня Миланова ще гос-
тува и на Плевенската фил-
хармония в неделно мати-
не на 17 март от 11 ч. в
зала “Катя Попова”, съоб-
щи БТА. Събитието е сред
проявите, с които се отбе-
лязва 60-годишнината от
основаването на оркестъ-
ра в Плевен от проф. Саша
Попов. Под ръководството
на главния диригент Цанко
Делибозов ще прозвучат
шедьоврите Концерт за ци-
гулка от Брух, Интродукция и рондо кап-
ричиозо от Сен-Санс, “Циганката” от Ра-
вел и “Медитация” на Масне. В програма-
та ще участва  даровитият възпитаник на
Националното училище по изкуствата
“Панайот Пипков” - пианистът Стефан Бо-
нев. Той ще изпълни “Голяма брилянтна
полонеза” за пиано и оркестър от Шопен.
Публиката ще слуша и увертюрата към
операта “Сватбата на Фигаро”.

Ваня Миланова завършва Музикална-

та академия в София при проф. Петър Ар-
наудов, след което специализира в Гилд-
хол скул ъв мюзик в Лондон. На 20-годиш-
на възраст вече е лауреатка на конкурси-

те “Чайковски”, “Кралица
Елизабет” и “Паганини”.
Носителка е на голямата
награда на конкурса “Ко-
циан”. Свири с най-изве-
стните оркестри в Англия.
Гастролира с успех в Из-
раел, Франция, Италия,
Португалия, скандинав-
ските страни, Южна Аме-
рика и Южна Африка.
Ваня Миланова е първата
жена-изпълнителка, запи-
сала през 1985 г. всички-
те 24 капричии на Пага-
нини. Тя е и музикантът,
осъществил у нас премие-
ри на цигулковите концер-

ти на Уолтън, Елгар, Бритън. От 2003-та e
преподавателка по цигулка в университе-
та “Билкент”, Анкара.

Мартин Майкут е носител на стипен-
дията “Фулбрайт”. Има два доктората - в
Университета за музика и сценични изку-
ства в Братислава и в Аризонския универ-
ситет за музика. Гостувал е на редица
световноизвестни оркестри, в момента е
музикален директор на Рог вали симфони
оркестра в Ашланд, Орегон.

Паметна вечер за именитата писателка, прево-
дачка и общественичка Леда Милева ще се състои
на 15 март от 18 ч., петък, в зала 7 на НДК. Тя се

организира от Столичната общи-
на, Българската национална те-
левизия, Националния дворец на
културата и издателство “Захарий
Стоянов”. 40 дни след нейната
кончина в “духовния салон” на
НДК ще се съберат нейни при-
ятели, съратници и признателни
читатели.

На паметната вечер деца ще
рецитират нейни стихотворения,

отдавна влезли в българската класика. Ще бъдат
показани документални кадри за живота и делото
на достойната дъщеря на великия поет и интелек-
туалец Гео Милев. Те ще се до-
коснат на живо до голямото по-
етично творчество на Леда Миле-
ва, до преводаческото й дело, до
богатата й дейност като генера-
лен директор на БНТ, като пред-
седател на Съюза на преводачи-
те в България, като постоянен

представител
на България в
ЮНЕСКО, като основател и
главен редактор на сп. “Панора-
ма”, като дългогодишен предсе-
дател на международния ПЕН-
клуб, като депутат във Великото
народно събрание. Литератур-
ното дело и обществената дей-
ност на Леда Милева са ярък
пример за висок социален и ху-
дожествен морал.

На паметната вечер ще говорят Иван Гранит-
ски, директор на издателство “Захарий Стоянов”,
Никола Инджов, председател
на международната фондация
“Гео Милев”, и Панчо Панчев -
Дядо Пънч. Ще бъдат предста-
вени и съчиненията на Леда
Милева в четирите тома - “Изгу-
беното хвърчило”, “Двете пътеч-
ки”, “Когато куклите не спят” и
“Светлини и сенки”, както и
сборниците “Карнавал в гора-
та” и “Зайченцето бяло” (на
български и английски език).

Най-младата българка, излагала в Лувъра - Мирела Караджова,
създателката на персонажа на дяволчето “Фют” от едноименното
детско списание Мариана Матева, телевизионната звезда и астро-
ложка Бистра Копанарова, са част от имената, сформирали жен-
ския коктейл от художнички, включили се в третото издание на
артпроекта “Събудете стените си!”
В най-женския месец в галерията на Арт рентал в Софарма шо-
пинг център са решили да заложат на представителките на нежния
пол във визуалните изкуства. Участват още произведения на

Надежда Благоева, Сирма Сирома-
хова, Силвия Павлова, Пака Трай-
кова, Аменун Женева, Елица
Цветкова, Мария Златанова, Ирина
Угринова, Лилия Балимезова,
Илиана Иванова, Лена Захариева,
Мира Рахнева, Десислава Иванова-
Далия. На заформилата се дамска
арткомпания кавалерства Алек-
сандър Филипов със своите триме-
трови дървени пластики “Вретена”.
Организаторите, с подкрепата на
Wonderland Events, обещават да
събудят най-свежото пролетно
настроение на посетителите. На
откриването снощи “Тауърс гале-
ри” бе преобразена в “омагьосана
гора”. Феи и елфи пръскаха
“магия” навред сред гостите.
Нежни звуци създадоха нов свят
на спокойствие и релакс. Гвоздеят
на програмата бе танцовото
изпълнение на младата балерина
Белла Захариева, дъщеря на
барабаниста от група “Сигнал”
Владимир Захариев.

Вечер, посветена
на Леда Милева

Дъщерята
на барабаниста
на „Сигнал”
танцува
в галерия

Белла
Захариева

Александър
Филипов,

“Вретена”

Конски Великден
празнуват в Никопол

Конски Великден и Ден на ко-
невъда и конния спорт ще от-
празнуват на 15 март от 12 ч. в
Никопол. Събитията ще съберат
жителите и гостите на града на
площада между НЧ “Напредък
1871” и река Дунав, научи ДУМА
от Николинка Христова, секретар
на читалището.

Адам Равеч разказва
как се общува с
дивите животни

За първи път в България доку-
менталните филми на National
Geographic Channel ще се излъчват
в 3D реалност, както ДУМА писа.
По този повод в България присти-
га Адам Равеч - режисьор, откри-

вател, пътешественик и носител
на няколко награди “Еми”, включи-
телно и за кинематография за
документалната поредица “Голе-
мите миграции”. На 17 март от
14 ч. в Дома на киното той ще
представим премиерния за българ-
ските зрители документален филм
“Бялата мечка” в 3D. След прожек-
цията зрителите и любителите
на документалното кино ще имат
възможност да разговарят лично
с Адам Равеч. Ще могат да разбе-
рат какво е усещането да сни-
маш филми под шапката на Арк-
тика и как точно се общува с
дивите животни, научи ДУМА от
Албена Стоянова.

Книжовна премиера

Инициативният
комитет за чества-
не на 100-годишнина-
та от Балканската
война (1912-1913 г.)
организира на 15
март във Военния
клуб в Пловдив пред-
ставяне на книгата
на летеца I клас полк.
проф. д.в.н. Димитър
Недялков “История на българска-
та военна авиация”. Книгата и
автора ще представи историкът
проф. Андрей Пантев.

Подаряват билети за
концерта на „Депеш
мод” във Виена

“Депеш мод” ще изнесе специа-
лен ВИП концерт във Виена на
24 март. Радио FM+ и Радио Fresh
дават уникалния шанс на четири-
ма от своите слушатели да спече-
лят покани за събитието. От на-
чалото на седмицата в ефира на
радиостанциите звучат специал-
ни музикални депеш-загадки. Кога-
то ги разпознаят, феновете тряб-
ва да пишат на depeche@fmplus.net
или depeche@radiofresh.bg. На
18 март в шоуто на Калина Сте-
фанова по Радио FM+ и Теодор Кой-
чинов по Радио Fresh ще бъдат из-
теглени щастливците.

Адам Равеч
в действие

Сергей Лозница представи
новия си филм в София
Сергей Лозница представи
новия си филм в София
Сергей Лозница представи
новия си филм в София
Сергей Лозница представи
новия си филм в София
Сергей Лозница представи
новия си филм в София
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АТАНАС ИВАНОВ ШОПОВ

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Изминаха 20 ГОДИНИ без нашия
скъп съпруг, баща и дядо

Времето не може да заличи твоята
обич, спокойствие, сигурност и

топлина, с които ни дари. Спомняме си
с уважение и признателност!

Дълбок поклон пред светлата ти памет!
От семейството

от гр.Самоков
1912-1988

Никога няма
да те забравим!

Дълбок поклон
пред светлата ти

памет!

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

25 ГОДИНИ БЕЗ

СПАСКА
ВАСИЛЕВА

МИХАЙЛОВА
(МИЦИЕВА)

Поклон пред
светлата му памет!

Поклонението
ще се извърши
на 14.03.2013 г.

(четвъртък) от 14 часа
в Ритуалната зала

на Централните
софийски гробища.

От близките

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 12 март 2013 г.
на 91-годишна възраст почина

¬¿À≈Õ“»Õ
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Сребърна статуетка на музикант и вино
от нар получи пловдивският лекар
д-р Невен Енчев от Рон Хулдай, кмет на
Тел Авив-Яфо. Личният дар поднесе ди-
ректорът на културата на старата израел-
ска столица Ейтан Бен-Ами минути преди
концерта на “Тел Авив Младежки ор-
кестър” в Пловдив. Той е в знак на благо-
дарност за помощта на д-р Невен Енчев,
председател на фондация “Качество за
живот”, при организирането на гостуване-
то на младите музиканти в България, на-
учи ДУМА от Катя Стайкова.

Турнето на младежкия оркестър
включва Гоце Делчев, София, Пловдив,
Лом и Велико Търново и е във връзка с
честването на 70 години от спасяването
на българските евреи. То е по идея на
Яков Джераси, председател на междуна-
родната фондация “България”.

Директорът на културата на Тел Авив-
Яфо емоционално сподели пред изпълни-
лите градската Концертна зала пловдив-
чани, че неговата съпруга, както и жена-
та на брат му, са деца на български евреи
и той е благодарен на нашия народ, че е
спрял депортирането на техните родите-
ли в лагерите на смъртта. След това Ей-
тан Бен-Ами връчи на зам.-кмета на об-
щина Пловдив Стефан Стоянов специал-
ни марки, изобразяващи създаването на
Тел Авив през 1909 г. и плакет от стъкло
с благодарствени думи на иврит. “Ние спа-

Кметът на Тел Авив-Яфо дари
вино от нар на пловдивски лекар

Д-р Невен Енчев заслужи екзотичния подарък заради съдействието
за гостуването на млади израелски музиканти под тепетата

сихме не само близо 50 000 свои съна-
родници, но и още 20 000 евреи, като им
издадохме транзитни визи”, припомни ис-
торическите факти зам.-кметът.

След прочувствените думи започнаха
и вълнуващите изпълнения на 14-18-годиш-
ните младежи от Тел Авив. Изненада за
публиката бе чистият български език, на
който момче от оркестъра разясняваше
всяка музикална пиеса. Младите музикан-
ти изпълниха творби на израелски компо-
зитори и джаз импровизации. Специален
гост бе солистката на Националното музи-
кално училище в София Невена Пейкова.
Нейният кристален глас омагьоса публи-
ката с две песни на иврит и любимата
българска песен “Хубава си, моя горо”.

“Хубава си, моя горо” е песента, която
българските евреи често си припяват в
Израел”,  спонтанно сподели от сцената
Яков Джераси.

За финал момичетата и момчетата от
Тел Авив изсвириха Дунавско хоро. А пуб-
ликата им се отблагодари за вълнуващи-
те изпълнения, като ги извика два пъти на
бис. Няколко пловдивчани лично изказа-
ха своето възхищение на директора на
оркестъра Вера Голдщайн и диригента с
международно признание Йоси Регев.Невена Пейкова бе гост-солистка на “Тел Авив Младежки оркестър”

ай-престижната награда на еврейската
организацията “Шалом” - “Шофар”, която бе
връчена на кюстендилската общественост,
както и плакетът от българи, живеещи в
Израел, вече са изложени в къщата-музей
“Димитър Пешев”. Те вчера бяха предоставе-
ни на директорът на РИМ-Кюстендил Вален-
тин Дебочички от кмета Петър Паунов и
председателя на ОбС Иван Андонов. “Място-
то на тези награди е именно в този музей.
Ние трябва ежеминутно да напомняме на
бъдещите поколения за това, което са напра-
вили хората от Кюстендил”, заяви кметът
Петър Паунов. “През тези дни, посветени на
70-годишнината от спасяването на български-
те евреи от лагерите на смъртта, името на
Кюстендил се чува навсякъде. Тези паметни
знаци са символичен знак, че тази памет
трябва да се съхранява и пази, защото това
е огромна гордост за България и Кюстендил.
Това става възможно благодарение на
нашите съграждани Асен Суичмезов, Иван
Момчилов, Петър Михалев, Владимир Куртев
и Димитър Пешев”, каза Дебочички.

НЧ “Пробуда-1927” в с. Мечка и
НЧ “Напредък-1871” - Никопол, об-
ласт Плевен, обявяват конкурс - пъту-
ваща изложба с награди, “Мечката -
символ на сила, грижовност, добро-
душност и любопитство”.

Целите на конкурса са да се фор-
мира у подрастващите самочувствие,
че са творци и участници в културния
живот на местната общност и пазите-
ли на уникалната българска природа.
Да се утвърди и разкрие значението

Най-добрите фотожурналисти в конкурса на “БГ прес
фото 2013” бяха отличени на церемония във Виваком арт
хол. Заместник-кметът “Култура, образование, спорт и пре-
венция на зависимости” на София Тодор Чобанов връчи
наградите на победителите, определени от авторитетно
международно жури, научи ДУМА от домакините.

Първо място и Голямата награда на конкурса беше
присъдена на Георги Кожухаров за фотоисторията му от
боевете в Сирия - “Алепо - в окото на войната”, където
той прекарва една седмица заедно с бунтовници от
Сирийската свободна армия. Второто място получи Ни-
кола Михов с концептуалната си серия “Хотел “Виктория
палас”, а фотоесето “Баба и дядо” на Димитри Стефанов
зае престижната трета позиция.

Като едно от най-младите и налагащи се простран-
ства за култура и изкуство в страната, Виваком арт хол
връчи специална награда - смартфон Samsung Galaxy S
III, на първо място в категорията за млади фотографи до
23-годишна възраст, което беше спечелено от Денислав
Стойчев с репортажа му за екип от ловци на кучета,
които са по следите на глутницата, разкъсала известния
български професор Ботьо Тачков в кв. “Малинова доли-
на”. На второ място в категорията остана Цветомир Ди-
мов със снимка от визитата на Хилъри Клинтън в Бълга-
рия, на която президентът Росен Плевнелиев разговаря
с държавния секретар на САЩ до прозорец на кабинета

„ШОФАР” ВЕЧЕ Е ЧАСТ
ОТ КОЛЕКЦИЯТА
НА КЪЩАТА- МУЗЕЙ
„ДИМИТЪР ПЕШЕВ”

Конкурс-изложба „Мечката - символ на сила...”

си. Приза за видеожурналистика получи Янина Маноло-
ва за късометражния си филм “Това, което остава - След
урагана Санди”.

Конкурсът на “БГ прес фото” се провежда за 11-и път
и тази година акцентира върху съвременната фотожурна-
листика, документална и концептуална фотография. Уча-
стие взеха над 1700 снимки и истории от 96 автори. Из-
ложба на най-добрите 150 фотографии от конкурса, спе-
циално подбрани от международното жури, може да бъде
видяна във Виваком арт хол до 27 март с вход свободен.

за опазване на бозайниците в приро-
дата. Да се създадат условия за кул-
турен обмен, сътрудничество и кон-
такт между децата от различни краи-
ща на страната.

Регламент за участие: първа въз-
растова група - от 7 до 10 г., втора
възрастова група - 11 до 14 г. В жан-
ра изобразително изкуство може да
се използва техника без ограниче-
ния, формат 35/50; приложно изкуст-
во - техника и формат без ограниче-

ние. Изпратените творби трябва да
носят следната информация - трите
имена на детето и ръководителя му;
адрес, телефон, имейл за връзка и
име на читалището/училището. Сро-
кът за изпращане на творбите е до
22.04.2013 г. на адрес: 5843 с. Мечка,
област Плевен, НЧ “Пробуда-1927”.
Лице за контакти - Павлина Захари-
ева, pavlina.zaharieva@abv.bg или
5940 Никопол, област Плевен, ул.
“Христо Ботев” 6.
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Връчиха наградите на „БГ прес фото”Връчиха наградите на „БГ прес фото”Връчиха наградите на „БГ прес фото”Връчиха наградите на „БГ прес фото”Връчиха наградите на „БГ прес фото”

Николая ИВАНОВА
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- Докторе, значи казвате, че
е грип?

- Така изглежда...
- Ама свински ли е?
- Абсолютно. Само една ис-

тинска свиня може да извика
линейка в 4 сутринта за темпе-
ратура 37,2 градуса...

О.р. ген.-майор ЕВГЕНИ МАНЕВ,
фондация Български
военновъздушни сили, преподавател
Доц. д-р КОСТАДИН ЙОСИФОВ,
директор на Центъра по хидро-
и аеродинамика - Варна, към БАН
Проф. дфн НИКОЛАЙ АРЕТОВ,
филолог, литературен критик,
преводач, преподавател
Д-р ПЕТЪР БЕРОН,
биолог, политик

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

14
Св. преподобни Бенедикт Нурсийски

Преподобни Бенедикт Нурсийски от
малък се подвизавал на пустинно място.
Смята се за главен основател на монаше-
ския живот на Запад. Автор е на “Устав на
св. Бенедикт” - първият и досега най-ва-
жен манастирски устав в латинската тра-
диция, приет в почти всички обители. За
многото си добродетели получил дар на
изцерения. Починал в мир през 543 г.,
като няколко дни по-рано узнал за своята
смърт. Житието на св. Бенедикт е написа-
но от св. Григорий Велики, папа Римски.
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еизвестна досега
картина на фла-
мандския майстор
от ХVII век Антони
ван Дайк бе иден-

На 31 март в концертната зала на
двореца Кремъл ще се състои
юбилеен концерт по повод рожде-
ния ден на един от
най-големите руски
текстописци и поети
Иля Резник. Специал-
на покана за участие
е получила Лили
Иванова, която ще
бъде единственият
чуждестранен гост,
научи ДУМА от Петя
Иванова.
“Поканата за този
концерт дойде лично
от Иля Резник, с
когото сме близки
приятели и сме рабо-
тили заедно преди
години. Последният
път, когато се видях-
ме, беше по време на
концерта ми в зала
“Олимпия” в Париж.
Иля и съпругата му
Ирина си бяха купили
билети и ме изнена-
даха много приятно с присъствие-
то си в залата. Сега съм много
щастлива, защото ще мога да ги
видя отново и да поднеса лично

Îòêðèõà ïî èíòåðíåò
òâîðáà íà Âàí Äàéê
Никой не е очаквал, че покритото с прах произведение
на фламандския художник може да се окаже шедьовър

във Великобритания”, обясни
д-р Браун.

Новооткритата картина е
портрет на Оливия Портър,
придворна дама на съпруга-
та на Чарлз, Хенриета-Мария.
Тъй като творбата не бе раз-
позната с десетилетия, бе
напълно занемарена, покри-
та със слоеве мръсен прах и
никога не бе показвана в из-
ложба в музея.

“Не мога да говоря за це-
ната на това платно, тъй
като то не може да бъде
продадено никога. То е част
от националното наследст-
во. Мога само да кажа, че
портретът трябва да бъде
застрахован върху стойност
от 1 млн. паунда”, обясни

достъпни за всички. Именно
там тя бе забелязана от екс-
пертите. След сериозно про-
учване на материалите, тех-
никата и стила специалистът
от Оксфорд д-р Кристофър
Браун обяви категорично, че
това е платно на големия жи-
вописец Антони ван Дайк.
Доктор Браун е директор на
музея Ашмолеан в Оксфорд и
един от най-признатите екс-
перти по творчеството на фла-
мандския художник в света.
Пред Би Би Си специалистът
нарече находката “изключи-
телно съществено откритие”.
“Сигурни сме, че картината е
от късния период на Ван
Дайк - най-добрите му годи-
ни, когато той вече е живял

д-р Браун. Преди картината
да бъде идентифицирана от
него и почистена от специа-
листите, никой не е вярвал,
че тя може да струва повече
от 2000 до 5000 лири, доба-
вят от Би Би Си.

Легендарният кораб на “Грийнпийс” Arctic
Sunrise ще бъде на морска гара Варна от 22 до
24 март. Корабът, известен с кампанията за
спасяването на Арктика, ще обиколи 9 евро-
пейски страни с цел да подкрепи устойчивото
рибарство.

В момента в институциите на ЕС се раз-
глежда общата рибарска политика - регламент,
който се реформира само веднъж на 10 годи-
ни. Целта на екоорганизацията е новият регла-
мент да подкрепя рибарски методи, които не
разрушават морската среда, както и да бъде
даден приоритет на крайбрежните рибари с
ниско въздействие върху рибните запаси. Ко-
рабът идва от Румъния, катo на борда му ще
има и румънски рибар, който ще се срещне с
крайбрежни (дребномащабни) рибари от Бълга-
рия. В екипажа е и българинът Йордан Георги-
ев, който работи като радиооператор на кора-
бите на “Грийнпийс” от 2009 г.

Изложба на тема рибарство ще бъде под-
редена  в центъра на Варна (Севастопол) от 16
до 21 март. Още в програмата са среща на
румънския рибар и българските крайбрежни
рибари на 22 март от 11 до 12 ч. От 13 ч.
започва кръгла маса с представители на ИАРА,
учени и НПО-та на тема “Устойчиво рибарство
в ЕС”. На 23 и 24 март корабът обявява отво-
рени врати - ще бъде достъпен  за граждани от
10 до 18 ч., научи ДУМА от Деница Петрова.

За първи път у
нас мъж става част
от рок шоу с пилон.
Мачото Пламен
Маринов, познат
от “Максимус”,
ще забавлява
любителки на
твърдия са-
унд. Секса-
п и л н и я т
танцьор ще
п а р т н и р а
на една от
най-добри-
те танцьор-
ки на пи-
лон у нас -
Жаклин, от
ш к о л а т а
“Sonya Pole
Studio”. Пла-
мен Маринов
няма да се
изявява на
самия уред
днес, а ще
д о у к р а с и
компанията
на сексапил-
ната си партньорка. За сметка на това
Жаклин не ще пощади уникалните си
акробатики във въздуха и от време на
време ще забърква красавеца в еро-
тичния сценарий. Пламен ще е част от
главозамайващата хореография на тра-
диционната Dirty Sexy Rock в рок бар
“Rock IT”. Танцьорът гостува, за да си
изплакнат очите и рок дамите, за които
е подготвил нещо специално. Рокад-
жийките, намиращи се най-близо до
сцената, ще бъдат впечатлени. Разби-
ра се, всичко ще се случва на фона на
рок хитове, уточни за ДУМА Илияна
Йорданова.

атман, Жокера, Йода и
още над 70 експоната от
най-касовите холивудски
продукции ще бъдат из-

Легендарен кораб
акостира във Варна

ХОЛИВУДСКИ ГЕРОИ ГЛЕДАТ
ОТ ИЗЛОЖБА В СОФИЯ

Нарния”, “Пришълците”, “Робин Худ”,
“Час пик 2”, “Батман”, “Железният
човек”. Гостите могат да се докоснат
до истинските костюми и реквизити,
използвани от Вин Дизел, Арнолд
Шварценегер, Ръсел Кроу и други
идоли на седмото изкуство.

Специално за откриването на 15
март в 13 ч. ще дойдат и любими
български звезди. Вратите на експо-
зицията ще са отворени за феновете
всеки ден от 10 до 22 ч. За да бъде
изживяването още по-пълно и за-
помнящо се, в The Mall има специа-
лен кът с интерактивни игри, където
посетителите ще отговарят на въпро-
си от филми и ще имат възможност
да спечелят страхотни награди.

ШОУ НА ПИЛОН
ВЕЧЕ И С МЪЖКО
УЧАСТИЕ

Пламен
Маринов

Лили Иванова на концерта
в “Арена Армеец София”
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поздравленията си за рождения
му ден, както и да изпълня две
от новите си песни - “Ти не си за

мен” и “Рокля на
цветя”, за които Иля
специално написа
невероятни текстове
на руски език”,
сподели Лили Ивано-
ва.
Празничният концерт
е придружен от
масирана рекламна
кампания и ще бъде
излъчен в национал-
ния ефир на Първи
канал. Междувремен-
но стана ясно, че
Иванова е подарила
и своя нова песен
специално за слуша-
телите на БГ радио,
която бе представена
лично от нея вчера в
рубриката “Любими
песни за любими
хора”. “Как така” е
по музика на пианис-

та Огнян Енев, текст Мартин Кар-
бовски и аранжимент Емил Бояд-
жиев. Песента е включена в най-
новия албум на певицата “LI”.

Лили Иванова ще пее в Москва
на юбилея на Иля Резник
Лили Иванова ще пее в Москва
на юбилея на Иля Резник
Лили Иванова ще пее в Москва
на юбилея на Иля Резник
Лили Иванова ще пее в Москва
на юбилея на Иля Резник
Лили Иванова ще пее в Москва
на юбилея на Иля Резник

Б
ложени в столичния The Mall. В
продължение на  месец (15 март-15
април) посетителите на търговския
център ще могат да се потопят в
света на голямото кино. В специално
помещение на партерен етаж и в
коридорите ще се издигат впечатля-
ващи фигури, костюми, декори, сто-
рибордове и реквизит от касови про-
дукции. Сред тях са “Междузвездни
войни”, “Властелинът на пръстените”,
“Индиана Джоунс”, “Терминатор 2”,
“Хрониките на Ридик”, “Александър”,
“Мумията се завръща”, “Хрониките на

Н
тифицирана случайно в интер-
нет. Портретът на млада
жена в скъпи дрехи и данте-
лени обшивки до неотдавна
бе зарязан в склада на музея
на град Дарлингтън в Север-
на Англия. Никой не е очак-
вал, че покритото с прах про-
изведение може да се окаже
шедьовър.

Наскоро обаче творбата
бе фотографирана за проект
на Би Би Си, който предвиж-
да да събере всички маслени
картини в страната в интер-
нет каталог и да ги направи

Лили Друмева ще изнесе
в събота концерт в Прага
Лили Друмева ще изнесе
в събота концерт в Прага
Лили Друмева ще изнесе
в събота концерт в Прага
Лили Друмева ще изнесе
в събота концерт в Прага
Лили Друмева ще изнесе
в събота концерт в Прага
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Новите световни отборни
шампионки от Украйна (отляво

надясно): Наталия Жукова, Анна
Ушенина, Катерина Лагно, Мария

Музичук и Инна Гапоненко)

Украйна е световен
шампион за жени

Отборът на Украйна, воден от
световната шампионка Анна Уше-
нина, спечели световното отбор-
но първенство за жени, което се
проведе в Астана. В последния IХ
кръг на надпреварата украинките
завършиха наравно 2:2 с Русия и
оглавиха крайното класиране с 15
мач точки (22,5 реални). Въпреки че
събраха с половин точка повече -
23 т., китайките (трикратни све-
товни шампионки от 2007, 2009 и
2011 г.) останаха със среброто,
тъй като имат 13 мач точки, ко-
ето е първият показател за класи-
рането. На трето място остана
отборът на Русия с 12 мач точки
(22 реални). Нататък отборите се
подредиха по следния начин: 4. Гру-
зия 10 м.т. (19), 5. Индия 9 м.т. (16,5),
6. САЩ 7 м.т. (13,5), 7. Казахстан 6
м.т. (14), 8. Румъния 5 м.т. (12 5),
9. Франция 2 м.т. (8,5) и 10. Турция
1 м.т. (8,5).

          

Мемориал „Алехин”
в Лувъра и Санкт
Петербург

Парижкият Лувър и руският
държавен музей в Санкт Петер-
бург ще бъдат домакини на турнир
в памет на Александър Алехин
(1892-1946), в който ще участват
9 от най-силните шахматисти от
елита. Първите 5 кръга ще се иг-
раят във френската столица, къде-
то четвъртият световен шампи-
он е живял и работил в зенита на
славата си, а останалите 4 - в
града на река Нева, където през
1914 г. на знаменития Петербург-
ски шахматен турнир започва бле-
стящата кариера на Алехин. За да
почетат паметта на великия
шампион, на 21 април т.г. в Лувъра
ще се срещнат: световният шам-
пион Вишванатан Ананд, бившият
световен първенец Владимир Крам-
ник, шесткратният шампион на
Русия и носител на Световната
купа Пьотър Свидлер, последният
претендент за световната коро-
на Борис Гелфанд, арменският шах-
матен лидер Левон Аронян, най-
силните френски гросмайстори
Максим Ваше-Лаграв и Лоран Фре-
сине, най-известният английски
шахматист Майкъл Адамс, светов-
ният шампион в състава на “сбор-
ная” Никита Витюгов и действа-
щият шампион на Китай Дин Ли-
рен. Инициативата за мемориала е
на Руската шахматна федерация,
а финансовата подкрепа идва от
бизнесмените Генадий Тимоченко и
Андрей Филатов, който преди го-
дина подпомогна и провеждането
на мача за световната титла
между Вишванатан Ананд и Борис
Гелфанд в друг музей със световна
слава - Третяковската галерия в
Москва. За да могат повече зрите-
ли да се насладят на шоуто без
входни такси, партиите няма да се
играят в самия Лувър, а в специа-
лен павилион в градината на музея.

Черните на ход печелят

ОЖВАТ - ХОНФИ, БУДАПЕЩА, 1953 Г.

Задача

Отговор:

1ЕДс1! 2.Дс1 Тс3 3.Де1. Ако 3.Дс3, то 3ЕКе2+, но и
сега дамата загива. 3ЕТс1! 4.Дс1 Ке2+ с последващо
5ЕКс1 и фигура в повече за черните.

Дамите заст-
рашително са се
прицелили към
противниковите
царе, топовете
дебнат удобен
момент да се
включат в мато-
вата мрежа, офи-
церите контроли-
рат ключовите
диагонали, а ко-
нете дебнат в за-
сада... Как черни-
те нанасят съкру-
шителен удар?

25 британски паунда (близо 75 лева) е цената на би-
лета за един ден от започващия днес турнир на претен-
дентите в Лондон. Организаторите решиха да не следват
разпространената тенденция входът за подобни събития
да е свободен и обявиха ценоразписа за желаещите да
гледат на живо партиите. Абонаментът за целия турнир
струва 200 паунда, а билетът за студенти - 11,25 паунда.
Пропускът обаче не дава гаранция за седящо място, отбе-
лязват на сайта на организаторите.

ПО 25 ЛИРИ СТРУВАТ
ДНЕВНИТЕ БИЛЕТИ
В ЛОНДОН

Сблъсъкът между двамата главни фаворити Магнус Карлсен (вляво)
и Левон Аронян ще се състои още в I кръг на турнира утре

Магнус Карлсен
започва щурм на
световната титла
Данаилов добави Раджабов и Свидлер в списъка на фаворитите

Д

ППППП
резидентът на Европейския шахматен съюз Сил-
вио Данаилов също даде своите прогнози в блога
си в туитър: “Основните ми фаворити са Карлсен,
Раджабов и Свидлер. При това не задължително
в този ред”, написа българският мениджър.

нес е официално-
то откриване на
турнира на пре-
тендентите, който
ще излъчи след-

ващия съперник за титлата
на действащия световен
шампион Вишванатан
Ананд. Утре в Лондон са
партиите от първия кръг, в
който един срещу друг ще
се изправят Левон Аронян
(Арм) - Магнус Карлсен
(Нор), Борис Гелфанд (Изр)
- Теймур Раджабов (Азерб),
Василий Иванчук (Укр) -
Александър Гришчук (Рус) и
Пьотър Свидлер (Рус) - Вла-
димир Крамник (Рус). Осем-
те гросмайстори ще изигра-
ят по 2 партии помежду си
с класическа контрола на
времето (120 минути за 40
хода, последвани от 60 мин.
за следващите 20 хода и 15
мин. с добавяне на 30 сек.
на ход до края на партия-
та), като в случай на дележ
на първото място е предви-
ден тайбрек. Наградният
фонд на най-силния претен-
дентски турнир в историята
е 510 хиляди евро. Гросмай-
сторите ще играят в истори-
ческата сграда “Савой
плейс”.

Безспорният фаворит на
специалисти и букмейкъри
е лидерът в световната ран-
глиста Магнус Карлсен. Со-
чен от повечето си колеги
за най-силния съвременен
шахматист, младият норве-
жец, който пропусна пре-
дишния претендентски
цикъл, сега е решен да
стигне до края. Карлсен
нарече турнира най-важния
в кариерата му и се подгот-
ви доста съвестно за него.
Той проведе двуседмичен
лагер на Карибските остро-
ви заедно с треньора си
Петер Хайне Нилсен, по
време на който освен върху
чисто шахматна подготовка
младият норвежец наблег-
на и върху физическата си
форма и игра много тенис и
скуош. За Карлсен турнирът
на претендентите започва
със сериозно предизвика-
телство, като още в първия
кръг той ще се изправи сре-
щу един от главните си

съперници за първото мяс-
то - Левон Аронян, при това
с черните фигури. Най-сил-
ният арменски шахматист и
№3 в световната ранглиста
пристигна в английската
столица още в началото на
седмицата след дълъг учеб-
но-тренировъчен лагер в
родината си.

“Много съм въодушевен,
тъй като се намирам на
такъв етап от кариерата си,
когато само добрата игра
не ми е достатъчна. Сега
стремежът ми е един - по-
вече победи”, каза арме-
нецът преди старта на
състезанието. Той разкри и
някои най-общи детайли от
подготовката си за Лондон:
“Преди турнир е много важ-
но да отгатнеш какво очак-
ват от теб съперниците ти,
какво ново са подготвили.
Аз работих върху това с моя

щаб и мога да кажа, че съм
доволен от подготовката
си, както никога преди”.

Последният претендент
за титлата - Борис Гел-
фанд, който загуби мача за
короната от Ананд, е уча-
стникът с най-много отри-
цателни постижения. Освен
че е най-възрастният в
Лондон (44 г.), той е и с
най-ниско ЕЛО (2740) и
съответно най-задна пози-
ция в световната ранглиста
- №18. Не стига това, ами
той започва турнира и със
съперника, срещу който
има най-лош баланс - Тей-
мур Раджабов. Израелски-
ят гросмайстор има едва 1
победа над младия азер-
байджанец, и то през 2005
г. Оттогава досега е успял
да постигне 11 ремита при
5 загуби, като основната
вина за тях имат злощасти-
ята му в Староиндийска за-
щита с черните фигури. Но
в първия кръг той има бе-
лите срещу Раджабов...

Най-непредсказуемият
сред осемте претенденти -
Василий Иванчук, в първия
кръг има белите фигури
срещу Александър Гриш-
чук, с когото има положи-
телен баланс: +2, -0, =11.
Украинският гросмайстор,
който на 18 март ще
навърши 44 години, вече

четвърт век е в световния
елит. Той е абсолютно уни-
версален шахматист, играе
практически всички дебю-
ти и отлично се ориентира
във всякакви типове пози-
ции. Иванчук е известен с
любовта си към всички раз-
новидности на шахмата и
има високи постижения в
турнирите по ускорен шах
и блиц. Утрешният му
съперник пък е действащи-
ят световен шампион по
блиц, познат още и с голя-
мата си любов към покера,
заради който преди някол-
ко години беше решил да
изостави шаха. Самият
Гришчук назовава основ-
ния си минус в предстоя-
щия турнир - недостатъчна-
та мотивация.

По волята на жребия
още в първия кръг помежду
си ще се срещнат другите
двама руски участници
Пьотър Свидлер и Влади-
мир Крамник. Шесткратният
шампион на Русия Свидлер
има 3 победи и 6 загуби от
Крамник, като всички пора-
жения са с черните фигури.
Двамата имат и 14 равенст-
ва помежду си, но психоло-
гическото предимство оп-
ределено е на страната на
бившия световен шампион.
За това допринася и фактът,
че единствено през 2005 г.
Свидлер е имал по-висок
рейтинг от Крамник. Уни-
калната мощ на дебютната
подготовка на бившия све-
товен шампион е предизви-
кателство, пред което не
всеки може да се изправи.
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Спорт
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ФУТБОЛ

ПО БНТ 1
ЛИГА ЕВРОПА

20.00 Челси -
Стяуа
ПО БТВ

ЕКШЪН
20.00 Интер -

Тотнъм
22.05

Нюкасъл - Анжи
ПО РИНГ

19.00 Зенит - Базел
22.05 Бордо - Бенфика

Резултати

Шампионска лига
1/8 финални реванши

Барселона - Милан 4:0 (0:2
в първия мач) 2:0  Меси (5 и
40), 3:0 Вия (55), 4:0 Алба
(90+2); Шалке 04 - Галата-
сарай 2:3 (1:1) 1:0 Нойще-
тер (17), 1:1 Алтънтоп (37), 1:2
Йълмаз (42), 2:2 Бастос (63), 2:3
Булут (90+5); късно снощи Бай-
ерн Мюнхен - Арсенал (3:1); Мала-
га - Порто (0:1)

кратки

Ботев Пд получи „Колежа” навръх юбилея
тадион “Христо Ботев” стана
собственост на ПФК Ботев
за следващите 35 години.
Дългоочакваният концесио-

Кметът на Пловдив Иван Тотев и изпълнителният директор на Ботев Ангел Палийски
подписаха договор за концесия на стадион “Христо Ботев”

Снимка BOTEVPLOVDIV.BG

Купа на България

Локо Сф - ЦСКА
0:0; Миньор - Славия
2:5 0:2 П. Димитров (10
и 18), 0:3 Желев (34), 0:4
Ливраменто (48), 0:5
Лазаров (61), 1:5 П.
Петров (65), 2:5 Ялъ-
мов (70), ЧК: Г. Петров
(58-С), Хаджиев (77-М),
В. Генев (90+2-С); Берое - Пирин ГД
и Левски - Литекс (късно снощи)

С
нен договор между община Плов-
див и клуба стана факт навръх
101-вия рожден ден на “жълто-
черните”. Стотици ботевисти ста-
наха свидетели на подписването
на документа от кмета на Плов-
див Иван Тотев и изпълнителния
директор Ангел Палийски пред
легендарното съоръжение, което
скоро ще се сбогува с настоящия
си вид.

По време на честването на
празника президентът на Ботев
Юли Попов анонсира, че реконст-
рукцията на “Колежа” ще старти-
ра след пловдивското дерби, кое-
то по програма е на 8 май.

Тържеството бе уважено от
ръководствата на клуба и Сдруже-
ние ПФК Ботев, целия спортно-
технически щаб, представителния
отбор, деца от академията на клу-
ба и множество ботевисти. От име-
то на клуба и привържениците бяха
поднесени венци на паметника на
Христо Ботев, а в края небето бе
осветено от зрелищна заря.

тборите на Локо Сф и
ЦСКА завършиха 0:0 в
първия 1/4-финал за
Купата на България.

Левент Аврамов ще
спасява Калиакра

Треньорът на втородивизион-
ния Калиакра (Каварна) Радостин
Трифонов подаде оставка след
домакинската загуба на отбора
му с 1:4 от Любимец в ХV кръг в
“Б” група. В неделя след мача той
заяви, че не желае да носи един-
ствен отговорността за състо-
янието на отбора. На поста го
смени Левент Аврамов, който е
назначен на длъжност главен
мениджър. “Идването ми в Кавар-
на е с цел спасяването на отбо-
ра от изпадане”, каза Аврамов,
който притежава в Смолян ча-
стна футболна школа Родопея с
60 деца. Договорът му е до края
на сезона, по думите му всякак-
ви други цели са нереални, защо-
то трябва да се гледа трезво на
нещата в Калиакра и мястото,
което заема във временното кла-
сиране. Аврамов добави, че с ня-
кои от момчетата е играл във
варненския Черно море, повече-
то от половината от останали-
те също познавал, защото ги
следил като играчи на други
отбори. “Ще работя с досегаш-
ните двама помощник-треньори
и се надявам заедно да направим
всичко, което е по силите ни
отборът да остане в професио-
налния футбол. Ако всичко мине
нормално, ще започна преговори
за удължаване на престоя”, до-
бави Аврамов. След  ХV кръг
Калиакра е 10-и със 17 т., пред
Шумен 17, Видима-Раковски 16 и
Септември 9.

Висла и без Генков
на полуфинал

Отборът на Висла (Краков)
се класира за полуфиналите за
Купата на Полша по футбол след
победа над Ягелония в Бялисток
в реванша с 4:2 (общ резултат
6:2). Българският нападател
Цветан Генков не игра поради
болки в кръста.

Софийското дерби
завърши 0:0 в Своге
О
ЦСКА удря 2 греди, Локо Сф - 1, реферът отменя гол на „домакините”

Това беше дебют за Милен
Радуканов, който смени преди
2 дни Миодраг Йешич начело
на “червените”. Столичното
дерби се игра в Своге, тъй като
“железничарите” не могат да
използват собствения си ста-
дион в квартал “Надежда”.
През 95-те минути по-интерес-
ните положения се изчерпват
с 3 греди - 2 за ЦСКА и 1 за
Локомотив. В 14-ата мин. Мар-
тин Камбуров от границата на
малкото наказателно поле
отклони центриране на Сер-
жиньо и уцели гредата зад вра-

Запътилият се към
Купата на България
Славия постигна убеди-
телна победа с 5:2 при
гостуването на Миньор
(Перник) в първия мач
от 1/4-финалите. В сре-
щата нямаше никаква
интрига и “белите” с

СЛАВИЯ ГАЗИ МИНЬОР В ПЕРНИК,
АНТОНОВ ПУСКА 2 ГОЛА В ДЕБЮТА СИ

лекота поведоха убеди-
телно. Още до почивка-
та те имаха комфортен
аванс от 3 гола, след
което преднината им
набъбна до 5:0 в 61-ата.
3 минути преди това
обаче вратарят Георги
Петков получи червен

картон, а Велислав Ву-
цов беше извършил и
трите си смени през по-
чивката.

Под рамката заста-
на картотекираният в
последния момент на-
падател Мирослав Ан-
тонов и той пусна 2

гола при дебюта си за
“белите”. В края беше
изгонен и Камен Хад-
жиев от Миньор, а за-
щитникът на Славия
Виктор Генев видя чер-
вения цвят в добавено-
то време. С 2 гола във
вратата на Миньор се

отчете Петър Димит-
ров, а по един добави-
ха Живко Желев, Анто-
нио Ливраменто и ка-
питанът Здравко Лаза-
ров. За перничани на
Антонов вкараха Петър
Петров (65) и Димитър
Ялъмов (70).

БАРСЕЛОНА ОТКАЗА МИЛАН С 4:0,
ГАЛАТАСАРАЙ НАДВИ ШАЛКЕ С 3:2

Снимка БГНЕС

Лионел Меси се измъква между Филип Мексес (вляво) и капитана на Милан
Масимо Амброзини по време на реванша от 1/4 финалите в Шампионската

лига, спечелен от Барселона с 4:0 с 2 гола на аржентинеца

Барселона разби Милан с 4:0 и с общ резултат
4:2 се класира за 1/4 финалите на Шампионската
лига. Каталунците наваксаха без проблем пасива
от първия мач, защото италианците не показаха и
помен от добрата си игра в Милано. Над всички
отново бе Лионел Меси (5 и 40). Суперзвездата на
Барса наниза 2 страхотни гола, с което всичко
започна отначало. Давид Вия (55) предреши изхо-
да на двубоя, а защитникът Жорди Алба (90+2)
оформи резултата. Така Барса се класира на 1/4
финалите за 6-и пореден път. В съблекалнята след
мача испанците празнуваха със 7-кратния свето-
вен шампион във Формула 1 Михаел Шумахер
(Гер). Меси пък вече е с 58 гола в турнира и е
втори във вечната класация на голмайсторите, пред
Рууд ван Нистелрой (Хол) с 56. Води Раул Гонса-
лес Бланко със 71 попадения. Този сезон аржен-
тинецът също е 2-ри в подреждането със 7 гола.
Лидери с по 8 са Кристиано Роналдо (Реал) и
Бурак Йълмаз (Галатасарай).

В другия 1/8 финал Галатасарай би Шалке с 3:2
като гост и влезе в топ 8 за пръв път от 2001 г.
“Чим Бом” елиминира германците с общ резултат
4:3 с голове на Хамит Алтънтоп (37), Йълмаз (42)
и Умут Булут (90+5), а за “кралскосините” се раз-
писаха Роман Нойщетер (17) и Мишел Бастос (63).

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Бившият
играч на ЦСКА

и капитан на
Локо Сф

Александър
Бранеков
атакува

Джонго Присо
в първия 1/4

финал за
Купата на

България,
завършил 0:0 в

Своге

таря Божидар Митрев. Две ми-
нути след това след центрира-
не на Присо отдясно Камбу-
ров се наведе и игра с глава,
вместо да стреля с крак и
Митрев улови слабия му удар.
В 76-ата мин. Крум Бибишков
стреля изненадващо с пета и
прати топката в левия стълб
на Томаш Черни. В 82-ата ми-
нута защитникът Ангел Грън-
чов увисна при центриране и
Крум Бибишков вкара топката
във вратата на ЦСКА, но ре-
ферът Александър Костадинов
не зачете гола и маркира за-
сада. Също с пета резервата
Спас Делев отклони в гредата
подаване на другата резерва
Кириакидис.
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Ботев Пд получи
стадиона си
навръх юбилея

гледайте

кратки

Марек и ЦСКА
на финал

Шампионът Марек Юнион-Ив-
кони Дупница и ЦСКА играха сно-
щи в Габрово на финала за Купата
на България по волейбол. В полуфи-
нала дупничани обърнаха драма-
тично Нефтохимик с 3:2 гейма
(-23, -25, 21, 22, 12). “Червените”
също надвиха Пирин Балканстрой
Разлог с 3:2 (-23, 16, 27, -20, 11).

Хокеистите падат
от Китай с 0:14

Юношеският национален отбор
на България по хокей на лед (до 18
г.) бе разбит от Китай с 0:14 (0:6,
0:2, 0:6) на Световното първенст-
во в дивизия 3, група А. Чжан вкара
5 гола, а Чжу добави още 4.
Всъщност българският вратар
Стефан Юруков трябва да бъде
похвален за старанието си, след
като освен 14-те гола спаси още
43 удара към мрежата. Това е 2-ра
поредна загуба за българите, след
като на старта паднаха от дома-
кина Тайван с 2:9. България играе
с Нова Зеландия утре.

Найденова във
II кръг в Мадрид

Александрина Найденова се
класира за II кръг на турнира по
тенис на червени кортове в Ма-
дрид ($10 000). Българката разби
на старта Алис Саворети (Ит) с
6:2, 6:1.

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ

10.15 и 12.15
СК в Ленцерхайде

(мъже)
11.30

СК в Ленцерхайде
(жени)

БИАТЛОН
14.00 СК в Ханти-Мансийск (жени)

СНУКЪР
15.30 и 21.45 Серии PTC Ирландия

СКИ-СКОКОВЕ
18.45

СК в Трондхайм (квалификация)
ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ

20.00 СП в Канада
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС
22.00

“Мастърс” в Индиън Уелс (мъже)

Новият спортен министър Петър
Стойчев (вляво) официално встъпи в

длъжност вчера. Постът му бе
предаден от досегашния министър
Свилен Нейков с огромен букет и

пожелания за ползотворна и успешна
дейност. Двамата се договориха за

приемственост в работата

Снимка МФВС

Австриецът Грегор Шлийренцауер спечели предсрочно Световната купа
по ски-скокове, след като завърши пети в старта от голямата шанца
във финландския зимен център Куопио. Шлийренцауер, победител в
турнира “Четирите шанци”, триумфира със световната купа за втори път
в кариерата си след сезон 2008/2009. В състезанието, проведено на
осветление, той постигна опити от 128.5 и 128.0 м и събра 253.5 т. Първа
победа през сезона извоюва световният шампион Камил Щох (Пол),
който прелетя в първия си опит 135 м, само с 0.5 м под рекорда на
шанцата на Масахико Харада (Яп). При втория пък Щох скочи 129 м и
събра 268.1 т. Втори завърши Дайки Ито (Яп) с 257.2 т. (129.0 и 132.0 м),
а трети Зеверин Фройнд с 255.2 т. (129.5 и 130.0 м). Владимир Зограф-
ски, който беше шести в квалификацията, се нареди 23-ти със скокове
от 125.5 и 118.0 м и събра 225.0 т. Самоковецът беше 18-и след първия
скок, но остана 25-и във втория. След 23 от общо 27 старта Шлийренца-
уер е с актив от 1381 т., пред  Андерс Бардал (Нор) 912, Зеверин
Фройнд (Гер) 819, и др.

Гришо
с 2 загуби
в САЩ

Първата ни ракета
безпомощен срещу №1
в света, пада драматично
и на двойки в Индиън Уелс

Григор Димитров се опитва
да върне от неудобна позиция
топката към Новак Джокович
в III кръг в Индиън Уелс
при загубата с  6:7 (4), 1:6

“Започнах много зле, играех лошо. Просто се опитвах да се задържа в
резултата и да остана в мача. В началото Григор сервира добре, но напра-
ви тези 4 двойни грешки и реално сам ме върна в мача. Във 2-рия сет
направих 2 пробива, но не играх нищо особено, а това стана благодарение
на големия брой негови непредизвикани грешки. Просто трябваше да се
опитам да остана в мача и да бъда търпелив. Той грешеше, а аз просто
връщах топката в корта. Опитах се да остана спокоен и позитивно настро-
ен, чакайки своите шансове. Това е общо взето единственото положително
нещо, което мога да посоча от това представяне”, каза Джокович.

ралния корт. Това е 2-ра загуба за Ди-
митров от Ноле, след като в първата
среща нашият падна с 3:6, 2:6 в Шанхай
през 2012 г.

Джокера пък записа 15-ата си по-
редна победа и е без загуба от начало-
то на 2013 г. Сърбинът пласира само 1
ас срещу 5 за Григор, но допусна 2 пъти
по-малко двойни грешки - 3. За място
на 1/4-финал той ще играе със Сам
Куери (САЩ), надвил Маринко Матоше-
вич (Авл) със 7:6 (6), 6:7 (7), 7:5. Гришо,
който е най-младият тенисист в Индиън

Уелс, напуска турнира на сингъл с $26
000 от наградния фонд и 45 т. за светов-
ната ранглиста, но ще прибави 25 и ще
запази 31-вото си място. На двойки
Димитров и Нилсен приключват турни-
ра с общо 90 т. и $16 993. Следващото
състезание, на което Григор Димитров
ще участва, е “Мастърс”-ът в Маями от
20 март, където миналата година първа-
та ни ракета достигна до IV кръг и има
да защитава 90 т. По всяка вероятност
бългринът отново ще е поставен и ще
почива в I кръг.

ГГригор Димитров (№31 в света)
претърпя 2 загуби на “Мастърс” турнира
в Индиън Уелс ($4 330 000) в рамките
на няколко часа. На сингъл в сблъсък от
III кръг 21-годишният хасковлия прекло-
ни глава пред световния №1 Новак Джо-
кович (Сърб) с 6:7 (4), 1:6. По-късно на
двойки Гришо и партньорът му Фреде-
рик Нилсен (Дан) бяха обърнати в спо-
ра за място на 1/4-финал от Иван Додиг
(Хърв) и Марсело Мело (Браз) със 7:6
(1), 1:6, 8:10.

В третия си сблъсък с действащ №1
и втори с Джокович Гришо изигра добър
първи сет. Хасковлията поведе с 5:2 гей-
ма, а после  сервираше за сета при 5:3,
но психически не издържа. Димитров
допусна 4 двойни грешки и така върна
сърбина в сета. Съперниците пратиха
сета в тайбрек при 6:6, в който Ноле бе
безапелационен. Във 2-рата част
сърбинът наложи шампионското си тем-
по и затвори мача за 68 мин. на цент-

Над 4000 номинации постъ-
пиха за наградите на Фонда-
ция “Димитър Бербатов” и през
юбилейната пета кампания - за
2012 г., на проекта “Успелите
деца на България”. Одобрени
са около 650, които са спазили
всички административни изи-
сквания. В тях са обхванати
около 800 деца. Списъците са

ФОНДАЦИЯТА НА БЕРБАТОВ СЪБРА НАД 4000 НОМИНАЦИИ
обявени на уебсайта на проек-
та http://dberbatov.org/projects/
nagradi/, както и на уебсайта
на Фондацията http://dberba-
tov.org/страници/Нашите-
деца. Децата, попаднали в
Клуб 2012, са от 88 населени
места в страната. Най-много са
представителите на София,
следвани от Варна, Пловдив,

Русе, Габрово и Бургас. Деца-
та кандидатстват със своите
постижения през 2012 г. в ка-
тегориите Изкуства, Наука и
Спорт, разделени възрастово
на I-IV, V-VIII и IX-XII клас.
Навършващата 5 години на 7
април 2013 г. Фондация се
утвърди като близък приятел
на младите таланти на Бълга-

рия. Досега са номинирани над
10 000 деца от 193 града и 51
села в цялата страна, а сред
номинираните има постижения
в 42 сфери на изкуството и 56
различни вида спорт. Топотли-
чията за успехи в науката са
138, а общият брой на спече-
лените балкански, европейски
и световни титли е 861.

ШЛИЙРЕНЦАУЕР С 2-РА СВЕТОВНА КУПА,
ЗОГРАФСКИ 23-ТИ В КУОПИО

Грегор
Шлийренцауер
е вдигнат
на ръце от
съотборниците си от
Австрия след като
си осигури предсрочно
втора Световна купа
по ски-скокове, въпреки
че остана 5-и
на голямата шанца
в Куопио

Даниел Иванов-Аоияма постигна
трета победа на пролетния турнир
по сумо “Хару Башьо” в японския
град Осака. 186-килограмовият
българин събори с 2 кг по-тежкия
бразилец Кайсей на дохиото със
захват “цукиотоши”. Първият евро-
пейски “одзеки” Калоян Махлянов-
Котоошу пък допусна трета поредна

Аоияма с трета победа,
Котоошу с трети неуспех

загуба. В IV кръг на надпреварата
Левентът от Джулюница бе избутан
от глинения кръг от грузинеца Точи-
ношин с най-разпространената хват-
ка “йорикири”. Днес Котоошу (1-3)
излиза срещу изгубилия ранга си
“одзеки” естонец Баруто (3-1), а
Аоияма (3-1) ще мери сили с японе-
ца Такарафуджи (3-1).

Левски вече е
в Топ 4 на ББЛ

Левски срази гръцкия Кавала с
88:73 (21:13, 24:12, 24:23, 19:25) в
8-ия си мач от втората фаза на
Балканската баскетболна лига и
се върна на върха в класирането.
6-ата победа на тима на Кон-
стантин Папазов му осигури
предсрочно място във финална-
та четворка. В срещата интри-
га нямаше, след като домакини-
те поведоха с 20 т. още на по-
чивката - 45:25. След нея гърци-
те успяваха на моменти да нама-
лят пасива си, но силите им не
стигнаха за друго. Капитанът на
Левски Стефан Георгиев завърши
с 20 т., Павел Иванов добави 12,
а по 10 добавиха Димитър Дими-
тров и Златин Георгиев. За гос-
тите Киърън Ачара завърши с 19
т., а Сотириос Манолопулос с 18.

Снимки БГНЕС


